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Aprilsko - majska 
pravljica
Bilo je nekoč v deželi, ki je na svo

jem praporcu nosila znak trigrbe 
kokoši. Zakaj kokoši? Po pravljič
nem izročilu so si namreč v glavo 
Vcepili idejo o zlatih jajcih. Jajca pa 
skoraj praviloma nosi perutnina, 
tudi zlata. Po deželi so rasli kurniki 
in kokošnjaki. Zaradi morebitnih 
zlatih jajc seveda. Kurniki so bili 
majhni in zanemarjeni, kokošnjaki 
pa veliki in zračni. Jajca pa povsod 
enaka. Nekega dne je deželo kot po
tres predramil gromki »Sieg heil«. 
Kurničarji so pordečeli od jeze, po
brali svoje kure in jajca, kar jih je 
za »zighajlovci« še ostalo, in se od
pravili v priročne, bližnje gozdove. 
Borili so se za zlata jajca, v pričako
vanju in odpovedovanju obenem.

Kokošarji pa so odprli svoje ko
košnjake in jih pobarvali z belo 
dišečo barvo omamno obljubljene 
»zighaljarske« prihodnosti. V zrač
nih kokošnjakih so lagodno čakali 
na zlata jajca svojih lepih belih ko
koši.

Čas je predel svoje misli, prej rdeč 
od jeze, (če že ne ihte), kot bel od 
zamokane in čiste žakljevine ter»- 
zighajlarske« basoriteže odločno 
pahnil na smetišče.
Sonce je potem kar nekaj časa 

vzhajalo z rdečkasto jutranjo zoro 
in zahajalo z rdečo večerno zarjo. 
Kurničarji so si polagoma zgradili 
kokošnjake, kokošarji so pač imeli 
svoje že od prej. Oboji pa enaka jaj
ca, nič kaj zlata.

Silna poletna nevihta je silovito 
zavihrala borni praporec s trigrbo 
kokoš-kuro. Kokošarji »par exce- 
lence« so vreme ocenili kot čas (le 
začasno v stran potisnjenih zig- 
hajlarskih) prihajajočih zlatih jajc, 
kokošarji »par revolution«, ki so za 
svoja zlata jajca prelivali lastno kri, 
pa kot čas preureditve kurnikov in 
kokošnjakov, kjer se bodo legla čis
to prava zlata jajca.

Dosti pozneje, ampak še vedno ne
koč, so v deželi iskalcev zlatih jajc, 
v pomladanskem poznoaprilskem 
jutru, pod scefranim praporcem s 
trigrbo kokoš-kuro, našli neverjet
no bogato gnezdo jajc - klopotcev!

Ivan Mermolja - Iče

Iskrene 
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delavskem 
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gospodarstvo
Usposabljanja za 
ponudnike na vinski cesti
Na podlagi izraženega interesa ponudnikov po pridobivanju novih znanj in veščin bo potekal v 
mesecu maju tridnevni izobraževalni sklop predavanj, namenjen vsem vinarjem, ki si želijo prido
biti ustrezna znanja in sposobnosti za hitrejši strokovni in poslovni napredek. Tovrstna usposab
ljanja predstavljajo del aktivnosti, ki potekajo v okviru mednarodnega projekta VIN UM ESI, ki je 
sofinanciran s strani Pobude Skupnosti Interreg III C.

Prvi sklop predavanj bo name
njen »Psihologiji prodaje«, kjer se 
bodo slušatelji s predavateljem 
pogovarjali o tem, kako navdu
šiti kupce, o pospeševanju pro
daje, o osnovah poslovnega bon
tona, kako navezovati kontakte, 
o nujnih sestavinah prodajnega 
pogovora, itd. Drugo tematsko 
predavanje »Degustacija in po
strežba vina« bo usmerjeno v
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pridobivanje znanj z naslednjih 
tematskih področij: kako opisati 
vino, na kaj biti osredotočeni, ko 
vino gledamo, vonjamo in okuša
mo, kaj posamezne karakteristi
ke povedo o vinu. V drugem delu 
predavanja pa bodo predstavlje
ne osnovne veščine in znanja po
strežbe vina. Zadnje predavanje 
z naslovom »Enologija kot izziv« 
bo razkrilo enologijo, vedo, ki
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^.INTERREG MIC

vključuje vse od matematike pa 
do senzorike, na svojevrsten, 
inovativen način.
Tridnevni izobraževalni sklop 

predavanj bodo vodili prizna
ni in uveljavljeni strokovnjaki z 
dolgoletno prakso, zavidljivimi 
uspehi in z ogromno dragoceni
mi izkušnjami.

Tanja Furlan

Razvoj podjetništva, podeželja in človeških virov.

Razvojna agencija ROD

Gregorčičeva 20, 5270 Ajdovščina, Slovenija 
T: 36 53 600 E: ra rod@siol.net, W: www.ra-rod.si

Tridnevni seminar za vinogradnike in vinarje

KAKO USPEŠNO TRŽITI VINO
v Obrtnem domu v Ajdovščini od 17.5. - 19.5.2006

SREDA. 17. 5. 2006 ob 19-00 uri, 
predavatelj: Milan Pavlica Kranjc, PSIHOLOGIJA PRODAJE 

ČETRTEK. 18. 5. 2006 oh 18.30 uri, 
predavatelj: Robert Gorjak, DEGUSTACIJA IN POSTREŽBA VIN 

PETEK. 19. 5. 2006 ob 19-00 uri, 
predavatelj: Iztok Klenar, ENOLOGIJA KOT IZZIV

Prijave sprejema Razvojna agencija ROD, 
tel.: 05/ 365 36 03, E-mail: ra.rod@siol.net do ponedeljka, 15. 5. 06.

Število udeležencev je omejeno, zato pohitite s prijavo! 
Pojdite po poslovni poti, ki ste si jo zastavili, in si s pridobivanjem 

novih znanj zagotovite večjo možnost za svoj uspeh.

040 - v znamenju sedmice
Številka 7 je pravljično število. Čisto zares pa je 25. marca 2006, minilo sedem let 
plodnega dela družbe Sl - mobil v Sloveniji in sedem let sodelovanja z zastopni
kom Sl-mobila v Ajdovščini, podjetjem Verai - Papirnica Veronika.
040 v znamenju sedmice, se v tem času lahko pohvali z kar 99,6 odstotno pokritostjo 

slovenskega prebivalstva.
Ta jubilej in dobro sodelovanje z ajdovsko papirnico Veronika so obeležili s sreča

njem področnih vodij Sl-mobila, predstavniki vodstva iz Ljubljane in seveda domačih 
predstavnikov oziroma zastopnikov.

Poslovno druženje so kasneje zamenjali z prijetnim druženjem v Šmarjah. Za tekmo
valni del so poskrbeli s tekmo v kegljanju med Sl-mobilovimi uporabniki in kupci iz 
Ajdovščine in vodstvom iz Ljubljane. Kot je običaj na takih srečanjih, so bili zmagoval
ci vsi in njihovo sodelovanje bo nedvomno uspešno tudi v naslednjih letih.

Ugodnosti in novosti vam predstavlja
pooblaščeni prodajalec

PAPIRNICA

Veronik« simobil
vodafone

Tovarniška cesta 4a, 5270 Ajdovščina 
Tel.: +386 (0)5 36 81 040 Fax: +386 (0)5 36 81 041 e-mail: verai@siol.net

Nova akcija od 20.04.2006
- 50 % nižja naročnina za dobo enega leta
- eno leto brezplačna opcija mobilni
- brez priključnine
- velik izbor GSM aparatov po 1000 sit

. _______ '
Privlačna ponudba

Najboljša varovalka 
je pravi naslov.

ŠKAPIN
)) Elektrotrgovina Škapin Ajdovščina, tel.: 05 364 41 67 }) Elektrotrgovina Škapin Vipava, tel.: 05 367 13 70

Lažje do stanovanja
V Novi Ljubljanski banki - Poslovalnici Ajdovščina smo v teh pomladnih dneh za 
vas pripravili še posebej privlačno ponudbo pri najemu stanovanjskih kreditov.

Qstanovanjskim kreditom NLB si boste 
Olaže privoščili več prostora in udobja 
tudi vi. Kot pojasnjuje Zega Marko, vodja 
poslovalnice Nove Ljubljanske banke v 
Ajdovščini, lahko s stanovanjskim kredi
tom NLB pokrijete celotno investicijo ob 
ustrezni odplačilni sposobnosti, tako da 
vam bo iskanje dodatnih finančnih virov 
prihranjeno. Odplačujete ga lahko daljši 
čas in si tako pri enaki odplačilni sposo
bnosti omogočite višji znesek kredita. 
Mladi do 45. leta lahko kredit odplačujete

do 30 let, preostali do 20 let. Pri gradnji 
in obnovi lahko razpolagate z gotovino v 
celotnem znesku kredita, pri nakupu ne
premičnine pa z največ 20 % gotovine, če 
kredit zavarujete z zastavo nepremičnine. 
Dodatno vam ob najemu kredita ponuja
mo možnost sklenitve ugodnega življenj
skega zavarovanja za čas odplačevanja 
kredita. Tako boste razbremenjeni skrbi 
za finančno varnost vaših najbližjih, če 
se zgodi najhujše. V tem primeru bo pre
ostanek dolga poplačan iz zavarovalne 
police.

Če najamete stanovanjski kredit pred 
koncem maja, vam podarimo dodat
ne ugodnosti za lepši in varnejši dom. 
Podarili vam bomo kupone s popusti za 
nakupe v Lesnini in Velani, Zavarovalnica 
Triglav pa vam bo ob sklenitvi požarne
ga zavarovanja ali zavarovanja premičnin 
razširila kritje na zavarovanje asistence 
doma.
Vabimo vas, da se oglasite v Poslovalnici 

Ajdovščina, kjer si bomo z veseljem vzeli 
čas, da vam predstavimo našo ponudbo in 
svetujemo pri'izbiri za vas najustreznejše 
rešitve. Ne odlašajte predolgo, saj so do
datne ugodnosti stanovanjskega kredita 
NLB na voljo le do konca maja!

Poslovalnica Ajdovščina, Tovarniška 1, 
5270 Ajdovščina, tel. 05-364 11 76.



novosti
3

Ajdovščina v maju - letos občutno drugače
podjetje Nova Nova bo letos tretjič zapored organiziralo tradicionalno, 22. po vrsti prireditev Ajdovščina v Maju 2006 ( AVM 2006 ). Priprave, kot kaže fotografija, 
50 na vrhuncu in potekajo po načrtu. Mitja Tripkovič, direktor organizatorja ( prvi z leve ) razlaga novosti: „ Tradicionalno prireditev { zadnji vikend v maju ) bo letos 
zaznamovalo še praznovanje 15. obletnice RADIA NOVA ( prvi teden v juniju ) in 60 letnice skupine PRIMORJE ( prvi vikend v juniju ), tako da bo letošnja prireditev 
rajala 10 dni namesto običajnih dveh ali treh in sicer od 26. maja do 4. junija.

Ctanovalci Lavričevega trga si 
^bodo letos lahko oddahnili 
' prireditev smo preselili v graj- 
sko obzidje, ki je za organizacijo 
Prireditev primernejše; navkljub 
dejstvu, da se nahaja v centru me
sta ne zahteva zapore cest, po po
vršini je večje, pričakujemo tudi 
fttanj onesnaženja sosednjih hiš 
ln ulic, kar prejšnja leta ni bilo, 
resnici na ljubo, nikomur v po- 
nos; na placu pridobimo dodatno 
Parkirišče za avtomobile, tuji ob
iskovalci, turisti, si bodo bolj za
pomnili ambient rimskega obzid
ja in stolpa kot običajnega trga,

do bi si kdaj mislil, da ima 
Jahko ista stavba dve tako 

različni vsebini, dve tako različni 
dejavnosti. Kdo bi si mislil, da bo, 
karikirano vzeto, puško zamenjal 
svinčnik, da bo namesto vojaške- 
8a ‘drila’ na tem prostoru odzva- 
ujala prešerna svobodomiselnost, 
tako značilna za študentsko po
pulacijo.

In najbrž bi debelo gledale gene
racije maturantov ajdovske gim- 
nazije izpred 40, 30 ali celo dese
tih let, če bi jim dejali, da bodo 
lahko nadaljevali študij takorekoč 
na domačem borjaču - da bo po
stala Ajdovščina univerzitetno 
mesto. In vendar je tako, oziroma

lažje je poskbeti za varnost, čiš
čenje, hrup. V obzidje bomo po
stavili 5 metrov in pol visok, 60 
metrov dolg in 15 metrov širok 
popodan šotor, ki bo v primeru 
lepega vremena odprt in bo služil 
le kot senčnik, v primeru slabega 
vremena pa bo nudil popolno 
zavetje, tako da se napovedane 
prireditve gotovo izvedejo. V šo
toru bomo postavili oder, odrsko 
tehniko in plesišče, v pagodah 
ob njem pa gostinske objekte. 
Na lesenem podu bomo postavili 
mize in klopi za 1200 ljudi. Kljub 
naštetemu bo še vedno ostalo več

šele bo, že letos na jesen, ko bo 
dobila stavba novo podobo, novo 
vsebino, ko bo postala univerzi
tetno središče Ajdovščina. Eno 
od stopničk do tega cilja je pred
stavljala tudi slovesna obeležitev 
začetka prenovitvenih del.

Prvi je za govornico stopil dr. 
Zavrtanik,predsednikPolitehnike 
(ki se je medtem že preoblikova
la v Univerzo v Novi Gorici), in 
predstavil program bodočega 
kampusa ter se zahvalil vsem, ki 
so pomagali pri uresničevanju še 
pred desetletjem utopične ideje 
po lastni univerzi. Poudaril je, da 
v tem krogu vendarle nekoga po
greša - namreč državo in s tem vr

kot polovico travnate površine v 
grajskem obzidju.'1 Marjan Krpan 
( prvi z desne ) vodja sejemskih 
dejavnosti prireditve, dodaja: 
“Klasična sejemska ponudba, ki 
je spremljala prireditve se je z leti 
izpela. Tekstil, obutev in ostalo 
„kramo“ lahko kupujemo v naku
povalnih centrih, ki nam jih vsaj v 
Ajdovščini ne manjka. Zato bomo 
ob pešpoti „skozi grad do mosta" 
postavili drugačen sejem - svoje 
storitve in izdelke bodo predstav
ljala domača podjetja in obrtniki. 
Obiskovalci se bodo tako lahko 
seznanili s turističnimi destina- 
cijami, storitvami bank, gradbe
nim materialom, vse za dom in 
vrt, klima napravami, avtodomi, 
bazensko tehniko ter vsekakor s 
ponudbo domače hrane in pija
če!" Le ta bo zaznamovala tudi 
gostinsko ponudbo, ki dopolnjuje 
zabavne večere z glasbenimi na
stopi. Letos bodo nastopali še po
sebni izbrani izvajalci: NEISHA, 
TABU, PRIMORSKI FANTJE, 
ADI SMOLAR, ANA PUPEDAN, 
ZAKLONIŠČE PREPEVA, ORLEK, 
HRAM, VRTNICA, NUŠA 
DERENDA, ter KINGSTONI IN 
ČUKI. Vodja programov, Ivan 
Mermolja ( drugi z leve ) pravi: „ 
Glasbo in ples smo izbrali za raz
lične okuse, na svoj račun bodo 
prišli vsi: igralci tršeta in brišku- 
le, balinarji, jahalci električnega

gel rokavico ministru Zupanu.
Župan Poljšak se je zahvalil 

Politehniki, da se je odločila priti 
v Ajdovščino. Občina Ajdovščina 
je že pred časom Politehniki po
darila stavbo v kompleksu biv
še vojašnice, z letošnjim prora
čunom pa za obnovo namenja 
70 milijonov tolarjev. Minister 
Zupan je povedal, da je dogodek 
pomemben za celo Slovenijo, saj 
bo univerza na voljo vsem, ki jih 
bodo zanimali njeni programi. 
Ob tem je še poudaril, da si je vla
da zadala dve pomembni nalogi: 
odprtje univerzitetnega prostora 
ter regionalizacija visokega šol
stva - visoke šole naj bodo tam, 
kjer morajo biti. Še posebno pa 
ga veseli tehnična naravnanost 
nove univerze. Obljubil je tudi 
finančno pomoč države in Dr. 
Zavrtaniku odvrnil, da je država 
pač z denarjem počakala, dokler 
se ni izkazalo, da je zadeva resna.

Da brez znanja in inovativnosti 
mladih ljudi ni prihodnosti, je 
dodal Dušan Črnigoj, generalni 
direktor Primorja, ki je bilo kot 
najugodnejši ponudnik izbra
no za izvajalca del. Primorje je v 
lanskem letu zaposlilo 30 mladih 
strokovnjakov, v letošnjem že 10, 
do konca leta pa imajo še v načr
tu zaposlovanje visoko usposo
bljenega kadra. Tik pred koncem 
slovesnosti se je v spremstvu po
slanke Eve Irgl zbranim pridružil 
tudi minister za gospodarstvo

bika, PAINT BALL tekmovalci, 
košarkarji, nogometaši in rekrea
tivci. Prav vsem bomo pripravili 
tekmovališča kar pod šotorom, 
kjer bodo v popoldanskih in 
zgodnjevečernih urah lahko gle
dalcem pokazali svoje vrline. K 
nastopu vabimo tudi vse domače 
kulturne skupine, ki se lahko za
dnjo nedeljo popoldan še vedno 
predstavijo številni publiki." Da 
bo le - te več kot običajno, zago
tavlja Mitja Tripkovič: „ V desetih 
dneh bo prireditev obiskalo naj
manj 24.000 ljudi. Oglaševalsko 
akcijo, s katero hočemo privabiti 
nove obiskovalce (tudi iz Italije ) 
smo letos zasnovali širše - poleg 
uporabe lokalnih in regionalnih 
medijev bomo letos prvič izvedli 
tudi plakatiranje do Ljubljane in 
Kopra s t.i. JUMBO plakati ( 70 
kos ). V italijanski goriški pokraji
ni bomo razdelili 30.000 zgibank 
o Ajdovščini v maju 2006, oglaše
vali bomo preko Radia GORICA 
in Radia UDINE. Informacije o 
prazniku Vipavske doline in ku
linaričnih dobrotah naših proiz
vajalcev in predelovalcev hrane 
in pijače bomo poizkusili posre
dovati tudi skozi državne medi
je RTV SLO, POP TV ipd. Gre za 
celostno promocijo paradnih 
konjev našega gospodarstva, ob 
tem pa nikakor ne moremo zaobi
ti tudi skupine Primorje". O praz-

Andrej Vizjak. V svojem nagovo
ru je poudaril predvsem pomen 
sodelovanja med visokošolskimi 
ustanovami in gospodarstvom. 
Tudi on je čestital vsem ob sloves
nem dogodku in jeseni pričakuje 
vabilo na odprtje središča.

Prenova bo obsežna (projek
te je izdelalo ajdovsko podjetje 
Castrum d.o.o. tudi pokrovitelj 
okteta, ki je s pesmijo obogatil 
slovesnos), saj bo potrebno pre
urediti razpored prostorov, zlasti 
v drugem nadstropju, ki je name
njeno predavalnicam in kabine
tom za predavatelje. Predvidene 
so štiri predavalnice s po 70 se
deži in ena amfiteatrska s 150 
sedeži. Poleg tega bo obnovljena 
streha in mansarda, kjer so pred
videni prostori za knjižnico s či
talnico in računalniško učilnico. 
Pritličje je namenjeno raziskoval
nim laboratorijem.

V prenovljeno poslopje, glav
nina del naj bi bila končana sep
tembra, se bodo preselile na
slednje enote Univerze v Novi 
Gorici: Laboratorij za epitaksijo

novanju 60 letnice Primorja in o 
možnostih soustvarjanja priredi
tev AVM 2006, Edvard Pelicon ( 
drugi z desne ) pravi: “V Primorju 
razmišljamo našo obletnico pro
slaviti na treh nivojih; z našimi 
poslovnimi partnerji, z našimi 
delavci in upokojenci ter z lokal
no sredino iz katere izhajamo 
- z občankami in občani občin 
Ajdovščina in Vipave. Združitev 
praznovanj pomeni določeno 
ekonomiziranje sredstev ter šir
šo, boljšo promocijo. Videnja, 
želje in potrebe pa je potrebno 
še uskladiti." Da so prireditve 
primeren promocijski produkt 
je v svetu oglaševanja in turizma 
znano dejstvo. Za AVM velja, da je 
zrasla bolj kot ne stihijsko, na ra
menih vrste požrtvovalnih posa
meznikov, ki pa so s svojo vztraj
nostjo in vizijo postavili dobre 
temelje. „Gre za železni repertoar 
prireditve - zabava, ples, glasba, 
sejem, zabaviščni park za otroke, 
nastopi čarodejev, predstavitev 
kulturnih skupin. Del repertoar
ja postaja tudi veličasten ognje
met in seveda podobno ognjen 
nagovor župana, ki je v tem po
gledu samosvoja, izvirna in zato 
nezamenljiva točka programa", 
zaključuje glavni organizator 
Mitja Tripkovič. * ..

foto Štefka Uršič, besedilo 
Borut Mermolja

in nanostrukture, Center za raz
iskave atmosfere, Fakulteta za 
aplikativno naravoslovje, Šola za 
vinogradništvo in vinarstvo, ter 
del Fakultete za podiplomske štu
dije. V Laboratoriju za epitaksijo 
in nanostrukture bodo potekale 
aktivnosti pri preiskavah lastno
sti organskih polprevodnikov, 
zlasti s področja organskih sonč
nih celic. V prostorih Centra za 
raziskave atmosfere bo potekala 
obdelava podatkov, pridoblje
nih na observatoriju na Otlici, 
ki že uspešno deluje. Fakulteta 
za aplikativno naravoslovje bo 
izvajala univerzitetni študijski 
program Instrumentacija, Šola za 
vinogradništvo in vinarstvo vi- 
sokostrokovni študijski program 
Vinogradništvo in vinarstvo, 
Fakulteta za podiplomske študije 
pa podiplomski študijski program 
Karakterizacija materialov.

V poslopju bo Univerza v Novi 
Gorici organizirala tudi manjše 
znanstvene mednarodne simpozi
je in redna predavanja s področja 
znanosti in tehnologije. ep

srssr FRIZERSKI SALON
5270 Ajdovščina Tanja 041 251 246 Darja 031 489 015

Nudimo vam vse frizerske storitve tudi podaljševanje las.

^o'1^ Terapevtska masaža 
^ lasišča z eteričnimi olji

umik:
ponedeljek 8.00 -15.00, torek 8.00 -17.00, sreda in četrtek 11.00 -19.00, 

petek 10.00 -19.00, sobota 8.00 -15.00

Univerza v Ajdovščini
Minister za visoko šolstvo, znanost in tehnologijo dr. Jure Zupan, predsednik univerze v Novi Gorici 
dr. Danilo Zavrtanik, župan občine Ajdovščina Marjan Poljšak in generalni direktor Primorja Dušan 
Črnigoj so s polaganjem temeljnega kamna simbolno napovedali začetek obnovitvenih del na 
stavbi v nekdanji vojašnici Srečka Kosovela, kjer bo nastalo Univerzitetno središče Ajdovščina.



4 klepet pod latnikom
»Nimam časa, da bi zgubljal cajt«

V

Dušan Črnigoj
Vodilo zapisano v nadnaslovu ga spremlja že nekaj časa. Prav zagotovo od trenutka, ko je postal prvi mož Primorja. Čas je začel šteti avgusta 1949 v Postojni. Takrat 
je družina Lada in Mirne Črnigoj še živela v Skriljah. Preselili so se na Cesto (kjer se mu je »pridružil« še brat Marjan), zato je prve štiri razrede osnovne šole obis
koval v Vipavskem Križu. Pomemben vzgojni faktor so bili kriški kapucini, ki so verouk včasih podkrepili tudi s trdo roko. Ta je bila v tistih časih uporabljena skoraj 
kot pravilo učno - vzgojnih procesov na vseh nivojih. Do osmega razreda je prišel gladko na Osnovni šoli v Dobravljah. Kot štipendist razvijajočega se Gradbenega 
podjetja Primorje je odšel na Srednjo gradbeno šolo v Ljubljano, študij nadaljeval na Fakulteti za gradbeništvo, kjer je 1974 diplomiral. Ker letos »primorci« praznu
jejo 60 letnico uspešnega dela, se je najin klepet sukal skoraj izključno sukal okrog osrednje ajdovske in slovenske gradbeniške družbe.

Dušan, če se ozreš nazaj, 
kako vidiš svojo prvo resno 
zaposlitev?

Samo po sebi umevno je bila v 
Primorju. To so bili časi »visoke
ga« samoupravljanja. Prišel sem 
v TOZD Ajdovščina. Njegov (in 
moj prvi) direktor je bil Jadran 
Hreščak. Dobro se spomnim 
popotresne obnove v Posočju. 
Sodeloval sem že pri ocenjeva
nju škode po potresu, potem 
pa sanacije in obnove Podbele 
in Breginja. Ogromno delo smo 
opravili. Sledilo je postojnsko 
obdobje, postal sem vodja toz
da Postojna, to je bila ena večjih 
enot Primorja, sicer pa uspešno 
dela še danes.

Iz Postojne me je pot vodila na 
gradbišče v Iraku. Več kot dve 
leti sem delal v tej arabski drža
vi. Lepe, zanimive pa tudi težke 
izkušnje so to bile. Vrnil sem se 
1984 in nasledil na mestu gene
ralnega direktorja Silva Čotarja.

Kakšno je bilo takrat 
Primorje?

Konec sedemdesetih let je bilo 
Primorje nekje med dvanajstimi 
slovenskimi podjetji, zaposlenih 
je bilo več kot 1300 ljudi. Takrat, 
po letu 1984, smo ocenili, da so 
tozdi kar velika ovira za uspešen 
razvoj firme kot celote. Predvsem 
na kadrovskem področju. Vsak 
tozd je kupčkal s svojimi kadri 
in kadrovsko politiko vodil po 
svoje, večina stvari, pomemb
nih za skupno uspešno pot se je 
skrila za odločitve takih in dru

gačnih samoupravnih organov. 
Naj povem, da smo imeli osem te
meljnih organizacij: Ajdovščina, 
Gorica, Postojna, Bistrica, Koper, 
Gobi, Mehanizacija, Skupne služ
be. S spretnimi premiki, pred
vsem kadrovskimi, smo tozde 
ošibili in jih sčasoma ukinili. 
Ustvarili smo pogoje za uspeš
no upravljanje podjetja kot celo
te. Seveda smo trčili v politiko, 
govorim o letu 1987. Že takrat 
smo našim delavcem omogočili 
proste dneve za božične, pa tudi 
velikonočne praznike. Šlo je za 
odločitve praktične narave. Ob 
teh praznikih smo redno slabo 
in malo delali, prazniki pač ljudi, 
razumljivo, potegnejo po svoje. 
Politika s takim načinom ni mo
gla soglašati, nekaj časa smo se 
prepričevali, potem pa so stvari 
potihnile.

Še nekaj pade v leti 87/88. V 
Sloveniji je začelo zmanjkovati 
dela, iskati smo ga začeli po vsej 
Jugoslaviji: Hrvaška, BiH, Srbija... 
Lotili smo se vsega! Prevladovali 
so dnevni kopi v rudnikih 
Banoviči, Kreka Tuzla, Ugljenik, 
Srebrenica...Izdelovali smo tudi 
montažne konstrukcije, recimo 
v firmi Radnik v Srebrenici, se
veda so bila potrebna tudi vlaga
nja. Na deloviščih so delali naši 
delavci iz teh krajev, delali so 
doma, zato tudi bolj kvalitetno in 
zagnano. »Na terenu« so tako bili 
le vodstveni kadri iz Ajdovščine, 
do mesta delovodje, nekaj je bilo 
tudi strojnikov.

Razpad Jugoslavije?
Problemov in težav čez glavo! 

Izgubili smo pomembno velik 
del trga, dela je bilo še manj. V 
Bosni nam je ostalo veliko meha
nizacije, ki je povečini tam tudi 
ostala. Veliko delavcev smo imeli 
z juga, težave so bile z zakonoda
jo, kako naj fantje iz južnih repu
blik pri nas sploh z delom nada
ljujejo. Prevzemali smo vsakršna 
dela, tudi adaptacije zasebnih hiš 
in poslopij. Po osamosvojitvi so 
nam prav prišle adaptacije in pre
urejanje vojašnic na našem, za
hodnem koncu Slovenije. Število 
delavcev se je manjšalo, podjetje 
pa smo morali na vsak način ob
držati skupaj. Morali so priti bolj
ši časi tudi za gradbince. Potem 
se je zgodil nacionalni program 
izgradnje avtocest (leta 1993). 
Velik izziv in priložnost za našo 
firmo! Hitro smo se vanj vključili 
in ga uspešno peljemo še danes.

Po letu 1995 smo večali naš 
delež na tem projektu in začeli 
večati podjetje s priključitvami 
drugih firm: Stavbenik Koper, 
Gradbinec Kranj, Rudis Trbovlje 
(včasih je bil velika firma, z njo 
smo začeli večati vpliv na zuna
njih trgih, saj so veliko delali iz
ven Slovenije). V zadnjem času 
smo pripojili še Gradis in pa 
Cestno podjetje Nova Gorica. 
Tako smo čvrsto vpeti v sloven
sko tržišče, več je sigurnost za 
obstoj in seveda nenehen razvoj 
podjetja.

Lastništvo v Primorju?
Primorje je delniška družba že 

od leta 1993- Delujemo kot vo
dilna firma v skupini Primorje. 
Združena je strategija, razvoj, 
finance in kadri, sistem za uprav
ljanje in vodenje skupine. Imamo 
razmeroma pisano združbo last
nikov: 18 - 20% je last zaposlenih 
in bivših zaposlenih, tudi me
nedžment obvladuje okrog 20%, 
država pa ima 29% delež. Ostali 
so razpršeni lastniki med skla
di in bankami. Firme v skupini 
Primorja so povečini v naši 100% 
lasti, kar pa ne velja za Cestno 
podjetje Nova Gorica. Tudi v tu
jini imamo ustanovljene »lokal
ne« firme v posamezni državi, 
tako imamo v Požarevcu v Srbiji 
cestno podjetje, kjer smo 75% 
lastniki. V prihodnje pričakuje
mo zmanjšanje števila lastnikov 
in razpršenosti lastništva, pred
vsem pa povečanje domačih last
nikov ali vsaj njihovih deležev. 
Prepričan sem, da bi bilo tako 
povečanje pomemben prispevek 
za zavzeto delo in uspeh cele sku
pine. Enostavno povedano, do
mačin da vedno več od sebe, kot 
nekdo od »tam zunaj«.
Uspehi in zagate Primorja?
Zagate so pri vsakem velikem 

projektu. Zagate so stimulacija 
in pomemben, če ne edini iz
ziv gradbenikov. To vleče stroko 
naprej, zgradi strokovnjaka, po
membna pa je zavest, da takih 
izzivov v drugih podjetjih ne bi 
imeli. Zagate so tesno povezane 
z uspehi. Solkanski most - lepo

tec, Črni kal, velik in pomemben 
objekt, kjer smo se ogromno na
učili, da ne govorim o Mileniumu 
v Podgorici. Pravi imidž mesta je 
postal, prepoznavni znak črno
gorske prestolnice. Ni razgled
nice, da na njem ni te lepote. Na 
njem nastajajo fotografije turi
stov, takole za spomin... Rasejo 
mostovi v Rebrnicah, na geološko 
zelo zahtevnem terenu, zagat ni 
ne konca ne kraja, stroka jih pre
maguje in leta 2008 se bomo po 
tem zadnjem odcepu že lahko za
peljali po avtocesti proti Ljubljani 
in Kopru. Posebno poglavje pa je 
črpalna hidroelektrarna Avče, 
kjer se bo vodo prečrpavalo na 
primeren nivo in jo potem v 
energijskih špicah uporabljalo za 
proizvodnjo električne energije. 
Primorje je zgradilo nepreštevno 
zahtevnih objektov, ki so povsem 
nevidni, gre za podzemne grad
nje, kot je recimo sidranje in pilo
tiranje v Rebrnicah, kjer je viden 
le vrh ledene gore.

Kje danes Primorje še zaga
nja stroje in opremo, kje vse 
so »primorci« in njihovi trans
parenti?

Poleg tega, kar sem že omenil, 
veliko gradimo v Ljubljani in oko
lici, pa v Mariboru. Naj dodam, da 
smo opremljeni kot največje pod
jetje za montažne konstrukcije. 
Moderna gradnja, ki mora biti hi
tra in cenejša, ter zahteva vse bolj 
kvalificirane delavce, ne pozna 
več klasičnega zidarsko - grad
benega dela. Poleg montažnih 
konstrukcij v Ajdovščini, Kopru 
in Novi Gorici, gradimo novo to
varno v Lažah. Zelo prodorni smo 
tudi pri gradnji večjih in velikih 
čistilnih naprav. Petindvajseto 
gradimo v Kopru. Čistilne napra
ve so zahteva današnjega časa, 
počasi jih bo imela vsaka večja 
vas, ali skupina naselij.

Primorje danes, Primorje 
jutri?

Razvoj je na prvem mestu, tako 
je danes, tako bo moralo biti jutri. 
Hitro, da ne rečem sproti prena
šamo nove tehnološke rešitve iz 
tujine, še bolj pomembna pa se 
nam zdi stalna inovativnost in 
raziskovalni pristop doma. Zato 
je zelo pomembna nenehna skrb 
za mlade kadre, visoko izobraže
ne. V ilustracijo naj povem, da 
na prestižnem gradbišču mostu 
v Podgorici, ni bilo človeka sta
rejšega od 32 let. Dogaja se spre
memba strukture podjetja, iz 
podjetja tehnikov v podjetje in
ženirjev. Kadrovsko smo pravza
prav že zelo močni, presegli smo 
lokalne meje, v Primorju delajo 
mladi ljudje iz vse Slovenije, si

cer pa tudi 100 km ni več nobena 
razdalja. V treh letih smo posta
li močnejši za več kot štirideset 
inženirjev. Štipendiranje je naša 
stalna praksa, vendarle s poudar
kom na tem, da izbiramo najbolj
še študente, točno določene pro
file, s točno določenimi znanji.

Primorje ima danes 1360 zapo
slenih, cela skupina pa šteje pre
ko 3000 ljudi. Po mojem še ved
no največ šteje pripadnost firmi, 
kljub bistvenim spremembam v 
lastniških razmerjih in odnosu 
do podjetja in dela, še vedno lah
ko slišite »mi primorci«! Po šte
vilu zaposlenih gotovo ne bomo 
rasli, prej nazadovali, če se ne 
zgodi kaj posebej bistvenega. Po 
mojem se bo večalo število manj
ših podjetij, ki so bolj elastična in 
se lahko hitreje prilagajajo spre
membam na trgih, lažje jih vodiš 
in imaš lažji ter popolnejši pre
gled nad njihovim delom.

Izzivi razvoje nas bodo pripelja
li v holdinško obliko podjetja z 
inženirskim pristopom. Skupina 
s 420 milijoni evrov prihodka 
mora imeti svoje lastne vizije in ci
lje razvoja. Do leta 2013 bo zaklju
čen projekt izgradnje slovenskih 
avtocest. Čaka nas delo v tujini 
in pa gradnja objektov doma kot 
tržno blago za prosti trg. Danes v 
Sloveniji skupina Primorje gradi 
čez 500 stanovanj.

Seveda ne gre zanemarjati do
mače sredine in naročnikov. 
Prepričan sem, da tako podjetje 
daje ton ožjemu okolju, občini, 
obrtnim dejavnostim..., je nekak
šen generator razvoja za vse.

Nenazadnje menim, da se je za
dnji razvojni zagon Ajdovščine 
začel v majhni sejni sobi ob men
zi na Primorju. Tam smo se v času 
županovanja Franca Boštjančiča 
dobivali ajdovski direktorji, tam 
je nastal C2, C3 in še kaj. Več je 
takrat bilo pripravljenosti direk
torjev za razvoj domačega kraja, 
kot jo opazimo danes.

Dušan, kako izgleda povpre
čen delovni dan po dvaind
vajsetih letih na čelu tako ve
likega sistema?

Praviloma zelo zgodaj zjutraj. 
Sem jutranji človek. Dan je pove
čini natanko zminutiran. Začne 
se z internimi stvarmi v podjetju. 
Na sestankih razporedimo kadre, 
iščemo okrog konkretnih stva
ri najboljše rešitve, pregledamo 
finančno uspešnost projektov, 
ne gre mimo skrbnega pregleda 
dnevne likvidnosti firme in se
veda tekočih plačil. Največ časa 
pa vzame vsebinska priprava in 
komercialna obdelava ponudb. 
Sledijo obiski poslovnih partner
jev, temeljiti razgovori z investi-
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torji in seveda že priprava na na- 
slednji delavni dan.
Obdelava ponudb, kot sem rekel 

)e bistvenega pomena, zagotoviti 
^ je treba delo vnaprej, ne gre ča- 
ati na prebliske in presenečenja. 
sPešna ponudba mora vsebova- 

b cel kup pomembnih detajlov. 
Sako delo se pridobi ali izgubi 

na licitacijah, ponudbe se oddaja 
^ 2aprtih kuvertah, delo dobi naj- 
, 0l]ši ponudnik. Velik problem 
le neurejena, če že ne slaba zako- 
nodaja pri javnih naročilih, ki je 
0vira za dobre izvajalce. Naj po- 
Vein, da se izključno upošteva po
nudba z najnižjo ceno, to je pri- 
°znost za »padalce« brez opreme, 
“tez znanj, ki prepričljivo udarijo 
z nizko ceno in težave so tu. 
vclik je tudi pritisk tujcev, ni 

^eč licitacije brez tujih podjetij. 
^lč presenetljivega, saj tudi mi 
P°gledujemo v tujino. Tako se je 
recimo za gradnjo predora pod 
Markovcem v Kopru odločilo kar 
18 ponudbenikov, od tega 6 do- 
ntačih. Tudi mi smo v igri, vpra-

Primorje
pebruarja 1946 je iz referata 

za visoke gradnje pri PPNOO 
nastalo Pokrajinsko gradbeno 
Podjetje s sedežem v Vipavi, ki 
Je kmalu dobilo ime ‘Primorje’. 
Podjetje obnavlja porušene mo- 
stove od Podnanosa do Kopra, 
s°le in druge javne zgradbe, pri
pravlja se na obnovo železniške- 
§a mostu v Prestranku. Leta 1947 
Ustanovijo delovodsko šolo, sedež 
Podjetja preselijo v Ajdovščino, 
Za lastne potrebe zgradijo delav
nice in upravo. Ustanovijo pevski 
zbor, dramsko skupino in šport
no društvo. Iz Primorja se izloči 
blP Ajdovščina. Obnavljajo cest
no in železniško infrastrukturo, 
vodovode, gradijo prva stanova
nja. Leta 1948 pričnejo z grad
njo Nove Gorice, naslednje leto 
Se število zaposlenih poveča na 
^75. Gradi za nastajajočo indu- 
strijo - Fructal, Meblo, Salonit ... 
14- oktober 1950 - Prvi delavski 
svet.

^dl. 1951 do 1955: Primorje širi 
dejavnost, prične z gradnjo tudi 
izven Primorske, na Jesenicah 
gradi železniško postajo, že- 
ezarske obrate in stanovanja, 
zdeluje tudi pohištvo in montaž- 

ne barake. V Omišlju na Krku so 
Urcdili počitniški dom. Gradili 
So cesti Grčarevec - Planina in 
v Senožečah, osnovno šolo v 
^jdovščini in končali predor 
Banovec.

Od 1956 do 1960: Primorje gra
bi ceste Čebulovica - Divača, Črni 

al - Socerb, Kačiči - Kozina, pri 
žboltu ob Dravi, na Trojanah, 

Pri Novem mestu začetek grad
eč avtoceste bratstva in enotno- 
st.b J Ilirski Bistrici gradi farmo 
Piščancev, v Pivki zdravstveni 

0rr>- Iz kovinskih delavnic na
stane Splošno kovinsko podjetje 

jdovščina. V Mirnu prične z de- 
ont obrat za betonske polizdelke. 
r’ gradnji žitnega silosa prvič 

uPorablja stolpni žerjav.

60 let primorja
šanje kdo bo gradil pa je povsem 
odprto.

»Politika« in javna naročila?
Seveda je potrebno stalno sle

diti politiki. Država je gotovo 
najpomembnejši investitor, še 
posebej za tako velike sisteme, 
kot je skupina Primorje. Uspešna 
politika je gotovo pomembna za 
gospodarstvo, mora prisluhniti 
podjetjem, podjetja pa svojim 
sredinam, tako na športnem, kul
turnem in drugih področjih jav
nega življenja.

Če ostanem še trenutek pri po
litiki! Zagotoviti mora reforme, 
krvavo so potrebne, če hočemo 
v tej svetovni ekonomski tekmi 
ostati v dobri tekmovalni kondi
ciji. Tudi država se mora reformi
rati, podjetja so se že. Država rabi 
spremembe, so nujne za njen in 
vsakršen razvoj.

Šestdeset let Primorja?
Okrogel jubilej za podjetje, ki je 

ta trenutek v dobri formi. V taki 
želimo ostati tudi vnaprej. Seveda 
ob stalni skrbi za razvoj, z zmanj-

skozi čas
Od 1961 do 1965: V Vipavi so 

zgradili 30 stanovanj in vinsko 
klet, v Ajdovščini novo kinodvo
rano, predilnico, skladišča za 
Mlinotest, halo za Fructal, dom 
JLA, pošto in avtobusno postajo, 
v Ilirski Bistrici osnovno šolo in 
stanovanjski blok, v Postojni 72 
stanovanj. V Kopru gradijo gimna
zijo in samski dom, na Hrvaškem 
16 km ceste Bjelovar - Daruvar. V 
Skopju po potresu zgradijo nase
lje Vlae.

Od 1966 do 1970: V Postojnski 
jami prične Primorje z gradnjo II. 
faze krožne proge. Končajo z grad
njo železniške proge proti Kopru 
in Zasavske ceste. V Novi Gorici 
izročijo Petrolu nov bencinski 
servis. V asfaltni bazi v Vrtojbi ste
če redna proizvodnja. V Poreču je 
novo gradbišče, v Istri obnovijo 
36 km cest. V Ajdovščini gradijo 
blagovnico in zdravstveni dom, 
pri Postojnski jami turistični cen
ter, v Črnem vrhu hotel in osnov
no šolo, v Kopru italijanski šolski 
center. Predsednik IS Slovenije 
Stane Kavčič sproži prve mine, s 
tem se je začela gradnja prvega 
odseka avtoceste v Jugoslaviji - od 
Vrhnike do Postojne.

Od 1971 do 1975: Primorje 31.10. 
1972 konča z deli na svojem odse
ku AC Vrhnika - Postojna, zgradi 
tudi odseke Postojna - Razdrto in 
Dramlje - Levec. Prične obratova
ti kamnolom Laže s separacijo in 
asfaltno bazo. Ustanovljenih je 11 
tozdov. Primorje prevzame pol
ovico gradbenih del za cementar
no Anhovo, gradnja montažnih 
hal je v velikem razmahu, gra
dijo jih za sebe in druge. Prične 
se gradnja kanala za HE Srednja 
Drava II v Forminu in hotelskega 
naselja Bernardin.

Od 1976 do 1980: Cementarna 
v Anhovem je končana, v Posočju 
Primorje sodeluje pri odpra
vi posledic potresa, gradijo AC 
Vrhnika - Ljubljana. V Ajdovščini 
pričnejo graditi stanovanjsko na
selje Ribnik, zgradijo športni cen
ter Police, V Ilirski Bistrici zgra
dijo za Lesonit tovarno vlaknenih 
plošč z 18.000 m2, v Bratuncu 
- BiH tovarno s 24.000 m2 po
vršine, na trasi Doboj - Zenica 
Primorje zgradi 9 km železnic, 
6.500 m cest in več premostitve
nih objektov. Z Gradisom in SCT

ševanjem birokracije in skrbjo, 
da bi več in še bolje delali.

Poleg prireditev za poslovne 
partnerje, delavce in upokojence 
ter za zgornjevipavsko sredino, 
bomo letos začeli z gradnjo nove 
poslovne stavbe, ki bo v službi 
razvoja, ki ga tako poudarjam in 
poudarjamo. V njej bo zaživelo 
novo podjetje za investiranje in 
tržno gradnjo, z vrhunsko infor
macijsko in tehnološko opremo. 
Nova hiša je delo domačih arhi
tektov, vodi pa jih svetovna arhi- 
tektska marka - Boris Podrecca, 
skorajda naš domačin, prihaja na
mreč iz bližnjega zamejstva.

Nič še nisva rekla o Dušanu 
zasebno, kdaj si vendarle tudi 
doma in imaš čas zase? Kaj te 
»potegne«?

Sem že rekel, da nimam časa, 
da bi zapravljal cajt. In tudi v 
tem prostem času mi gre kar do
bro od rok. Doma na Cesti imam 
vinograd, ne velik, pa dovolj, 
da zahteva svoje. Seveda pride
lam vrhunsko vino, danes bova

se Primorje poveže v poslovno 
skupnost GAST. Skupaj gradijo 
ljubljansko obvoznico. Na Cresu 
gradi počitniško naselje, v Novi 
Gorici tiskarno in stavbo UJV. Za 
italijansko tovarno BITELLI izde
luje šasije za valjarje.

Od 1981 do 1985: Skupaj z grad
beno operativo Slovenje Primorje 
dela v Iraku na projektu P 202 D, 
pozneje prevzame še druga dela 
v Iraku, Libiji, Jordaniji in Alžiriji. 
Primorje prične z odkopom zem
ljin na dnevnih kopih najprej v 
Makedoniji, potem v Črni Gori in 
BiH. Zgradi HE Solkan. V Postojni 
in Ajdovščini je Primorje dokon
čalo dva šolska centra, v Tolminu 
pošto, v Novi Gorici cerkev, v 
Vipavi mlekarno. Končana je 
AC Naklo - Ljubljana. Pričenja se 
gradnja akumulacijskega jezera 
Vogršček. Primorje je zgradilo sa
botinsko cesto in most v Solkanu, 
malo HE Cerkno, avtokamp Pivka 
jama in melioriralo velik del polj 
v Vipavski dolini.

Od 1986 do 1990: Primorje pri
čne v Ajdovščini s proizvodnjo 
armiranobetonskih drogov, v 
Postojni zgradi porodnišnico, tu
ristične objekte pred Postojnsko 
jamo; Dom starejših občanov, 
čistilno napravo in stanovanja v 
Ilirski Bistrici. 1988 se Primorju 
priključijo Gradnje Postojna, po
teka gradnja razcepa Razdrto, 
AC Malence - Šmarje Sap - Višnja 
gora, Hrušica - Vrba in nasipa čez 
Vogršček, zgrajen je odsek AC pri 
MMP Vrtojba in odprta južna ljub
ljanska obvoznica. V Ajdovščini 
se prične gradnja poslovno sta
novanjskega kompleksa C2, nada
ljujejo z deli na dnevnih kopih v 
BiH. Gradijo mali hidroelektrarni 
Zadlaščica in Bača. Leto 1989 za
znamuje preoblikovanje podjetja 
- detozdiranje.

Od 1991 do 1995: Zaradi razpada 
Jugoslavije in vojne se konča delo 
v BiH, za več let je prekinjena tudi 
gradnja AB hal v nekdanjih repu
blikah Jugoslavije. Izguba južnih 
trgov povzroči zniževanje cen, 
zmanjšuje se število zaposlenih. 
Končajo z deli na dolenjski in go
renjski avtocesti. Sprejet je zakon 
o bencinskem tolarju, v veljavo 
stopi program gradnje avtocest
nega križa. Primorje sprejme leta 
1994 strateško usmeritev v avto
cestni program - sledijo investi
cije v opremo, usposabljanja.

Primorje gradi odseke Razdrto

poskusila moj odličen zelen. 
Skorajda svetovni prvak (smeh). 
Kar se vina in vinske »tehnike« 
tiče, naj povem, da sem dolgolet
ni predsednik Kluba ljubiteljev 
vipavskih vin. Sive lase mi letos 
na pomlad delajo nogometaši, ki 
nosijo ime naše firme. Namesto, 
da bi ob gledanju tekem na tribu
ni užival, sivim! (smeh). Sem na
mreč tudi predsednik ajdovskih

nogometašev. Mimogrede: v letih 
1978 - 1982 sem bil tudi pred
sednik KK Fructal, prišli smo v 
takratno II. Jugoslovansko ligo. 
Potem sem svetovni prvak v iz
delovanju salam (še več smeha), 
še vedno se z Otijem (pes) odpra-

- Divača, Divača - Dane (konča ga 
pol leta pred rokom), Dramlje
- Celje, VAC Ljubljana, Selo - 
Šempeter in obvoznico Šempeter. 
V Lažah dobi novo separacijo in 
asfaltno bazo. V Berlinu zgradi 
blok s 66 stanovanji. Za HIT v 
Novi Gorici zgradi igralniško za
baviščni center Perla, za Petrol pet 
bencinskih servisov. Uredi mejne 
prehode Robič, Zavrč, Rupa in 
Starod. V Pomurju obnavlja ma
gistralne ceste, v Ljubljani štiri 
velike objekte: GTC, PTO, RAM II 
in poslovni center na Verovškovi. 
Stekla je prodaja montažnih ele
mentov za hale in druge objekte v 
Italijo. Gradi in obnavlja objekte 
za slovensko vojsko, zgradi RTP 
Lucija, Idrija in Cerknica, most in 
cesto na Ljubnem. Ob 50 - letnici 
podari občini Ajdovščina fontano 
v pravkar dokončanem poslovno 
stanovanjskem centru C3 in

Steče postopek lastninjenja, 
Primorje ostane v večinski lasti 
zaposlenih.

Od 1996 do 2000: Podjetje se 
tehnološko posodablja in organi
zacijsko prenavlja in se zato lažje 
prilagajanja hitrim spremembam 
na tržišču, izboljša se tudi likvid
nost. Gradi na vseh krakih cest
nega križa (Vipava - Selo, Divača
- Kozina - Klanec, Višnja Gora
- Bič, Vransko - Blagovica, Naklo
- Kranj), objekte družbenega 
standarda, med drugim knjižnico 
v Novi Gorici ter škofijsko gimna
zijo z dijaškim domom v Vipavi, 
obnavlja številne mostove, zače
nja z velikimi deli v Luki Koper in 
z gradnjo hidrocentral Plave II in 
Doblar II na Soči. V Posočju po
maga pri odpravljanju posledic 
velikonočnega potresa.

25. septembra 1997 - še zadnje 
zasedanje delavskega sveta, pro
ces lastninjenja pa se konča fe
bruarja 1998 z vpisom Primorja 
d.d. v sodni register.

Leta 1998 pridobi Primorje cer
tifikat ISO 9001.

Od 2001 do 2005: Obdobje za
znamujejo kapitalske povezave in 
oblikovanje v skupino Primorje. 
Je obdobje velikih gradbenih

vim na lov, če že ne streljam, se pa 
dobro nahodim. Vsako tretjo so
boto sem reden obiskovalec bolj- 
šje tržnice, zanimajo me starine, 
marsikaj sem že skupaj spravil za 
doma, pa tudi za vikend v Tihi do
lini na Predmeji.

Še to napiši: vsak dan, ko se vr
nem iz službe, imam doma pre
davanje za moje ženske. Včasih 
se teh kolokvijev udeležijo vse 
tri, če so seveda doma, žena Jana, 
hčerka Jasna, ki je diplomirala na 
farmaciji in Simona, ki je pred 
diplomo industrijskega oblikova
nja. Predavanja so redna in dobro 
obiskana, če ne, ne dobijo »frek
vence« (smeha kolikor hočeš).

Z Dušanom Črnigojem sva kle
petala na velikonočno soboto. 
Po pogovoru nama je Jana po
stregla z odličnim »štokvižem« 
in polento. Zalivala sva še naprej 
z zelenom. Tudi s sabo sem od
nesel eno »bibitko« najboljšega iz 
Dušanove kleti.

Po latnikomje klepetal 
Ivan Mermolja

podvigov na avtocestah, gradnje 
velikih nakupovalnih središč in 
industrijskih hal, živahne stano
vanjske gradnje, Primorje pa se 
je ponovno podalo na tuje trge. 
Po ustanovitvi Gradbinca Gip 
d.o.o. v Kranju je Primorje pripo
jilo še Stavbenik iz Kopra, Rudis 
Trbovlje, Cestno podjetje Nova 
Gorica, STO, ABK INT, Sočo VGP 
in RTPC iz Nove Gorice ter Gradis 
GPL, čemer je ustanovilo še nekaj 
manjših družb, med njimi tri v tu
jini. Nastala je velika skupina, ki 
je zahtevala novo organiziranost. 
Skozi proces iskanja sinergij in ra
cionalizacij se je izoblikovala de
litev na divizije (po dejavnostih
- visoko in nizkogradbena ter 
strojna dejavnost, tržne gradnje, 
dela v tujini). Primorje je poma
galo streti še tri najtrše orehe na 
slovenskih avtocestah (Črni Kal, 
Rebrnice, Trojane) in se odlikova
lo pri gradnji viaduktov Črni Kal, 
Šumljak, Črni Mlinar, Smelavec...) 
in predorov (Kastelec, Dekani) ... 
Na Hrvaškem je zgradilo več vi
aduktov in most Dobra ter traso 
pri Zadru, v glavnem mestu Črne 
gore še enkratna mosta Union in 
Millennium. Za železniški predor 
v italijanskem Bellunu je izdelalo 
oblogo iz betonskih elementov. 
Tovarna v Ajdovščini je bila pol
no zaposlena še z elementi mon
tažnih hal in prednapetimi votli
mi ploščami za objekte tudi s po 
20.000 in več kvadratnimi metri 
za Merkur, Savo, Mercator, Spar 
... Ob vstopu Slovenije v EU je 
Primorje zgradilo celo vrsto mej
nih prehodov na šengenski meji.

14. julija 2004 mine 20 let od
kar je Dušan Črnigoj na čelu 
Primorja.

Primorje postane vodilni speci
alist za gradnjo čistilnih naprav
- na referenčni seznam vpiše 20 
čistilnih naprav od majhnih do 
največjih, od Kranjske gore do 
Krškega.

Hkrati skrbi za okolju prijaz
no delovanje in spomladi 2005 
prejme certifikat ISO 14001. 
Trgu ponudi vsako let več stano
vanj od Jesenic do Izole in leta 
2006 sočasno gradi kar 600 sta
novanjskih enot. Primorje, vse
skozi posodablja opremo, osvaja 
in uporablja nove tehnologije, v 
dodatno izobraževanje je vklju
čenih že 62 % vseh zaposlenih in 
na ta način kot skupina sprejema 
izzive globalizacije.
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ajdovski odmevi
Voščilo župana ob 
prazniku občine 

Ajdovščina
Spoštovane občanke in 

občani občine Ajdovščina, 
ob občinskem prazniku 5. 
maju, Vam prisrčno čestitam! 
Posebej čestitam letošnjim 
prejemnikom petomajskega 
in občinskih priznanj ter se 
jim zahvaljujem za njihov pri
spevek!
________ Župan Poljšak Marjan

Spoštovane občanke in občani!
Občina Ajdovščina vam čestita ob 1. maju, prazniku dela. Še po

sebej pa občankam in občanom veljajo čestitke ob prazniku ob
čine Ajdovščina, dnevu spomina na ustanovitev prve povojne slo
venske vlade!

Vabljeni na prireditev 
ob prazniku občine Ajdovščina!
Slavnostna seja bo potekala v petek, 5. maja 2006 ob 18. 

uri v Dvorani prve slovenske vlade v Ajdovščini. 
Slavnostni govornik na seji bo 

župan Občine Ajdovščina, Marjan Poljšak, 
pozdravil nas bo predstavnik vlade Republike Slovenije.

V kulturnem programu bodo sodelovali MePZ Primorje, pev
ka Polona Furlan in pianistka Martina Batič.

Po kulturni slovesnosti v dvorani bo na Trgu 1. slovenske vlade 
družabno srečanje ob zvokih ansambla Gorski cvet.

Dobrodošli!
Občina Ajdovščina

Nagrajenci ob občinskem prazniku, 5. maju:
~W7~omisija za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja je 23. 
INkTebruarja objavila javni razpis za podelitev priznanj, razpis so 
prejela vsa podjetja, krajevne skupnosti, politične stranke in druge 
organizacije. Do časa je prispelo sedem predlogov za podelitev peto- 
majskih priznanj in devet predlogov za podelitev priznanj Občine 
Ajdovščina.

Komisija je sklenila, da se Petomajsko priznanje podeli podjetju 
Primorje d.d., ki v letošnjem letu praznuje 60. obletnico delovanja. 
Podjetje ima pomembno vlogo v našem okolju, simbolizira domačo 
gospodarsko moč in neodvisnost, poleg tega pa tako in drugače kro
ji tudi družbeno in družabno življenje v občini.

Občinska priznanja pa prejmejo Aktiv gospodinj s Planine z 
dramsko skupino, ki že več let bogati življenje na Planini, konec 
lanskega leta pa so gospodinje izdale knjigo »Da ne bi pozabili« ter 
Jožica Pregelj, dolgoletna sekretarka Obrtne zbornica Ajdovščina, 
ki je z nekaterimi obrtniki pomagala postaviti temelje obrtniškemu 
združenju in s svojim pristopom do dela pripomogla, da so se pogoji 
in odnos do obrtništva začeli spreminjati.

Ministri obiskali Ajdovščino
V sredo, 19. aprila 2006, so se na obisku v Ajdovščini mudili minister brez resorja, pristojen za lo
kalno samoupravo in regionalno politiko, dr. Ivan Žagar, minister za visoko šolo, znanost in tehnO' 
logijo, dr. Jure Zupan ter minister za gospodarstvo, Andrej Vizjak, ki je v spremstvu poslanke Eve 
Irgl obiskal slovesnost ob pričetku obnovitvenih del kampusa Univerze Nova Gorica v Ajdovščini- 
Visoke obiske so v torek in sredo zabeležila tudi nekatera domača podjetja in ustanove. Tako 
je predsednik vlade RS Janez Janša obiskal podjetje Pipistrel d.o.o., dr. Andrej Bručan, minister 
za zdravje, si je ogledal Zdravstveni dom Ajdovščina, ministrica za kmetijstvo Marija Lukačič jo 
obiskala podjetje Fructal d.d^. Policijska postaja Ajdovščina je gostila ministra za notranje zadeve 
Dragutina Mateja, dr. Lovro Sturm, minister za pravosodje, se je mudil na obisku na Okrajnem so
dišču v Ajdovščini, državna sekretarka na ministrstvu za delo, družino in socialne zadeve Marjeto

Tl /Tinister dr. Ivan Žagar se je 
IVAudeležil delovnega sreča
nja s predstavniki lokalnih raz
vojnih agencij in občin severno 
Primorske regije, ki je potekalo 
v prostorih Občine Ajdovščina. 
Uvodni pozdrav udeležencem 
je podal župan Marjan Poljšak. 
Minister Žagar je napovedal več 
tem razprave. Govoril je o regi
onalizmu - regionalne ustanove 
se mu zdijo stvar pokrajine, pri
čakuje pa, da bodo občine del 
sredstev iz naslova financiranja 
občin prelile tudi v projekte, na
menjene ustanavljanju pokrajin. 
Želja ministra je, da bi občine 
same vodile svojo politiko ter 
da bi se 2/3 občin financiralo 
samo. Naslednja vsebina sreča
nja je bila koriščenje evropskih 
sredstev. Premalo pridobljenih 
evropskih sredstev minister pri
pisuje predvsem pomanjkanju 
projektov, pa tudi zahtevnim 
razpisnim dokumentacijam. 
Obljubil je, da bodo nekatere ev
ropske programe - INTERREG 
- poskušali poenostaviti. V 
razpravi je sodeloval tudi 
mag. Roman Medved, direktor 
Posoškega razvojnega centra. 
Govoril je predvsem o proble
matiki organiziranja Mrežne 
regionalne razvojne agencije. 
Peter Velikonja pa je v imenu

Občine Ajdovščina predstavil 
analize razvojnih možnosti in 
strategije severno Primorske 
regije. Ena večjih težav regije je 
upad natalitete. Število prebi
valstva narašča le v nekaj večjih 
središčih, drugod stagnira, ozi
roma upada. Težavi sta tudi pre
malo delovnih mest ter padanje 
BDP na prebivalca. Kot nujne 
ukrepe za prostorsko uravnote
žen razvoj države, zlasti podeže
lja, je izpostavil decentralizacijo 
(dovolj velike regije, krepitev 
naselbinske mreže, ..), prenos 
pristojnosti in zlasti sredstev 
na občine in regije ter omilitev 
normativov in standardov za in
vesticije na podeželju.

Minister za visoko šolstvo in 
znanost, dr. Jure Zupan, se je 
udeležil slovesnosti ob začetku 
prenove stavbe, kjer bo jeseni 
zaživela Univerza Nova Gorica, 
kampus Ajdovščina, Politehnika. 
Takoj po slovesnosti se je od
pravil na posvet v prostore 
Občine Ajdovščina, kjer so se 
srečali predstavniki visokošol
skih ustanov, podjetij in Občine 
Ajdovščina. Minister je najprej 
predstavil nekaj novosti iz po
dročja visokega šolstva. Med 
ostalim se sredstva za investicije 
v ta namen iz leta v leto zvišuje
jo. Povedal pa je, da ministrstvo 
želi pomagati tistim, ki si naj

prej pomagajo sami. Projekti, ki 
prihajajo na razpise, morajo biti 
zanimivi za okolico, ne pa samo 
zaradi trenutne možnosti za pri
dobivanje sredstev. Govoril jo 
tudi o povezanosti visokošolskih 
ustanov z gospodarstvom in o 
odpiranju univerzitetnega pros
tora. Dr. Danilo Zavrtanik, pred
sednik Politehnike, je predstavil 
glavne usmeritve in cilje nove 
univerze, ki bodo enaki, kot si 
jih je zastavila že Politehnika. 
Med najpomembnejšimi cilji je 
zagotovo pomoč študentom do 
prve zaposlitve. Zaposlovanje 
na Politehniki merijo, trenutno 
dosegajo 92 odstotno zaposlo
vanje svojih študentov, s čimer 
so seveda nadvse zadovoljni- 
Posveta se je udeležil tudi di
rektor VIRS-a Uroš Saksida. Šola 
ima načrte za širitev, hkrati pa 
se spopadajo s prostorskimi te
žavami. Predstavniki podjetij 
podpirajo razvoj visokega šol
stva v regiji, saj že dosedanja so
delovanja z visokošolskimi usta
novami prinašajo uspehe. Peter 
Velikonja, svetovalec župana 
Občine Ajdovščina je ob koncu 
dodal, da ustanovitev univerze 
za Ajdovščino pomeni del šir
še strategije - v ta namen je bil 
ustanovljen Tehnološki park in 
inkubator d.o.o.. Z zanimivim 
podatkom je posvet zaključil 
minister: naša regija ima nad
povprečno število študentov, 
med delovnim prebivalstvom pa 
je podpovprečno število visoko 
izobraženih. Dodal je še, da mi
nistrstvo pripravlja nova merila 
ocenjevanja, ki se bodo delila na 
znanstveni, strokovni in nacio
nalno pomemben del.

sh
■

35. redna seja Sveta Občine Ajdovščina
20. aprila je v veliki sejni sobi Občine Ajdovščina potekala 35. redna seja Sveta Občine Ajdovščina. Med drugim je Komisija za mandatna vprašanja, imenovanja in 
volitve predstavila sklep o letošnjih nagrajencih ob občinskem prazniku.

TJrva točka dnevnega reda, na- 
X"^ menjena pobudam in vpraša
njem svetnikov, je tokrat minila 
hitro, preko svojih lokalnih po
slancev so nekaj vprašanj na ob
činski svet naslovile nekatere 
ustanove in krajevne skupnosti. 
Odgovore bo občinska uprava 
pripravila do naslednje seje. V 
nadaljevanju so svetniki sprejeli 
Dokument identifikacije investi
cijskega projekta Zazidalni načrt 
Grivče II - 2. faza komunalnega 
urejanja. V sklopu investicije bo 
celovito urejena komunalna infra
struktura na območju 10 stavbnih 
parcel povprečne velikosti 1000 
kvadratnih metrov. Investicija se 
bo izvajala od maja do konca le
tošnjega leta.

Takoj nato je bila sprejeta tudi 
novelacija dokumenta identi
fikacije investicijskega projek
ta Modernizacija ceste Dolenje

- Tevče. Zadeva je bila na svetu 
obravnavana že septembra lani 
in je predvidevala moderniza
cijo cestne povezave skupaj z 
Občino Vipava. Vendar pa je 
Občina Vipava investicijo zastavi
la na drugačen način - ločeno od 
Ajdovščine, zato je bilo potrebno 
investicijo novelirati. Obseg in 
vrednost del se zaradi sprememb 
ne spreminjata.

Sprejet je bil tudi Dokument 
identifikacije investicijskega pro
jekta Izgradnja mrliške vežice 
ter širitev pokopališča na Ustjah. 
Razprave na vsebino ni bilo, zato 
pa so nekateri svetniki izposta
vili problematiko mrliške vežice 
in pokopališča v Ajdovščini na
sploh.

Nato je bila sprejeta dispozici
ja pozidave za Logistični center 
Ajdovščina, s katero se določajo 
okvirna lega objekta na zemljiš

ču, predlog parcelacije, prometna 
ureditev ter priključki na gospo
darsko in javno infrastrukturo.

Svetniki so nadaljevali s poroči
lom o zazidalnem načrtu Grivče 
III. Zadeva se je zapletla zaradi 
nestrinjanja prebivalcev s pozi
davo tega območja, na podlagi 
česar je tudi Krajevna skupnost 
Ajdovščina izdala negativno mne
nje. Prebivalci trdijo, da je območ
je plazovito. Stroka pa je teren 
definirala kot pogojno zazidljiv, 
torej z nekaterimi omejitvami pri 
gradnji ter brez možnosti, da bi 
zdrsela večja količina materiala 
- kot nam je pojasnil strokovnjak 
Jože Janež, ki je pripravljal zadnje 
poročilo. Geološka sestava tal ni 
najbolj ugodna, vendar tudi v pri
meru neustreznih gradbenih po
segov lahko pride le do manjših, 
lokalnih plazov, ki bi povzročali 
škodo zgolj investitorju, ne pa

tudi ostalim prebivalcem naselja. 
Nekateri svetniki so izrazili po
misleke v primeru zaključka po
stopka, ki je tekel po vseh pravilih 
- investitor je namreč v tem času 
v projekt vložil veliko denarja. 
Ob koncu razprave je prevladalo 
stališče, da bo zadeva še enkrat 
obravnavana na naslednji seji le 
v primeru, da bodo argumenti za 
zaustavitev postopka dovolj trdni.

Sledilo je sprejemanje sklepa, 
s katerim je k ustanoviteljski po
godbi visokošolskega zavoda 
Politehnika Nova Gorica dodan 
aneks o preoblikovanju v univer
zo. Nato pa še sklep o določitvi 
javne infrastrukture na področju 
kulture, znotraj katerega je med 
ostalim objekt kinodvorane prei
menuje v Dvorano prve slovenske 
vlade. Temu so nekateri svetniki 
nasprotovali, kljub temu je bil 
sklep sprejet.

Ob koncu so svetniki pregleda
li še nekaj premoženjsko pravnih 
zadev.

Zapisnik s seje, prav tako tudi 
gradiva sej, najdete na spletni 
strani Občine Ajdovščina www.aj- 
dovscina.si, pod rubriko Občinski 
svet.

sh



ajdovski odmevi
Komunalno
urejanje PC Gojače
Občina Ajdovščina uresničuje zastavljen načrt razvoja obrtnih 
Cor', ki ga je dolgo načrtovala in je sestavni del prostorskih ak
tov občine. Raztezajo se na približno 100 hektarjih, tako v centru 
^osta, kot na obrobju občine. Največ in največje so v Ajdovščini, 
2o celostni razvoj občine pa so zelo pomembne tudi tiste na 
obrobju. Pri tem je potrebno poudariti, da so nekatere obrtne 
J-one popolnoma infrastrukturno opremljene {Servisna cona in 
f^OvGmajni), druge delno (Pod Letališčem, Mirce, Pod Batujami 
ln Črniče), oziroma so komunalne naprave v bližini. Komunalno 
opremljanje obrtnih in poslovnih con pa se nadaljuje v skladu z 
Načrti razvojnih programov Občine Ajdovščina.

jVj"a površini severno od hi- 
1 tre ceste H4 med naselje

ma Selo in Gojače je območje, 
Predvideno za poslovno cono. 
Gre za približno 15 hektarov 
2a2idalnih površin, ki bodo na
menjene izgradnji objektov za 
Proizvodne in poslovne dejav
nosti. Lokacijski načrt za poslov
no cono predvideva razdelitev 
Površin na zazidalne enote raz- 
ličnih velikosti, kar pomeni po
nudbo ustreznih gradbenih par- 
Cel za različne potrebe, hkrati pa 
delitev ne izključuje združeva
nja posameznih parcel, oziroma 
delitev na manjše enote. 
Obstoječa komunalna infra- 

struktura v območju je sestav
ljena iz »ad hoc« priključkov za 
obstoječe objekte in napajalni 
v°dovod med Selom in Gojačami.

Ureditev zato vključuje izgradnjo 
celotnega komunalnega omrež
ja za potrebe novih dejavnosti 
v območju, sanacije obstoječih 
vodovodov in dogradnjo sistema 
za potrebe Gojač. Poleg povezo
valnih in priključnih vodnikov 
je predvidena tudi izgradnja 
posamičnih infrastrukturnih 
naprav in objektov: transforma
torske postaje, vodohram vodo
voda, centralna čistilna naprava 
in ekološki otoki za zbiranje ko
munalnih odpadkov.

Na javni razpis Občine 
Ajdovščina za izdelavo projekta 
komunalne ureditve Poslovne 
cone Gojače so prispele štiri vlo
ge. Kot najugodnejši ponudnik 
je bilo izbrano podjetje Projekt 
iz Nove Gorice. Vrednost pogod
be znaša 195.000 EUR, projekt 
pa je financiran tudi iz sredstev 
PHARE. Znotraj projekta bo 
podjetje izdelalo PDG in PZI pro
jekte. Projekti bodo izdelani do 
konca avgusta 2006. Do konca 
leta 2006 je v načrtu pridobitev 
gradbenega dovoljenja, gradnja 
pa naj bi se začela v prihodnjem 
letu.

sh

Sestanek s predsedniki KS
^sdsedniki KS so se 12.4 2006 na povabilo Občine Ajdovščina 
2brali na enem izmed rednih letnih sestankov predsednikov KS.

a dnevni red so strokovne 
službe Občine Ajdovščina to- 

ktat uvrstili tri točke in sicer: 
b Obstoječe stanje in pobude 

kupnih objektov v KS za namen 
Priprave novih prostorskih aktov 
;Večnamenski objekti, športna 
igrišča, prostori KS...)

2- Informacija o volitvah v svet 
Krajevne skupnosti

Potek izvajanja investicij v KS. 
brva točka je bila namenjena 

P°zivu za zbiranje pobud KS, ki 
°do služile pri izdelavi Strategije 

Prostorskega razvoja Občine 
Ajdovščina ter Prostorskega reda 
°bčine Ajdovščina.

Zakon o urejanju prostora (Ur. 
_RS, št.l 10/02, 8/03-popravek in 
8/03-ZZK-l) določa, da morajo 

Vse občine v RS pripraviti nove 
Prostorske akte in sicer: Strategijo 
Prostorskega razvoja občine 
SPRO) ter Prostorskega reda obči- 

ne (PRO). Svet Občine Ajdovščina 
Je tako že sprejel sklep o pričetku 
Postopka izdelave SPRO ter PRO. V 
PRo občina predvideva tudi ob

močja športno rekreacijskih povr- 
Sln ob naseljih.

Ker je v PRO potrebno določiti 
o otočja namenske rabe prosto- 
ra z delitvijo površin podrobne 
Oamenske rabe prostora so KS 
Prejele obrazec v katerega bodo 
voesla obstoječa stanja ter pred

videna območja (v naslednjih 4 
letih) družbene infrastrukture, 
območja športno rekreacijskih po
vršin in območja zelenih površin v 
naseljih.

Druga točka je vsebovala informa
cije o volitvah, ki bodo letos jeseni. 
Istočasno z županskimi volitvami 
potekajo tudi volitve v svete KS, ki 
jih razpiše župan. Predsednikom 
KS so bile tako podane osnovne in
formacije o volitvah, med drugim 
novost, ki jo določa sprememba 
Zakona o lokalnih volitvah in si
cer o obvezni zastopanosti obeh 
spolov pri kandidiranju v svete 
KS. Občina bo po razpisu volitev 
o vseh potrebnih postopkih, ki za
devajo volitve v svete KS, KS sproti 
obveščala.
Tretja točka je bila namenjena iz

vajanju investicij v KS. Podžupan 
Silvester Peljhan je pozval tiste KS, 
ki še niso pričele postopka izved
be investicije, da to storijo čimprej, 
saj morajo investicije biti zaključe
ne do meseca oktobra. Sredstva za 
investicije, ki jih KS letno prejmejo 
iz Občinskega proračuna so na
mreč namenska in se zato v nasled
nje leto ne morejo prenašati, kar 
pomeni, da v kolikor se investicija 
ne izvede do meseca oktobra, KS 
s planiranimi investicijskimi sred
stvi ne more več razpolagati.

Mojca Božič

Pričetek gradnje OŠ Šturje
V prostorih Občine Ajdovščina je 10. aprila potekal slovesni podpis pogodbe za izgradnjo Osnovne šole 
Sturje. Dogodek je velikega pomena za našo občino, kar sta potrdila tudi oba slavnostna govorca. Zupan 
Marjan Poljšak je izrazil veliko zadovoljstvo ob novem začetku, vesel je tudi izbranega izvajalca, domače
mu podjetju na podlagi dosedanjih izkušenj zaupa. Direktor podjetja Primorje, Dušan Črnigoj, je obljubil, 
da bo šola končana ob določenem roku ter da bo zgrajena kakovostno, ob koncu pa povabil župana, da 
skupaj stopita v »prvi razred« nove šole, ki bo zaživela v šolskem letu 2007/2008.

Tulija leta 2002 je Občinski svet 
I Občine Ajdovščina sprejel 

Dokument identifikacije projekta 
za izgradnjo osnovne šole Šturje. 
Junija leta 2004 je bila sprejeta 
predinvesticijska zasnova, janu

arja leta 2005 pa še Investicijski 
program, ki je bil spremenjen ju
lija leta 2005.

Investicija v izgradnjo nove šole 
je, glede na demografske poda
tke, upravičena in skladna z naci

onalnim programom devetletne 
osnovne šole in predpisanimi 
prostorskimi pogoji za njeno iz
vajanje.

Izmed dveh predlaganih mož
nosti delovanja nove šole - kot 
podružnice obstoječe OŠ Danila 
Lokarja ali kot samostojne, ma
tične šole - je Občinski svet po 
opravljenih analizah in temelji
tem premisleku izbral drugo mož
nost, torej gradnjo matične šole v 
Šturjah - v tem delu mesta število 
prebivalstva najhitreje narašča.

Nova šola bo imela 2.880 kva
dratnih metrov površin - 6 ma
tičnih, 3 predmetne, 5 specialnih 
in 3 male predmetne učilnice, 
10 kabinetov, kuhinjo, jedilnico, 
prostore uprave ter vse pripadajo
če pomožne prostore. Poleg šole 
bo zgrajena tudi telovadnica z več 
kot tisoč kvadratnih metrov po
vršine. Šola bo lahko sprejela do 
390 učencev, po pričakovanjih pa 
jo bo obiskovalo okoli 320 učen
cev letno. sh

Obvestila občinske uprave Ajdovščina

Obveščamo vas, da bo zaradi izgradnje kanalizacijskega omrežja po Ajdovščini popolna zapora 
Goriške ceste od mosta čez reko Hubelj do križišča pri policijski postaji.

Zapora bo trajala od 3- maja do 19. avgusta 2006 in bo potekala v 
štirih fazah.

Prva faza bo od mosta čez reko Hubelj do Prešernove ulice, druga 
faza bo zapora Prešernove ulice, tretja faza poteka od Prešernove 
ulice do priključka proti zdravstvenem domu, v četrti fazi bo zapora 
križišča pri policijski postaji. Faze si bodo terminsko sledile glede 
na potek del.

Obvozi bodo urejeni po obvoznici, po Tovarniški cesti ter po 
Prešernovi ulici.

Vse udeležence v prometu prosimo da upoštevajo začasno prometno signalizacijo ter na
vodila izvajalca del Cestnega podjetja Nova Gorica d.d.

Javno povabilo za izbor najboljših poslovnih načrtov
Ponovno vas obveščamo, da Občina Ajdovščina in Razvojna agencija ROD organizirata natečaj za izbor 

najboljšega poslovnega načrta.
Prijavitelji so lahko mladi, odrasle osebe ali skupine oseb, ki idejo razvijajo v okviru svojega prostega 

časa, poklica ali šolanja, ter vsi ostali, ki bi radi uresničili svojo poslovno idejo. Od prijaviteljev pričaku
jemo, da bo ideja uresničljiva na območju Občine Ajdovščina.

Avtorji najboljših poslovnih načrtov bodo prejeli denarno nagrado v višini 250.000,00 SIT in pomoč 
pri realizaciji poslovne ideje.

Obrazci za prijavo in vse dodatne informacije v zvezi s prijavo so objavljene spletnih straneh Občine 
Ajdovščina in Razvojne agencije ROD. OBČINA AJDOVŠČINA in RA ROD

5. maj - rok za prijavo na razpis za razvoj in ohranjanje kmetijstva
Občina Ajdovščina je v Uradnem listu RS z dne 7. 4. 2006 objavila Javni razpis za dodeljevanje sredstev 
za ohranjanje in razvoj kmetijstva v občini Ajdovščina za leto 2006. Zadnji rok za oddajo vlog za prido
bitev nepovratnih sredstev in subvencioniranje obrestne mere pri najemanju kreditov je 5. maj 2006, 
za vloge, ki jih bodo prijavila društva in združenja, pa je razpis odprt do 15. septembra 2006.

Razpisna dokumentacija je objavljena na spletni strani Občine Ajdovščina - www.ajdovscina.si, pod 
rubriko Razpisi, na voljo pa je tudi v občinski sprejemni pisarni. Za dodatne informacije lahko zainter
esirani pokličejo na telefonsko številko 05/365-91-26 (Janez Furlan).

Javno povabilo za izbiro projektne naloge - ajdovski plač
Občina Ajdovščina je v aprilu razpisala javni natečaj za izbiro najboljše projektne naloge za revitaliza

cijo osrednjega ajdovskega plača (Lavričevega trga). Cilj javnega povabila je izdelava projektne naloge, 
ki bo zajemala celotno rešitev revitalizacije, oziroma oživitve osrednjega ajdovskega plača z vpadnimi 
ulicami (Lavričev trg ter Prešernova ulica in Gregorčičeva ulica v obsegu nekdanjega rimskega ob
zidja). Od prijaviteljev se pričakuje, da bodo pri pripravi projektne naloge preučili in obdelali vsebin
ski, socialno-družbeni, prostorski, zgodovinski, turistični in ekonomski vidik obravnavanega območja. 
Avtorjem najboljših projektnih nalog bo strokovna komisija podelila denarne nagrade.

Projektne naloge morajo biti posredovana na naslov: Občina Ajdovščina, Cesta 5. maja 6/a, Ajdovščina 
do najkasneje 15.06.2006 do 10.00 ure, v zaprti kuverti, na katerem mora biti navedeno: »NE ODPIRAJ - 
POVABILO ZAIZBIRO NAJBOLJŠE PROJEKTNE NALOGE ZA REVITALIZACIJO AJDOVSKEGA PLAČA«.

Kontaktna oseba v zvezi z natečajem je g. Janez Furlan, tel. 365 91 26 ali e-pošta janez.furlan@ajdovsci- 
na.si, natečaj pa je objavljen tudi na spletni strani Občine Ajdovščina www.ajdovscina.si.
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Spominek in darilo/ promocijska zloženka, protokolarno vino
T Ttorek po Veliki noči je v avli
V Dvorane prve slovenske vla

de potekala prireditev, na kateri 
je bil razglašen izid natečaja za 
najboljši turistični spominek in 
protokolarno darilo, predstavlje
na je bila nova turistična zgiban
ka Ajdovščina, izhodišče mnogih 
poti, na koncu pa sta se predstavila 
še vinogradnika, katerih vino bo v 
letošnjem letu nosilo naziv proto
kolarno vino Občine Ajdovščina.

Natečaj za turistični spomi
nek in protokolarno darilo je 
bil objavljen lanskega decembra. 
Rokodelci in umetniki so imeli 
dobre tri mesece časa za priprave. 
Komisija v sestavi: Lučka Peljhan 
- predsednica, Jana Beguš - čla
nica, Andrej Furlan - član, Zlata 
Čibej ter Janez Furlan, oba člana 
in predstavnika Občinske uprave, 
je imela kar težko delo, saj je bil 
odziv na natečaj dober - 18 pred
logov za turistični spominek in 18 
predlogov za protokolarno darilo.

V kategoriji turistični spominek 
sta bili podeljeni dve tretji nagra

di in sicer za predlog z imenom
»Škatlica z vezenim motivom 
grozda in recepti naše none« 
avtorja Center za socialno delo 
Ajdovščina, Varstveno delo
vni center Ajdovščina Vipava 
- enota Vipava ter za predlog 
z imenom »Škatlica z vezenim 
motivom češenj in recepti naše 
none« avtorja Center za social
no delo Ajdovščina, Varstveno 
delovni center Ajdovščina 
Vipava - enota Vipava.

V kategoriji protokolarno darilo 
sta bili podeljeni tretja in druga 
nagrada. Tretjo nagrado je prejel 
predlog z imenom »Vezen prti
ček« avtorja Center za socialno 
delo Ajdovščina, Varstveno de
lovni center Ajdovščina Vipava 
- enota Vipava; drugo nagrado 
pa predlog z imenom »Pozdrav 
iz Ajdovščine« avtorja Davida 
Lična iz Ajdovščine.

Komisija je sprejela tudi priporo
čilo, naj Občina Ajdovščina poišče

možnosti za projekten pristop k 
razvoju idejnih rešitev turističnih 
spominkov in protokolarnih da
ril. Na osnovi sprejetih idejnih re
šitev bi lahko domači ustvarjalci, 
ki so se tudi s poslanimi predlogi 
izkazali kot vešči in natančni, iz
delovali ustrezne serije posamez
nih izdelkov.

Spominki so ta trenutek še ved
no razstavljeni v avli Dvorane 
prve slovenske vlade v Ajdovščini, 
v naslednjih dneh naj bi se razsta
va preselili v prostore Lapidarija 
na ajdovski tržnici, vse informa
cije pa so vam na voljo na TIC 
Ajdovščina.
Ajdovščina, izhodišče mno

gih poti nosi naslov nova zložen
ka, namenjena obiskovalcem, ki 
radi aktivno preživljajo svoj prosti 
čas ali pa raziskujejo še neodkrite 
čare naše rajske dežele. Založila jo 
je Občina Ajdovščina, praktično 
delo pa sta opravila TIC Ajdovščina 
in oglaševalsko podjetje I&S 
Aladin iz Ajdovščine. Zloženka je

večjega formata, z zemljevidom 
na eni ter informacijami na drugi 
strani. Dokaj natančno je opisanih 
sedem kolesarskih poti, ki jih je v 
večini zasnovala Urška Štrancar, 
pet turističnih pohodnih poti ter 
druge možnosti popotovanja, kot 
so na primer jezdne, zračne poti 
ter skrivnosti našega podzemlja.

Že prve dni je bilo zanimanje 
za zloženko izredno. Distribucija 
dobro poteka, saj je material že 
dosegljiv na večjih informacijskih 
centrih, dosegljiv bo na mnogih 
promocijskih festivalih in turistič
nih prireditvah, seveda pa vam je 
na voljo tudi v TIC Ajdovščina.

Protokolarno vino Občine 
Ajdovščina

12. aprila je potekalo ocenjeva
nje vin za namene izbora protoko
larnega vina Občine Ajdovščina. 
Odziv je bil izreden, saj je komi
sija preizkusila kar 41 vzorcev 
vin 15 vinogradnikov, ki svoje 
vino pridelujejo na območju ob
čine Ajdovščina in so hkrati tudi 
registrirani za stekleničenje vina. 
Ocenjevanje je občina Ajdovščina 
izpeljala z veliko pomočjo 
Kmetijsko svetovalne službe iz 
Ajdovščine, še posebna zahvala 
velja Darji Marc.

Komisija iz Kmetijsko gozdar
skega zavoda iz Nove Gorice je 
ugotovila, da so vsa prispela vina 
odlične kakovosti, torej se velja 
odpraviti na pokušino h katere
mukoli vinogradniku na Vipavski 
vinski cesti. Zmagovalni vini pa 
sta cabernet sauvignon 2005 
Petra Ferjančiča s Planine in 
sauvignon 2005, ki ga je pride
lal Štefan Kobal iz Planine.

Vsem nagrajencem gredo čestit
ke, predvsem pa pohvale za dobro 
opravljeno delo, hkrati pa hvala 
tudi vsem tistim, ki so kakorkoli 
pripomogli k uresničitvi katere
gakoli od treh predstavljenih do
godkov. sh

Brošura
Bili so časi, ko je gostinstvo 

nenadoma zacvetelo, vsaj tako 
cvetelo kot prvo sadno drevje te 
dni v naši dolini. Prenekateri go
stinec je imel smele načrte, kako 
bi svojo dejavnost oplemenitil, 
kako bi jo razširil in kako bi po
nujal dodatne storitve, kulinarič
ne, da se razumemo. In potem se 
je naredila takšna zgodba.

Bližale so se majske Ajdovske ba
kanalije, pa je naš vrli gostinec do
bil idejo, da bi na enem od strežnih 
pultov na Ajdovskem placu ponujal 
tudi bograč, precej priljubljen pri 
amaterskih pivcih, pa tudi pri profe
sionalcih. No, zadeva je bila najprej 
samo v glavi, tako kot vse velike ide
je. In se je konzultiral s kompetent
no inšpektorico, ki je vedela, kako 
se zna takšna stvar papirno zaplesti. 
Vse skupaj je šlo nekako takole.

»Poslušajte, gospa, mi bi prodajali 
tudi bograč na štantu. Primerne ko
tle imamo, znanje tudi. Mislim, da 
ne bi smelo biti večjih težav,« reče 
naš vrli, zdaj že žal bivši gostinec, 
zato pa uspešen na drugih podro
čjih.

»Ja, veste, to, to gre pa takole. Ko

SMEŠKICE 
IZ NAŠE DOLINCE

bograč pripravite in ga daste v pri' 
merno posodo za prevoz do mesta 
razdeljevanja, morate vestno upoš
tevati nekaj pravil. Najprej morate 
izmeriti temperaturo ob nalaganju, 
potem na samem mestu razdeljeva
nja, seveda mora biti posoda higien
sko primerna. Osebje, ki bi bograč 
razdeljevalo, mora biti ustrezno 
kvalificirano in z atestom higien
skega minimuma...,« se je inšpekto
rica razgovorila.

Naš gostinec je kakopak samo 
modro prikimaval in med prsti 
svaljkal cigareto, da bi si jo prižgal, 
misleč, da bo vse to zmogel. Pa jo 
vpraša:

»Ja, kaj pa papirji?«
In inšpektorica vehementno na

šteje, kaj vse bi moral imeti, lično 
speto v mapi.

»Ma, poslušajte saj to je, to je cela 
štorija, kaj bo to!?« se je naš gostinec 
čudil.

»Ja, kar majhna brošurica bo to,« 
nekoliko ironično pripomni in
špektorica.

»Ma saj mi bi prodajali bograč, ne 
brošur, porka vaka,« se je naš gosti
nec kar malce razhudil in si končno 
lahko prižgal cigareto.

Zakaivsk)’

Mlaj v Dobravljah
OŠ Dobravlje se je v lanskem šolskem letu vključila v natečaj za Naj 

goriški mlaj. Pred šolskim poslopjem smo postavili mlaj v počasti
tev praznika dela in v pozdrav pomladi in mladosti, ki kipi iz šolskih 
klopi.

Tudi letos se pripravljamo na postavitev mlaja. V zadnjem tednu 
pred prazniki potekajo priprave na ta dogodek. Dekleta so izdelala 
okraske, fantje pa so z bršljanom opletli obroč, ki bo visel pod vrhom 
smreke. Oklestili so veje, olupili deblo in ga tako pripravili za krasi
tev. Mlaj bodo, tako kot lansko leto, dvignili učenci devetega razreda, 
ki se bodo letos poslovili od naše šole. Temu dogodku namenjamo 
zadnjo šolsko uro pred odhodom na spomladanske počitnice.

Učenci so to aktivnost z veseljem sprejeli. Glede na to, da mlaj po
stavljamo že drugič, upamo, da bo ta dogodek postal tradicionalen.

vv

Mala Gora družila
Po deževni in nič kaj pomladni nedelji se je prebudilo sveže ponedeljkovo jutro, ki je obetalo lep dan - dan kot nalašč za izlet. To so dokazali tudi pohodniki, ki so 
se udeležili 9. Velikonočnega pohoda na Malo Goro. Na Mali Gori se je zbralo več kot tisoč pohodnikov od blizu in daleč. Zaslediti je bilo pohodnike iz vasi pod 
Čavnom, Vipavske doline. Krasa, Goriškega, Posočja, Obale, osrednje Slovenije, bila pa je tudi skupina planinske družine iz Benečije.

/^\b 11. uri je pohodnike po- 
V_/ zdravilpredsednikplaninske 
sekcije Kamnje Anton Kreševec, 
svoje sta še dodala predsednik PD 
Ajdovščina Alojz Vitežnik in v svo
jem slogu župan Marjan Poljšak. S 
harmoniko je vse skupaj popestril

domačin Blaž Batagelj.
Srečanje na Mali Gori je tudi pri

ložnost, da se organizatorji zahva
limo tistim, ki nam pomagajo pri 
izvedbi in prepoznavnosti vedno 
bolj obiskanega Velikonočnega 
pohoda. Letos so priznanja pla

ninske sekcije Kamnje prejeli: 
planinsko društvo Koper za več
kratno organizirano udeležbo na 
Velikonočnih pohodih; Marjan 
Vidmar iz Ustij za pomoč pri iz
vedbi pohoda; Leopold Vodopivec 
iz Dobravelj za pomoč pri gradnji 
zavetišča na Mali Gori in za po
moč pri izdelavi spominskih obe
skov.

S kolači, ki sta jih spekli gospo
dinji iz Kamenj Marija Kompara 
in Pavla Rovtar, sta bila nagrajena 
najstarejši in najmlajši udeleženec 
pohoda. Letos sta to bili 76 letna 
Viktorija Črmelj iz Kamenj in ko
maj leto in nekaj dni stara deklica 
Saraja iz Malih Žabelj, ki se je po
hoda udeležila kar na očetovem 
hrbtu.

Posebnega kolača sta bila delež
na župan Marjan Poljšak in novi
nar Artur Lipovž.

Pohodniki, ki so se pohoda ude
ležili že petkrat so prejeli spomin
ske obeske.

Ob dobri kapljici in tradicional

ni polenti zabeljeni s košenino 
in dodatkom kislega mleka, se 
je prijetno druženje nadaljevalo 
do popoldanskih ur, ko so se za
dovoljni pohodniki začeli vračati 
v dolino. Organizatorji smo jim 
zaželeli nasvidenje na 10. jubilej
nem Velikonočnem pohodu.

RS. Ob tej priliki se organizator
ji zahvaljujemo vsem posamezni
kom in delovnim organizacijam, 
ki so nam kakorkoli pomaga
li pri organizaciji in izvedbi 9' 
Velikonočnega pohoda na Malo 
Goro. - Hvala. 
planinska sekcija Kamnje

Manufaktura
Trgovsko podjetje d.d.

POSLOVALNICA AJDOVŠČINA Prešernova 23 
OD 28. APRILA DO 20. MAJA

30% POPUST ZARADI OBNOVE POSLOVALNICE

ZA BLUZE, MAJICE, HLAČE, KRILA, KOSTIME, VETROVKE, 
SUKNJIČE TER PERILO IZ OPUŠČENEGA PROGRAMA

PRI NAS JE DOBER NAKUP PRAVILO



9moja krajevna skupnost
Krajevna skupnost Velike Zabije

V tej številki smo se posvetili krajevni skupnosti Velike Žablje, kjer že drugi mandat predseduje Karlo Troha, pred tem pa je bil štiri leta član

^Tas Velike Žablje leži ob reki 
▼ Vipavi in ima približno 325 

Prebivalcev. Gre za strnjeno 
Naselje, ki ga sestavljajo Brith, 
^akovče, Fort, Štokljovo in Vas.

Kraj je bil, kolikor je znano, pr
vič omenjen že leta 1200. Vas 
je med drugim znana tudi po 
baročni graščini iz leta 1669, ki 
pa zobu časa žal ni uspela uiti.

Zanimivost vasi je tudi doma
čija s širokim napuščem, rezlja
nimi špirovci, slikanimi plane
tarni in eno redkih ohranjenih 
stenskih slikarij iz 19. stoletja 
na Vipavskem. V južnem delu 
vasi stoji župnijska cerkev sv. 
Florijana. Območje Velikih in 
Malih Žabelj (Male Žablje pripa
dajo KS Vipavski Križ) je sicer 
znano po vinogradih ter plod
nih poljih ob reki Vipavi. Tu so 
plodna tla tudi za sadjarstvo, še 
posebno za breskve.
Velike Žablje v lanskem letu 

sicer niso prejele sredstev iz 
občinskega proračuna, saj vsa
ko leto nekatere izmed skup
nosti sredstev ne prejmejo. Gre 
za tako imenovano »kroženje«. 
Kljub temu pa je predsednik KS 
Karlo Troha pojasnil, da so v vasi 
v zadnjih letih izpeljali kar nekaj 
investicij, Med pomembnejšimi 
je bil zagotovo dvig tristo metrov 
cestišča od mostu preko reke

Vipave proti Žabljam, kjer so 
večji nalivi povzročali dvig vode 
in težave pri prevoznosti ceste. V 
zadnjih letih so uredili tudi po
vezovalne poti do Brij in Ustij.

Mlajša generacija se zagotovo 
spomni sobotnih večerov, ko 
smo hodili »na žur v Žablje«, v 
veliko dvorano, ki jo obiskovalec 
sreča že ob samem vhodu v vas. 
Kaj pa se zdaj dogaja z dvorano? 
»Dvorane ne bomo več dajali v 
najem,« pojasni Troha, »saj so naj
emniki pogosto slabi plačniki in 
je kasneje od njih težko izterjati 
denar.« Verjetno jo bodo uredi
li tako, da bo primerna za večje 
prireditve ali predstave. »Malo 
dvorano bomo uredili za manjša 
predavanja ali prireditve, klopi 
že imamo,« pove predsednik KS. 
Sedaj se v njej nahajata mizi za 
pink-ponk, kjer se zbirajo mladi 
»žabeljci«. S športom pa se lah
ko ukvarjajo tudi pred dvorano, 
kjer je urejeno igrišče za mali no-

sveta krajevne skupnosti.

gomet ali rokomet.
Sicer pa so v vasi uredili tudi 

kanalizacijo in asfaltirali poti po 
vasi, kmalu pa naj bi dobili tudi 
svojo čistilno napravo. Kakšne 
težave pa pestijo prebivalce 
Žabelj? »V vasi so zapuščene hiše, 
ki razpadajo - to je problem pov
sod. Lastnikov hiše ne brigajo, 
to pa je zelo slabo za videz vasi 
in nevarno za mimoidoče,« po
jasni Troha. Poleg hiš sta v vasi 
tudi dve znamenji, ki bi ju kazalo 
obnoviti, saj je Troha prepričan, 
da gre za pomemben spomenik. 
KS se je za pridobitev sredstev 
tudi prijavila na občinski razpis, 
vendar pa je dobila sredstva le za 
obnovo spomenika padlim bor
cem.

Sicer pa Troha poudarja, da se 
je komunikacija med občino in 
krajevnimi skupnostmi v zadnjih 
letih kar precej izboljšala, saj jim 
občina namenja več denarja.

Majdka Dodevska

Rajko Troha
^ajko Troha je oseba, na katero človek mora »naleteti«, ko se pogovarja o KS Velike Žablje. 
Mojemu kraju je ostal zvest, saj se je po krajšem bivanju v Ajdovščini z ženo vrnil tja, od koder 
Pohaja. Pred bratom Karlom je KS tudi sam predsedoval osem let, v tem času pa jim je uspelo 
Speljati marsikatero zamisel.

namreč težko dobiti gradbene 
parcele, tako da so mladi pre
cej zidali v drugih krajih. »Leta 
1864 je bilo tu ob popisu 660 lju
di, po vojni pa le še okrog 400. 
Zdaj je tudi več nevest, fantje jih 
pripeljejo od drugod. Včasih so 
bile Žablje glede tega precej za
prte, veljalo je, da mora punca, 
če je kaj vredna, ostati v vasi,« se 
spominja Troha. Včasih so bile 
namreč noge najpomembnejše 
prevozno sredstvo, tako da mla
di daleč niso mogli. »Danes pa ni 
več meja.« Tako tudi mlajše dru
žine po dokaj ugodni ceni kupu
jejo starejše hiše v vasi in vračajo 
življenje vaškemu središču.
Velike Žablje kljub svoji narav

ni »odrezanosti« od severnega 
dela doline, ki jo pooseblja reka 
Vipava, ostajajo mlada, živa in ži
vahna sredina.

Majda Dodevska

D ajko Troha je znan po svoji 
■*;Vdejavnosti - bil je predsed- 
nik KS Velike Žablje, odbor SDS 
vAjdovščini vodi že od leta 1995, 
ie predsednik lovske družine in 
P°je v lovskem zboru. Pa še kaj 
bl se našlo. Zanima me, kako se 
nekdo sploh začne tako aktivno 
udejstvovati v lokalni »politiki«. 
^°ve, da se je za delovanje v do- 
uro KS odločil predvsem iz dveh 
razlogov - ker KS Velike Žablje 
ui imela lastnih prostorov za se
stanke in ker ni imela telefona, 
'-•ani KS so se najprej nekaj časa 
sestajali v šoli, ko pa so to prese- 
hli v Vipavski Križ, to ni bilo več 
utogoče. Krajanom se je porodila 
2amisel, da bi zgradili svojo dvo
rano, tako da so okrog leta 1977 

začeli z deli za izgradnjo nove 
v°rane. »Leta 1979 smo jo v ok- 

vtru akcije Nič nas ne sme prese- 
uutiti tudi pokrili,« se spominja 

ajko Troha. Popolnoma so jo 
dokončali leta 1987, ob njej pa je 
uekaj časa živela tudi trgovina. 
Podobno je bilo tudi s tele- 
onom - z dejavnostmi za prido- 
bltev nekaj telefonskih priključ- 
°v so začeli že leta 1979, marca 

uaslednje leto pa je v vasi že zvo

nilo na 50 telefonskih številkah. 
»Vse smo opravili v lastni režiji 
- bili smo investitor in izvajalec,« 
je povedal Rajko Troha.

Žabeljci pa se niso ustavili le 
pri tem, da so imeli med prvimi 
v Vipavski dolini telefonske pri
ključke - ker v kraju zaradi lege 
skorajda ni bilo televizijskega 
sprejema, so leta 1992 napeljali 
kabelski sistem, s pomočjo ka
terega lahko spremljajo večino 
televizijskih programov. Seveda 
so tudi tega krajani plačali sami. 
»Imamo tudi svoj interni pro
gram, na katerem predvajamo 
obvestila in voščila krajanom ob 
raznih jubilejih,« pojasni Rajko 
Troha, ob tem, ko mi interni 
program tudi pokaže. Na prvi 
pogled se zdi kot teletekst, ven
dar pa Troha pove, da bi se dalo 
z malo zanimanja koga mlajšega 
tudi prenašati kake krajevne do
godke.

Kako pa je z mlajšimi rodovi? 
Ali se odseljujejo ali ostajajo 
zvesti domačemu kraju? Troha 
pojasni, da so v zadnjem času 
mladi zgradili nekaj novih hiš 
v vasi in tako ostajajo doma. Ni 
pa bilo vedno tako. V vasi je bilo

Miro Štrancar
Z Velikimi Žabljami pa je tesno povezan tudi Miro Štrancar, ki ga 
veliko Ajdovcev pozna kot ljubitelja starodobnih avtomobilov in 
motorjev.

ne dele proge Rallyja Saturnus 
- tam je tudi asfalt ravno prav 
spolzek. Ob njih pobočje obliku
je naravno tribuno, na kateri se 
je nagnetlo tudi do dva tisoč gle
dalcev, ki so spodbujali voznike. 
Nagnetli so se tudi na cesto in se 
nato umikali drvečim avtomobi
lom. »Tam se je vedno zbralo ve
liko ljudi, brez obvestil in plaka
tov,« se spominja Štrancar. »Taki 
rallyji imajo svoje privržence.«

Sicer pa se sedaj v društvu lju
biteljev starodobnih vozil že pri- 
pravlajjo na prihodnji rally sta
rodobnih vozil Vipavska dolina, 
ki bo v prvem tednu maja. Lepe 

Tzhaja namreč prav iz Velikih sončne dneve pa bo, kot sam 
XŽabelj in se, čeprav že dol- pravi, izkoristil tudi za to, da se 
go več ne živi tam, tja vrača bo s svojim topolinom zapeljal v 
vsako popoldne. Na poti proti Žablje. MD
Vrtovčam, kjer cesto zaznamuje
ta dva velika ovinka, ima namreč 
vikend. Ravno ta dva ovinka pa 
sta spadala med najbolj atraktiv-

Zimovanje volčičev in volkuljic

Stecj Ajdovščina-Šturje 1
Skavti ne mirujejo nikoli, niti pozimi, ko bi vsi najraje sedeli za toplo pečjo in pili čaj. Ne, to ni za 
nas! Zato smo se tudi letos najmlajši skavti Ajdovstega stega odpravili na tridnevno pustolovščino, 
tokrat v Vremski Britof.

Tridnevno zimsko druženje, 
ki ga skavti imenujemo zimo-

vanje, je potekalo od 17. do 19- 
februarja. Udeležilo se ga je 12

volčičev in volkuljic, starih od 8 
do 10 let, z nami pa je bilo še pet 
starejših voditeljev.

Tema tokratnega zimovanja je 
bilo vesolje. Na zabaven način 
smo se veliko naučili o vesolju, 
osvojili planet in se celo borili 
z nezemljani. V soboto smo se 
tudi opravili v Škocjanske jame, 
kjer nam je vodička na lep način 
predstavila jamo.

Zadnji dan našega druženja so 
sledile še slovesne obljube. Nato 
smo se le s težavo poslovili eden 
od drugega in se vrnili na Zemljo, 
kjer nas je čakal navaden vsak
dan s šolo na čelu. Eva



10 vetrišče
M. Njoki predizbor
Zadnji petek suhega meseca 1.1. je bil oddan drugemu, sklepnemu delu predizbora za poletni Njoki 
summer festival, ki bo, sedaj je že vsem jasno, da je glasno, 16. in 17. junija v ajdovskih plah. V režiji 
kulturno glasbenega društva Sax iz Ajdovščine, seveda. Po pravilih začrtanih v prvem delu nabora 
za Njokovko izbranko, so se še tri mlade neuveljavljene skupine potegovale za prestižen nastop.

^ITvtisi prvega petkovega pre- 
^Jdizbora, 17. marca, smo se 
takisto v petek 31. marca med 
21.00 in 22.00 podali na drugi 
del ponujenega glasbenega do
godka. Po obljubljenem scenariju 
vemo, kaj lahko pričakujemo od 
večera. Za mesto na velikem odru 
poletnega festivala Njokom v čast 
se bodo potegovali Lutis iz Slapa 
pri Vipavi ter dve novo goriški 
skupini, Dreams of Generation 
in Sunshine Trip. Gručice pred 
vhodom v prostore Kluba ajdov
skih študentov so nakazovale 
ponovno obilno udeležbo mla
dih, željnih odtegnjene zabave. 
Pristojbina vključujoča dobro-do- 
šlo pijačo nam je odstrla pogled 
na sončna vrata s predvidenim 
razporedom dogajanja na odru.

Po deseti ima vsaka skupina, v na
vedenem sosledju, šolsko uro za 
predstavitev pred občinstvom in 
šolski odmor za tehnične pripra
ve pred nastopom. Gostje sled
njega posvečajo predvsem do- in 
odlivanju. Odločilna pri izboru 
je volja ljudstva. Tri škatle z imeni 
skupin pred vhodom v dvorano 
so pripravljene za glasovanje.

Domača, komajda množinska, 
zasedba Lutis je obiskovalce 
strnila v množico in jo zbudila. 
Predvsem vrstniška mladež se 
je dotaknila odra. Od pop rocka 
do udarnejšega cora je bil izbor, 
ki je vzpodbudil poskakovanje in 
‘še eno, še eno’ zahtevo. In jo iz
boril.

Med odmorom so organizatorji 
slavnostno prinesli zavidljiv lo

nec zaščitnikov festivala v oma
ki in z njimi pogostili izbrane. 
Generacijske sanje, ki so sledile, 
prisotne zares odnesejo. Fantje 
so se opredelili kot rock band in 
vžgali s svojimi uspešnicami in 
priredbami. Na krilih karizmatič
nega pevca se je dvorana družno 
dvigala od tal. Nadomestitev str
gane strune basista je zapolnila 
improvizacija ‘na licu mesta’ in 
dala piko na i valu navdušenja. 
Pozitivnega presenečenja nad 
prvo skupino iz Nove Gorice pa 
nismo uspeli deliti s tretjo nasto
pajočo zasedbo. Sunshine Trip je 
žal z dokaj zamorjenim nastopom 
dvorano zmračilo in občinstvo 
delno razpustilo. Nič kaj sončno 
popotovanje torej, a čakali smo 
ponovno predstavitev Himne 
Njoki summer festivala. In jo 
nekaj minut pred prvo jutranjo 
uro tudi dočakali, ska kraljico, v 
izvedbi skrajno pozitivne četice 
rožnatih bermud. In bili ponov
no enotni v vzklikih in potrebi 
po še. Sledila je razglasitev zma
govalne Njokovke, ki ostaja v do
mačih logih.

Veliki oder Njoki summer fesi- 
vala bo ostal rezervirana z lokalce 
in poleg Low Punchev gostil za
sedbo Lutis s Slapa. Namembnost 
dogodka je bila izpolnjena in 
okus ostaja sočen in ravno prav 
sladak. V pričakovanju velikega 
Njoka.

Lara Samec

ŠOLSKO LETO 2006/2007

Razpis prostih mest 
za nove učence

Vpis bo potekal v sredo 24. maja od 16. 00 do 18. 00 ure na sedežu 
Glasbene šole Ajdovščina, Štrancarjeva 8, Ajdovščina.

• predšolska glasbena vzgoja 
Vpisali bomo kandidate, ki ne obiskujejo osnovne šole.

• glasbena pripravnica
Vpisali bomo kandidate, ki bodo v šolskem letu 2006/2007 učenci 

1. razreda 9-letne osnovne šole.

Vpis bo potekal v sredo, 24. maja 2006 od 16. 00 do 18. 00 ure. 
Starši izpolnijo vpisni list in plačajo vpisnino v višini 2.500,00 SIT.

l.razred instrumenta
Vpis učencev, ki bodo uspešno opravili sprejemni preizkus.
K posameznim predmetom bomo sprejeli naslednje število 

učencev: violina 6, violončelo 4, flavta 2, klarinet 6, saksofon 2, 
trobenta in druga trobila 8, tolkala 2, kitara 6, harmonika 6, klavir 

6 učencev ter balet neomejeno.
Petje: sprejeli bomo 2 učenca, starejša od 18 let. 

Kandidati se lahko prijavijo za opravljanje sprejemnih preizkusov 
v sredo 24. maja 2006 od 16. 00 do 18. 00 ure. Rezultati sprejemnih 

preizkusov bodo objavljeni 31.maja 2006 na šolski oglasni deski. 
Orgle: kandidati, z zaključenim 4. razredom klavirja s pisno vlogo. 
Učiteljski zbor bo vloge obravnaval predvidoma 25. avgusta 2006.

• nadstandardni programi:
nauk o glasbi glavni predmet, bas kitara, orffova skupina

»Moški pevski zbor Srečko Kosovel« 
pod vodstvom Matjaža Ščeka in 

moški zbor »Imperial Male Voice Choir« 
iz Velike Britanije

z dirigentko Deborah Miles-Johnson

VABITA na skupni koncert, 
v soboto, 29. aprila 2006, ob 20h, 

v Dvorano prve slovenske vlade v Ajdovščini.

Vetrišče Bojan
Bizjak
ZakauuskLj

Mesec april je mesec, ko krščan
ski svet praznuje svoj največji 
praznik, ko se ljudje zazirajo v 
novo življenje. Prav velikonočni 
prazniki so izraz nekakšne subtil
nosti, v kateri se skriva tradicija in 
pristnost vere. Preživeli smo jih.

Danes bi rad nekoliko osvetlil 
večni boj med ateisti in verniki, 
ne samo katoliškimi, tudi ostali
mi, saj so tudi ostali že del sodo
bne evropske civilizacije. Vera je 
predvsem notranja nuja posamez
nika, je njegova psihološka orien
tacija v družbenem adaptivnem 
procesu. V kulturnem smislu je 
vera ena od povezovalnih niti, je 
nesporno pomemben del družbe
nega tkiva, ni pa in ne more biti 
edini gradnik družbe, sploh pa v 
sodobnem globalnem svetu, kjer 
so informacije dostopnejše in je 
izmenjava mnenj uspešnejša kot

kdaj koli prej. Na sploh se zdi, 
da so digitalizirane oblike infor
macijskih izmenjal postale ne
kakšne sekundarna nevronska 
mreža medsebojnih odnosov. 
Vsekakor pa je tudi vera pridobi
la s temi novimi obvestilniki, saj 
je danes mogoče udobno pre
birati mnoge verske tekste na 
medmrežju, tudi Sveto pismo in 
ostala pomebna teološko filozof
ska dela. Dostopnost verskih res
nic je tako postala globalnejša. 
Posameznik pa bo odločal, koli
ko tega bo konzumiral in vestno 
predelal v sebi, v skladu s svoji
mi gensko tradicionalističnimi 
psihološkimi nastavki. Nekateri 

teološki teoretiki postavljajo tezo, 
da se ateisti ne rodijo, da se pre
prosto naredijo. Tu seveda trčimo 
na močno filozofsko in etično bar- 
jero, v kateri je nešteto tez, ki do
kazujejo za in proti takšni trditvi. 
Res pa je, da se človek oblikuje v 
skladu z družbeno klimo v katero 
je narojen. Ateizem je bil do neke 
mere prisoten vseskozi, ateizem v 
smislu površnega dojemanja ver
skega razlaganja sveta. Psihološko 
osnovo verovanja je vsekakor tre
ba iskati v zgodovinskih presnov- 
kih v podzavestnem svetu. Tudi 
še pred nastankom krščanstva in 
ostalih velikih verskih sistemov je 
v prvih civilizacijah bila prisotna 
neka verska ideologija, ki je ime
la primat nad vsem družbenim 
ustrojem tedanjih civilizacijskih 
entitet. S takimi ugotovitvami bi

lahko pritrdili, da je verovanje 
neka osnovna programiranost, ki 
je že v človeku, vendar se inten
zivnost verovanja šele postopno 
razvije, skozi procese učenja in 
družbenega integriranja v verski 
sistem. Miletski filozofi so prvi 
opravili z mistiko in so skušali 
svet razlagati z dejstvi in logiko. 
Kasneje so se filozofske šole de
lile na več vej. Platon pa je prvi 
prišel na idejo, da se pravzaprav 
vse zgodi zaradi duše, da v njej ob
staja nek program po katerem se 
stvari dogajajo. Tomaž Akvinski 
je recimo modro ugotavljal, da je 
vse kar je z nekim vzrokom, da je 
vse nastalo iz nečesa drugega; in 
je na nek način postavil na noge 
teorijo o vzroku in posledici. 
Načelo vzroka in učinka je močan 
filozofski atribut mnogih verskih 
sistemov. Tukaj se lahko vzposta
vi dilema: ali obstaja znanstveni 
ateizem. Seveda, saj so si mnogi 
filozofi, ki pa jih tukaj ne kaže 
citirati, prizadevali dokazati res
ničnost takšna kot je in takšna kot 
bo in je bila. Brez filozofskih raz
predanj pa lahko ugotovimo, da je 
resničnost le odraz zapletenih ob
delav informacij v nevrološkem 
superkrižišču, torej v možganih. 
Taka posplošena mehanistična 
razlaga dojemanja sveta vsekakor 
ni adekvatna subtilnem doživlja
nju verske doktrine posameznika, 
ki je sprejel vero kot svojo intim
no zaveznico v življenju. Notranja 
svoboda je bila vedno definirana 
z možnostjo preživetja. Prag no
tranje svobode se zniža v tistem 
trenutku, ko je posameznik pri
siljen sprejeti tudi drugačno do
gmo, da bi preživel. Ampak to je 
že snov za drugačno razpravo. V

posmeh ateizmu bi navedel zani
mivo tezo, ki jo je zapisal pisatelj 
Jonathan Swift: »Da je vesolje na
stalo ob slučajnem zlivanju ato
mov, verjamem prav tako malo 
kot to, da bi po naključnem pre
metavanju črk abecede nastalo 
kar najbolj izvirno filozofsko ali 
pa dramsko delo!« To je pač samo 
ena od idej, ki skušajo pokazati, da 
je neka mišljenjska meja, za katero 
se resničnost prelevi zgolj v neko 
spekulativno dojemanje drugač
ne stvarnosti. In tukaj že lahko 
preidem v ugotavljanje, da je bila 
stigmatizacija ateistov še kako iz
ražena v vseh verskih sistemih, da 
je bilo ateizem moč enačiti z od- 
padništvom in krivoverstvom. V 
sodobni družbi je ateizem nekaj 
povsem posplošenega. Ateizm, 
kot institucija skorajda nima legi
timne organiziranosti, v kolikor 
ni izrecno vtkan v politično pro
cesiranje neke stranke. No, nekaj 
takih je tudi znotraj evropskega 
prostora. Ateizem pa ni splošni 
civilizacijski pojav, kar se da razu
meti, če poznamo sociološko zgo
dovino nastanka civilizacij, ki so 
se vedno nagrozdile okrog nekega 
verskega sistema. Sodobne evrop
ske ustave dopuščajo svobodno 
odločitev o tem, kateri verski ide
ologiji se bo posameznik posve
čal. Ateizme sam po sebi, tako ne 
potrebuje dodatne pravne formu
lacije, kar se da sklepati, da je po
stal nekaj samoumevnega, nekaj 
sooblikujočega. Kjer se je verstvo 
izrazilo tudi kot politični subjekt 
pa se stigmatizacija ateistov na
daljuje, kar sveda ne pripomore k 
civilizacijskem napredku.

Moderna slovenska družba se je 
na novo prekvasila z novim ver

skim zanosom, ki ima vsekakor 
zgodovinske nastavke in je del 
družbene tradicije. Po drugi stra
ni pa je slovenski ateizem prav 
tako močan; nekateri mu pripisu
jejo že kar religiozno moč, češ, da 
se je rodil iz polpretekle zgodovi
ne v kateri je bil ateizem uradna 
verska državna doktrina. Temu se 
da zlahka oporekati, kajti odloči
tev o verovanju in neverovanju 
je bila vedno na strani posamez
nika; vprašanje je le, kako je to 
svojo odločitev javno formuliral 
in jo prezentiral. Nekatere versko 
kulturne tradicije nikakor niso 
izginile iz zavesti slovenstva, če
prav so bile javno nezaželene, a 
se, zdaj bom direkten, partijski 
funkcionarji nikoli niso odrekli 
dobremu pršutu in ostalim do
brotam, ki so odražale versko ob
čutje. Moč neke tradicije je pač 
pomembnejša od trenutne ideo
loške naravnanosti. No, to dejstvo 
vsekakor izhaja iz dognanj, da je 
neka ideologija, ki je neki etični 
skupnosti pomagala preživeti, ti
sta notranja sila, ki jo žene, da to 
ideologijo kar naprej reproduci
ra. Dokler ateizem nima ustrezne 
institucionalne organiziranosti, 
ne more biti resna konkurenca 
verskim organizacijam. Ideološki 
kontinuiteti pač pripisujejo znan
stveni ateizem, ki pa je že močno 
zvodenel. Žal, se še vedno delimo 
na naše in njihove - realiteta neke 
družbe v prenavljanju.

Morda sem nekoliko preveč lepo- 
umil, a tak je bil pač navdih. Oh, 
kakšni obeti so v zelenju, ki kipi; 
pa še kozarček zelenega bom, ta 
pravega, dišečega, polnega sonca, 
pa bo...

Bojan Bizjak Zakawsky
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Stanovanjski kredit IMLB.
Za več prostora in udobja.

Izberite stanovanjski kredit NLB, ki
vam ponuja vrsto prednosti:
• dolgo dobo odplačevanja,
• pokritje cele investicije,
• možnost izplačila v gotovini,
• posebne ugodnosti, ko kredit 

najame več kreditojemalcev 
hkrati,

• kredit v tolarjih ali v evrih,
• možnost sočasne sklenitve 

življenskega zavarovanja,
• veliko izbiro različnih načinov 

zavarovanja ...

Več informacij v Poslovalnici Ajdovščina,
Tovarniška 1, 5270 Ajdovščina oz. na
tel. št. 05 36 41 176.

Do konca maja vam ob najemu 
stanovanjskega kredita podarimo
kuverto presenečenja,
v kateri najdete kupone z 
ugodnostmi.

9 ljubljanska banka
Nova Ljubljanska banka d.d., Ljubljana 

Poslovalnica Ajdovščina

B-52
Internet caffe
B-52! Bombnik, coctail ali ...? Internet caffe, nov gostinski lokal v samem centru 
Ajdovščine na ajdovskem placu.

'

4j* •««„ . TinnntfPij''

■
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internet caffe? Gostje imajo na raz- 
^Lapolago dve računalniški mesti (tretje 
je v pripravi), kjer se lahko priključite na 
internet in ga neomejeno brezplačno upo
rabljate. Prav tako se lahko priključite tudi z 
lastnim prenosnikom.

Prvi tovrstni lokal v Ajdovščini pomeni 
resnično popestritev ponudbe in je še ena 
v nizu pridobitev v okviru oživljanja starega 
mestnega jedra - ajdovskega plača.

Klimatiziran lokal vam lahko ponudi vse. 
Že ob vstopu opazim drugačen, moderen 
pristop k ureditvi lokala. V prostorih vlada 
elegantna, umirjena atmosfera, prijazna de

kleta pa vam nevsiljivo, z nasmehom pripra
vijo vsakršno pijačo, po vaši želji.

Ponudba je resnično pestra. Od vseh vrst 
pijač, coctailov, čokolad, kave in drugih 
napitkov, do posebnega presenečenja za 
tiste, ki ob obisku praznujejo rojstni dan. 
Presenečenj pa še ni konec. Vsaka četrta 
zaporedna in enaka naročena pijača je brez
plačna.

Naj vas na koncu še povabim, da obiščete 
B-52 Internet caffe. Privoščite si dobro pija
čo v mirnem, prijetnem ambientu, ob dobri 
glasbi, gledanju televizije ali zgolj klepetu v
dobri družbi. Marjan Krpan

V MESECU MAJU, KO AJDOVŠČINA PRAZNUJE,
VAM V DISKONTU MLINOTEST OB NAKUPU 

PRAZNIČNIH TESTENIN PODARIMO PRAKTIČNO DARILO.

Industrijske servisne storitve d.o.o.

POSLOVNA ENOTA AJDOVŠČINA
LAVRIČEV TRG 3 

5270 AJDOVŠČINA 
TELEFON: 05 368 0047 

FAXi 05 368 048

Agencija za zaposlovanje

Več Si«%CI ZAPOSLITVE

Prednosti najema delovne sile za delavce:
- trajen brezplačen vpis v bazo iskalcev zaposlitve
- raznovrstne možnosti zaposlitve
- dostop do prostih delovnih mest, ki niso objavljena v medijih
- socialna varnost in redno izplačilo dohodka
- možnost kontinuitete delovnega razmerja pri različnih delodajalcih

TU SMO ZATO, DA VAM POMAGAMO

mmtm m J
■ i

PODNANOS
■_____ 1

l'i

JASTliA Blanca. JOOI LOJ/ S IMJIJ \ ITlIi S^L l„o/l*akL

ŠirA\t|Altji Ljiibljana. SITIOAA BIXŠAI$V Maribor.
Mozirje. TOMAŽA 1*1 STOTMKA Dol pri Ljubljani.

AMMtI JA BAjfkA Metlika. \AJL1.1’ŠI (A LT Vače.*ŠI M Mmubor.

PODNANOS nedelja 30.1, ob IfT uri

HRANILNICA IN POSOJILNICA VIPAVA D.D.
Poslovalnica Vipava, Glavni trg 15 
Poslovalnica Ajdovščina,
Tovarniška c. 3 
Telefon: 05 / 3664 500

Smo edina slovenska 
hranilnica z več kot 110 
letno tradicijo. Ta tradicija 
izkazuje vaše zaupanje in 
pomeni obveznost za 
prihodnost. Vedno smo bili, 
smo in bomo pripravljeni 
prisluhniti vašim potrebam

PLAČILO VSEH POLOŽNIC
PROVIZIJA SAMO 195 SIT (0,81 eur)

nad 2.000.000 SIT provizija 900 sit (3,76 eur)

mm mm mm mm mjm)
UGODNA PONUDBA STANOVANJSKIH KREDITOV
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Deutsche Markenbutter
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OHO Df SEMI 
VARI
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MASLO 250g NEMČIJA | SIR EDAMER NEMČIJA OLJE SEMPER 1 liter KUMARICE v kisu 2300g

"NA PLAČU" AJDOVŠČINA 
MARKET "ZAN" ŠEMPAS 
MARKET "PODVELB" COL 
CENTER FAMA VIPAVA

S
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TESTENINE Bella Bionda PERESNIKI 39FIŽOL ČEŠNJEVEC Ikg [NAPOLITANKE LEŠNIK 800g| VODA IVA 1,5 Lit.

URNIK MED PRAZNIKI
PONEDELJEK, 01. maja ZAPRTO
TOREK, 02. maja ODPRTO od 7.00 do 13.00

299 sit

FAMA V AKCIJI
od 26.04 do 07.05 ozroma do razprodaje zalog

wsmm
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d.d.
Gospodinjski Aparati
in zabavna elektronika
Ob glavni cesti 
v trgovskem centru FAMA 
Goriška cesta 13, 5271 Vipava 
tel: 05/366 56 65 
mob: 070/80 80 90 
Odprto: od 8.h do 20.h, 
sobota: od 8.h do 20. h.

namig
ProstnatojGči, Zamrzovalnik zgoraj. (Cj-f
Mehansko upravtanje. Samodejno odtaF ^ ^ 
jevanjo hladilnega deta, 1 predat za zelen
javo in sadje, SleMem poftce,
Levo/desno odpuanje vrat Zmogl^oe* 
zanuzovzmja 2,SOfcg/24h, Shranjevanje 
ob izpadu ei energije l6h. Energijski 
razred: A. l etna poraba at. energqo 
287VWh. Neto prostornina hfaddnika 
1871, Nelo prostornina zamrzovalnika 481. 
Glasnost 42dB (re 1 pW),
V. 144cm. Š: 54cm, G: 60cm.
(Barva: bela
Garancija: 36 mesecev 
Akcijska cena: EUR 250,33

BOSCH WFO 2470 TR

BOSCH SGS46M02EP

ISSB

Vinarska cesta

Vinska klet 
Vipava

Spiednje polnjenje. Elektronsko uprarijante 
ZmogSNOst pranja 6r5kg, Ožemanie t200vit/min. 
Nastavitev ožemanja. Izklop ožemanja, Fiozy tagic 
- pntagajanja pianja gle<to na vrsto in kottooo porF 
la. Vata« vrata, Žlevrtom zaslon. Pnkaz poteka. 
Zamik vklopa. Zaznavanje pene. Dodatno izpiran
je, Program za ročno pranje. Program za pranje 
svite. Program za pranje volne. Program lahko 
fikanjo, Možnost vgradnja pod puB. Odpiranje vrat 
levo. Energijski razred: A. Učinkovitost pranja: A 
Učinkovitost ožemanja: B, Poraba vode 501, 
Poraba el. energijo t.tOkVVh. Glasnost pri pranju: 
56d8 (te 1 pW), Glasnost pri ožemanju: /3dB (ro 
lpW). V. 85cm, S: 60cm. G: 60cm,
Baiva bela Garancija: 24 mesecev 
Akcijska cena: EUR 450,26

ff^rsroo

107.300

FAMAi mter

mlekarna

DUKA oprema

\

TECNOWiND OUMPIA 60 CM INOX

Dekorativna (kaminska) 
napa. Mehansko upravfjan- 
je, Največji pretok zraka 
440m3/h, Odvcd zraka.
Kroženje zraka. Piafeii kovin
ski maščobni filter. GsvetMev 
z navojnim« žarnicami.
3 hitrosti deiovanja.
Glasnost 54dB (re 1 pW),
V- od: 73cm, V. do:
lOe.Scirt, š: 60cm. m J....> 2 ^
a 49.2cm, ...■"■"HIMfn '
Barva: nerJiMJČe jeklo 
Gerandja: 24 mesecev
AkdjBka cena: EUR gSBmSŠSŠO

Prastostoječr, Etektromko upeazftanie, Ftxzzy 
tegje. Zazresiarge kofidma in uni^canosh 
posode. 4 programi, 4 temperatura. 12 • 
pognnjkew. Pretočni grelnik vode, Električna 
zaščita pred čfc/am. Prikaz poteka. Številčni 
zaslon. Opozorilni signal premalo sat. 
Opozorilni signal premalo sredsf/a za aplafc?- 
vanjc. Za uporabo 3 fazne tablete. Nisstavtjiv« 
zgornja košara. Tretja pršilna toka, ZkDžtjm* 
deti košaro, Zamit vklopa, Predal za pribor, 
Ener^u razred: A Učinkovitost pomivanja: 
A, UankovSostsušenja A. Poraba vode »41. 
Poraba el. energše t 05kWh. I^atefe program 
4 Srnin. Gfasnost 52tB (re 1pV¥), V: 85ctn, Š: 
60cm. G: 60cm, Barva: bete Garancija: 24 
mesecev
Akcijska cena: EUR 484,02

ZANUSSIZOB668X + ZKT623UI

H^DHLŽ-
Venht^orato pečenje, Hladna vrata. Gr«, Etekftonska 
ura. Hlajeno ohišje pečica,, 2 stekli na vratih.
OsvetNJev v pečka, Lahtočistlirti emajl. I nn-ežni pekač, 
t globoki pladenj, t pfitlri pekač. Neto prostornina 
pečice 561. Energijski razred: A. Stefclotet amicra 
plošča. Senzorsko upravtanje ptošče, 4 H1GH UGHT 
kuhafisca. Prikaz preostalo toplote, tertkacija detoran- 
ta. Varnostni «Wop. NajvSta moč fajhafcjča: spnartej 
levo 0.75kW. Ič^višjamoč povečave spredaj levo 
2,20kW, zadaj levo 1.20kW, zadaj desno 1.80kW. 
spredaj desno t,20kW. V: pečice 59cm. Š: pečk*
59,40cm. G: pečice 56cm, & kuhatee plošče 
57.20cm. G: (proti zadnji steni)': 50v2Gcir>. Elarra 
pečice: nerjaveče jeklo. Barva robu kuhatee pfajj 
nerjaveče jefcto Garancša 24 mesecev 
Akcijska cena: EUR 604.66 M

PANASONIC CS/CU PES DKEINVERTER

ji
i a^sia

m| •• - ■ ^

m
m

Sp« ktenatska napiara, Ffcklromko uprav^ai^. Htajenpj prostora do 4Gm2, Naprečja moč 
litejraija: 2.5flkW, Najvočja poraba enfirgjje za hlajenje: Q.73kWh. N-aprnčja moč gietja: 
3.30kW. Nr^rečja poraba ecmgfci za gietje 0,82kWh Noprišji pretok zraka St8m3/h. 
Dalpnsko upravtanje, Invettersko detovanje, Razvlaževar^e t ,51/K Število stopenj ventilator
ja: 3, Nastavite/ tzMopa. Era notranja enote. Grege pri nejnaji zunanji^ tenperrčurr do - 
tO*C. Največja razdalp med notranpm in zmanpm delom t5o>. Napreč^ vieirvska razfika 
med notranpm in zunanjim delom 5m, EnorcRsiv razred: A. Gfasnost notranjega efete 42dB 
(re !|^. Glasnost nmanjega dete 4/dB(re tpW>.
Teža notranji del 8kg. Teža zunanji det 30kg. ^"^9‘§9Jmm^F§f§lŠni
\t. notranji del 28cm. V: zunary 54cm, m m m-Mm-M
š: notranji 79,9Gčre. Š. zurranji ?8cm.
G: notranji l8,3Gcm.
G: ztrnanji 28.90cm 
Garancija: 24 mesecev 
Garancija za kompresor 60 mesecev 
Akcijska cena: EUR 542,44

133.330
cena z montažo

Mercator
agrooprema

Goriška cesta 13, Vipava tel.: 05 36 44 868

- -- H .

1894

VIPAVA

I EHNICNll
’ "~ŽLEE?B

w
^lika prodajna akcija

mmF '> ^
ffK... f >-s A'\'

sredstev za zaščito vinske*trte
k.,------------- r^.

BREZHIBNO VOZILO 
JE VARNO VOZILO!

emena
■ T J: ^

kosilnice

ra*- ’ ; .
k.

možnost plačila z Mercator pika kartico
TUDI NA 12 OBROKOV BREZ OBRESTI

urnik: VSAK DELOVNI DAN 
NEPREKINJENO OD 7.00 DO 17.00 
SOBOTA OD 7.00 DO 12.00

,\
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Tigo ABC

CENTER RABLJENIH VOZIL

HOMA PONUDBA TEDNA

HONDA CRV 2.0 4x4 let. 2002/03, OPEL ASTRA 1.7 diesel let. 2004, RENAULT SCENIC 1.9 DCI let 2004
vsa oprema, 3.690.000 SIT vsa oprema, 2.450.000 SIT vsa oprema, 3.590.000 SIT

VW PASSAT VARIANT 1.9 TDI ROVER FRELENDER1.8 let. 1999 RENAULT SCENIC 1.9 DCI let 2003
let. 2003, cena 3.290.000 SIT cena 2.120.000 SIT cena 2.480.000 SIT

RENAULT ESPACE 2.2 DCI let. 2004
cena 5.350.000 SIT WWW.trgOabC.SI

Trgo ABC d.o.o., Istrska cesta 12,6000 Koper-Tel.: +386 5 6636101 - Fax: +386 5 6395 789

PE Koper | PE Nova Gorica I Poslovalnica Ajdovščina
Istrska cesta 12, 6000 Koper i Vinka Vodopivca 2,5000 Nova Gorica i Goriška cesta 29a, 5270 Ajdovščina

Tel.:+386 5 6636 114 I Tel.:+386 5 3354 410 1 Tel.:+386 5 3643 304

GRADITE Z npmi
——»hit ....................

Ljubljana Sežana Ajdovščina Kozina Ig Anhovo Pesnica pri Mariboru
Peruzzijeva 165 Partizanska 71 Goriška cesta 72 Istrska 13 Gasilska 10 Vojkova 1 Pesnica 37
01 2800 770 05 7313 480 05 3671 420 05 6892 490 01 2800 776 05 3350 470 02 7295 430

^hihermarlter
Valvasor je v Slavi vojvodine Kranjske zapisal, 
da Vipavsko dolino odlikuje izredno dobro belo in rdeče 
vino. Ta vina gredo zaradi svoje slave daleč v tuje kraje.
Tu je doma vino vipavec ali kindermacher kakor mu radi pravijo, 
lakaj ravno kindermacher; zato pravi Valvasor, 
če se nezmerno ali na merice pije, napravi cesto iz mož 
otroke, celo iz modrijanov norce.

Samo izbrani sadeži pridejo v sokove Fructal - in z novo, 
Tetra Prisma embalažo je to jasno že na prvi pogled!
V novi embalaži vam sedaj ponujamo še čisto nov okus: 
100% motni jabolčni sok Fructal iz sveže stisnjenih, 
zdravih slovenskih jabolk. Narejen je na najbolj naraven 
način: nič mu ni dodano ali odvzeto, zato ohranja vse 
biološko pomembne snovi in ima poln okus ter bogato 
hranilno vrednost. Pitje tega soka je kot uživanje izbranih, 
svežih jabolk - prava izkušnja raja! v sodelovanju zjiaravo

Vipava 1834 je blagovna znamka vrhunskih vipavskih vin.
V imenu znamke sta vključena poreklo in tradicija - vino 
iz Vipave, iz vinorodnega okoliša Vipavska dolina in letnica 
ustanovitve vinarske zadruge Vipava.

Lanthieri
Lanthieri je bila ugledna plemiška rodbina, ki je močno 
zaznamovala zgodovino Vipave in celotne Vipavske doline. 
Kot so Lanthieri nekoč v svojih obokanih kleteh hranili takrat 
najboljše vino.tako tudi v naši kleti pod to blagovno znamko 
uvrščamo vina, ki v svoji kakovosti še posebej izstopajo.

VIPAVA

AGROIND VIPAVA 1894 VIPAVA d.d, Vinarska cesta 5, 5271 Vipava, SLOVENIJA 
tel.: +386 5 367 12 00, fax: +386 5 367 12 44 
komerciala@vipava1894,si, www.wpava1894.si
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Low Punch
Pomladjo so do svoje čisto ta prave prvenke, Act? Revolt? 

,IVe' (naslov izhaja iz neke knjižice, ki govori o napakah, ki jih 
ela človeštvo), založil jo je konglomerat 13 brat / Choose Life 
®cords, prišli ajdovski old school hard corovci Lov/ Punch.

^ačetki ustvarjanja kvarteta 
^JLow Punch, Stiha (bobni), 
*v° (bas), Rado (kitara) in Dean 
(vokal), segajo v pomlad leta 
}997, ko je trojica prijateljev iz 
s°lskih klopi realizirala željo, da 
Uredijo svoj bend, kateremu se 
ie kasneje pridružil še Rado. Kot 
Večina skupin so na začetku pre
davali skladbe svojih idolov in 
sProtno tudi že ustvarjali lastne 
skladbe. Vmes se je ime skupine 
Večkrat zamenjalo, člani pa že od 
Vsega začetka ustvarjajo v nespre- 
rnenjeni zasedbi. Poleg tega ima 
d še non - profit hc distro, Sxe,( 
*trejter, ne uživa alkohola, ne kadi 
'n Pe uživa drog) in dela hrdcore 
e'2*n> (http://kid.kibla.org/ 'mar- 
iaiVxtorm/), Rado ustvarja na 
■nternetu stran o veganizmu/ve- 
§an dieti, več na http://kid.kibla. 
0r8/'marjan/vegan/, oba ustvar- 
Mta tudi v skupini Elodea, Dean 
Ustvarja zin, glasbeni časopis in 
Se ima namen pridružit prosto

voljcem za opravljanje dobrodel
nih del, Stiba riše stripe za kopr
ske študise in z Deanom ustvarja 
še v skupini Upjohn, pomagajo 
tudi pri organizaciji koncertov, 
ki jih organizira 13. brat in so čla
ni društva Agenti iz Ajdovščine. 
Low Punnch na svoji prvenki, 
ki obsega 24 skladb, 13 povsem 
novih, ostalih 11 je bilo prvič ob
javljenih na demo kasetni izdaji 
izpred let, po kateri je še vedno 
veliko povpraševanje. Glasbeno 
se fantje spogledujejo in napajajo 
pri ameriškem hc-ju s konca 80. 
let, katerega nadgrajujejo s kitar
sko melodiko, ki doda glasbi dri- 
ve in jo obogati. Če boste malce 
več pozornosti namenili samim 
tekstom, ki se nahajajo v obširni 
priloženi knjižici, boste ugotovi
li, da so si za tarčo izbrali kapita
lizem, saj so prepričani in sam to 
potrjujem, da je to glavni krivec 
in uničevalec človeštva, sveta. So 
tudi goreči nasprotniki sexizma, 
rasizma, homofobije, netolran- 
ce... Gostujejo tudi izven meja 
naše domovine, saj so Low Punch 
skupaj z goriškimi Entreat gosto
vali na odrih po Evropi. Skupaj z 
nizozemskima skupinama bodo 
izdali 4 - way split CD in morebiti 
tudi split 7« s srbskimi somišljeni
ki Passing. Fantje se bodo domači 
publiki ponovno predstavili na le
tošnjem Njoki summer festival, ki 
se bo odvijal 16. in 17. junija 2006 
v Palah, udeležbo so si zagotovili 
na prvem izmed dveh predizbo- 
rov, na drugem so zmagali vipav
ski Lutis.

Tekst: Ksimeroni, 
foto: Miha Bratina

30 let zbora OŠ Danila Lokarja Ajdovščina

Gostili Francoze
in Italijane

soboto, 23. aprila, sta na vabilo ajdovskega MPZ pod taktir- 
0 gospe Marinke Šuštar (MPZ Danila Lokarja je že gostoval v 

foliji jn Franciji) odzvala oba zbora, in sicer CHOEUR d'ENFANTS 
12 CASTELNAUDARVja, ki ga od leta 1999 vodi gospod David 

dane, in »Giovani voci san Vito« iz BASSANO del GRAPPA, ki je 
11 ustanovljen leta 1990 in ga vodi zborovodkinja Cinzia Zanon.

Ijtvi del koncerta je oblikoval ki imajo tudi nekako združeval- 
zbor iz Francije, drugi del ita- no in povezovalno moč. To so 

Minski zbor, v zaključnem delu bile Imagine Johna Lennona, 
Pa so nastopili vsi pevci vseh afriška ljudska Siyahamba in 
reb zborov in zaključili prije- Beethovnova Oda radosti. 
en koncert s tremi skladbami, Lejla Irgl

A cappella Drevored
V soboto, 15. aprila smo pod krošnjami Glasbenega drevoreda gostili vokalni kvintet BIT iz Šaleške 
doline. Tvorijo ga štirje profesorji in študent glasbe: Sanja Mlinar, tudi članica terceta Katrinas, 
Andreja Ostruh, Jerneja Pačnik, Matej Jevnišek in ritem mašina kvinteta Sašo Šonc.

Ttlobri uri in pol nas je kvin- 
V tet BIT popeljal skozi zlata 

šestdeseta leta slovenske popev
ke: Ne čakaj na maj, Ko boš pri
šla na Bled, Ljubljanski zvon... in 
svetovnih zimzelenih napevov; 
od jazz standardov, gospela, Ja
tino in pop skladb in vse skupaj 
zabelili s skladbo Samo ljubezen,

skupine Sestre, v slovensko an
gleški verziji. Odlično vzdušje 
v sicer precej prazni dvorani 1. 
slovenske vlade v Ajdovščini, je 
bilo nagrajeno z dodatkom, ka
terega smo bili povsem na suho 
deležni v preddverju dvorane, ko 
so nam, pod sliko prvega pred
sednika slovenske vlade Borisa

Kidriča, BIT postregli z ven
čkom Božično novoletnih nape
vov. V jeseni napovedujejo BIT 
zgoščenko - prvenko, tako, da se 
zna zgoditi, da boste konec leta 
lahko opravili popravni izpit.

Naslednje drevo bomo v 
Glasbeni drevored zasadili v so
boto, 20. maja. Na odru Dvorane 
1. slovenske vlade bomo gostili 
legendo jugoslovanskega gle
dališča in filma, profesorja na 
AGFRT, ki je maja lani presenetil 
z glasbenim prvencem 11 kora
kov, na katerem se nam predstavi 
kot pevec in poet. Gost bo Boris 
Cavazza s kvartetom odličnih 
glasbenikov: kitara, ukelele, ti- 
ple in avtor glasbe Igor Leonardi, 
kontrabas Nino De Gleria, bobni 
in tolkala Aleš Rendla ter sakso
fon Primož Fleischman. Več na 
w ww. novanova. si.

Ksimeroni

V Ajdovščini in Vipavi

»Naša pomlad«
Z včerajšnjim koncertom v Dvorani 1. slovenske vlade se je zaključila medobčinska revija otroških 
in mladinskih pevskih zborov občin Ajdovščina in Vipava.

zije, ki ga vodi Loredana Sajovic. 
Koncert se je začel ob 19 00.

Drugi del revije pa se je odvijal 
v Ajdovščini v nedeljo, 9. aprila, 
kjer se je nabito polni dvorani 
predstavilo 9 zborov, in sicer: OPZ 
OŠ Danila Lokarja, podružnica 
Lokavec in OPZ OŠ Danila Lokarja 
»Višaji«, nad katerima bdi Petra 
Terbižan Slejko, OPZ OŠ Draga 
Bajca »Pika« pod vodstvom Zvonke 
Starc, OPZ OŠ Dobravlje, ki ga vodi 
Mateja Soban, OPZ OŠ Col pod tak
tirko Lejle Irgl, OPZ podnanoške- 
ga Kulturno-umetniškega društva 
Stanko Premrl z Vido Fabčič, MPZ 
OŠ Col z Borisom Vodopivcem , 
MPZ OŠ Danila Lokarja pod vod
stvom Marinke Šuštar in nazadnje 
še MeMPZ Gimnazije Tolmin pod 
vodstvom Mateja Kavčiča.

Oba koncerta sta bila organiza
cijsko dobro pripravljena s strani 
območne izpostave JSKD, ki jo le
tošnje leto vodi gospa Vladislava 
Navotnik, strokovna spremlje
valka revije pa je bila gospa Vera 
Clemente Kojič.

mag. Lejla Irgl

TJotekala je v dveh delih, prvi 
if del je zazvenel v sredo, 5. apri
la, v Vipavi v avli osnovne šole, 
kjer so se vsak s po štirimi pesmi
cami predstavili naslednji zbori: 
OPZ OŠ Draga Bajca, podružni
ca Podnanos, z zborovodkinjo 
Vido Trošt Vidic, OPZ OŠ Otlica 
z zborovodkinjo Lejlo Irgl, OPZ 
OŠ Danila Lokarja »Prvošolčki« z 
zborovodkinjo Anito Gaberšček, 
OPZ OŠ Draga Bajca »Poka« z

zborovodkinjo Zvonko Starc, 
OPZ Draga Bajca, podružnica 
Vrhpolje, z zborovodkinjo Nadjo 
Rodman Koradin, OPZ OŠ Col, 
podružnica Podkraj, »Cekinček«, 
tudi pod vodstvom Lejle Irgl, 
OPZ OŠ Danila Lokarja »Nižaji« 
pod vodstvom tudi že omenjene 
Anite Gaberšček, MPZ OŠ Draga 
Bajca, ki jih vodi tudi že omenje
na Zvonka Starc in nazadnje še 
MeMPZ vipavske škofijske gimna-

Velikonočni pirh 2006
Na cvetno nedeljo popoldne je bilo v organizaciji Kulturno umetniškega društva Lična hiša odprtje 
razstave pirhov prispelih na drugi javni natečaj z naslovom Velikonočni pirh 2006. Petindvajset 
udeležencev je prispevalo šestdeset izvirnih in raznolikih pirhov, ki so bili vredni občudovanja.

T)o presoji strokovne komisi- 
-L je je prvo nagrado prejela 
avtorica Urša Juhant iz okolice 
Kranja za pirhe tradicionalne 
izdelave pobarvane v čebuli z 
vgraviranimi najrazličnejšimi 
motivi. Veliko truda je avtorica 
MiroslavaHrovatin iz Ajdovščine 
vložila v drugo nagrajeni pirh 
izdelan iz gline v raku tehniki. 
Tretje nagrajenki sta bili Jana 
Bratina iz Skrilj in Linda Kogoj 
iz Vrtojbe. Tudi vsi ostali pirhi

so bili izvirno samosvoji in ob
čudovanja vredni.

Samo odprtje razstave je ob 
spremljavi Bogdana Pračka obo
gatil tercet ljudskih pevk AMI 
iz Budanj. Z blagoslovom je du
hovnik gospod Slavko Černigoj 
odprl razstavo in tako je v Lični 
hiši že zadišalo po Veliki noči.

Pohvalno so se o razstavi izrazi
li številni obiskovalci, ki so si jo 
v teh štirinajstih dneh ogledali.

NL



kultura
Živel strip - viva i fumetti!
V torek, 18. aprila ob 19. uri se je v klubski sobi KUD-a France Prešeren v Ljubljani, 2 odprtjem 
razstave 419 del, 484 slovenskih učencev in dijakov in 206 del učencev in dijakov iz Furlanije 
Julijske krajine, zaključil letošnji že šesti natečaj Živel strip - Viva i Fumentti, v produkciji občine 
Pordenone, združenja Vivacomix in Stripburger/ Forum Ljubljana, ki že dobro desetletje z izdaja- 
mi,Stipburger in v zbirki Republika strip, skrbijo za razvoj domače in svetovne stripovske kulture.

iztočnico tokratnega na- 
^-Jtečaja sta bila legendarna 
stripovska lika, profesor Ananas, 
italijanskega risarja Giorgia 
Bordinija in Modri medvedek, 
slovenskega risarja, animator
ja in striparja Marjana Mančka. 
Razstava njunih del je na ogled 
v galeriji KUD-a France Prešeren 
do 8. maja, del z natečaja pa do 
15. maja. Kasneje se razstava 
seli v Kranj. Pred postavitvijo v 
Ljubljani je bila razstava postav
ljena v italijanskem Pordenonu, 
kjer so bile podeljene nagrade

najboljšim, ostali udeleženci so 
dobili simbolne nagrade in po
vabilo k sodelovanju prihodnje 
leto. Na letošnji natečaj sta se 
odzvala tudi dva nadebudna lju
bitelja stripa iz Vipavske doline, 
oba učenca 5. razreda OŠ Draga 
Bajca Vipava, Robi Ferjančič iz 
Budanj in Viva Marija Gantar 
iz Poreč pri Podnanosu. Strip 
Vive Marije Gantar je na ogled 
na www.novanova.si, kakor tudi 
foto utrinki z odprtja razstave 
Živel strip - Viva i Fumentti.

Foto in tekst: Ksimeroni

Gorski cvet cvetel na Colu
Z zvoki narodnozabavne glasbe so obiskovalce sobotnega koncerta v športni dvorani na Colu po
peljali v pomlad člani in članica ansambla Gorski cvet s svojimi glasbenimi prijatelji.

Zglavni namen prireditve je je mlada, komaj 17 letna Nina 
VTbilo slovo od Karmen Pižent, Tratnik s Cola, ki je bila ob svojem 
dosedanje pevke ansambla Gorski nastopu deležna bučnega aplavza, 
cvet ter pozdrav novi članici. To Gorski cvet je organiziral koncert

v sodelovanju z društvom Trilek 
ter s pomočjo številnih prosto
voljcev.

Nastopili so Ivan Benčina s pri
jatelji, prikupna harmonikarica 
Teja Ljubič iz Javorjev pri Kozini 
ter zabavni Pr’jatli iz Moravč. 
Prvič po petih letih prekinitve se 
je predstavil ansambel Vrtnica, iz
kazali pa so se tudi člani in člani
ca ansambla Zlatorogi iz Idrije, ki 
so v povprečju stari le šestnajst let 
in pol. Za sproščeno vzdušje je s 
svojim vodenjem poskrbela Darja 
Vrhovnik, za polno mero humorja 
pa domačina Fr’nce in Janez.

Obiskovalci, ki so dodobra na
polnili dvorano, so znova doka
zali, da je narodnozabavna glasba 
na našem koncu še kako živa in da 
se mora razvijati naprej.

MB

Zjutraj začne se novo življenje
KULTURNICA v Domu starejših občanov Ajdovščina je v torek, 25. aprila stanovalcem doma in 
zunanjim obiskovalcem predstavila pesmi Gordane KITAK.

ordana KITAK se je leta 1955 
VJTrodila v Celju. Po cepljenju je 
kot triletna deklica zbolela za otro
ško paralizo. Po poklicu je ekono
mist in aktivno deluje v kulturni 
skupini Društva paraplegikov ju
gozahodne Štajerske.

Kako je bilo, ko so bili mladi in 
kasneje že v zrelih letih in kakšen 
je sedanji pogled na življenje in na 
vse, kar življenje prinaša, od dobre
ga do manj dobrega; to in še veliko 
drugega lahko prebiramo v krajših 
zapisih stanovalcev Doma starej
ših občanov Ajdovščina, ki se že 
tretje leto pod vodstvom Društva 
NORMA7 tedensko sestajajo v sku
pini KULTURNICA. Skupina tudi 
vztrajno rešuje naloge miselnih 
vzorcev, namenjenih ohranjanju

spomina in koncentracije; neka
teri člani nadvse radi prebirajo 
poezijo in prozo, drugim pa so naj
ljubši skupni obiski kulturnih pri
reditve, ki potekajo izven doma.

Skupina KULTURNICA je svoje 
delo predstavila v dveh številkah 
glasila KULTURNICA; gradivo za 
naslednjo glasilo, ki bo izdano v 
poletnih mesecih je že pripravlje
no.

Skupina KULTURNICA se je od
ločila, da na prireditvi, ki bo name
njena tudi zunanjim obiskovalcem 
predstavi poezijo pesniške zbirke 
POGLED V SANJE, ki jo je izdala 
mlada pesnica Gordana KITAK. 
Odločitvi so sledile bralne vaje 
in priprava vsebine same pred
stavitve, ki je potekala v torek, 25.

aprila, v prostorih Doma starejših 
občanov.

Pesmi so prebirali stanoval
ci doma: Izolda Čehovin, Nada 
Kostanjevic, Silva Žgavc, Štefan 
Čačinovič in člani dramske skupi
ne Društva NORMA7: Majda Birsa, 
Nina Trebovc in Peter Bajnoci.

Kulturni dogodek so s svojim 
nastopom obogatili: pevski zbor 
stanovalcev doma, ki prepeva 
pod imenom Vipavski vrabčki 
in ga vodi Nives Ferjančič; flav
tistka Nastja Bric iz Brij in mla
di violinist Miha Hain, učenec 
Glasbene šole Vinko Vodopivec iz 
Ajdovščine, prav tako pa tudi raz
stavljene risbe Irene Furlan, člani
ce KULTURNICA.
Avtorica predstavljene poezije, 

Gordana KITAK, je bila veselo 
presenečena nad vsebino pred
stavitve in navdušena nad njenimi 
izvajalci. Močan aplavz številnih 
obiskovalcev s katerim so po
zdravljali in bodrili nastop po
sameznega bralca, pa je razumeti 
kot potrditev pogumne odločitve 
članov KULTURNICE, da se v vlo
gi bralcev literarne besede pred
stavijo tudi z javnim nastopi.

Vlasta

26. državno srečanje tamburaških skupin

Vipavci zlati
Kulturno društvo Vipavski tamburaši je bilo ustanovljeno 2003 leta. 
V njem sta zbrani kar dve zasedbi. Skupina starejših glasbenikov in 
pa mladinski orkester, ki ga sestavljajo osnovnošolci, srednješolci 
in študentje. Društvo je nastalo na pobudo Vlaste Lokar Lavrenčič, 
ki je s tamburiranjem v Vipavi začela že pred osmimi leti na OŠ 
Drago Bajc, kjer se še naprej sliši mile tamburaške viže. Mladinska 
skupina že od leta 2003 žanje tudi tekmovalne uspehe.

T Tsoboto, 8. aprila je bilo na 
V Ptuju 26. državno srečanje 

tamburaških skupin in orkestrov, 
ki je imelo tekmovalni značaj. 
Nastopalo je enajst izbranih sku
pin. Vipavci so se pod taktirko 
Vlaste Lokar Lavrenčič predsta
vili z dvema krstnima izvedba
ma: Kolede, Tomaža Habeta in 
Mafriane, ki jo je prav za vipav
ski ansambel obdelal Vladimir

Mladi plesalci obetajo

Dvakrat tretji
Da jim ne bi bilo treba hoditi v plesno šolo za odrasle, se otroci že 
zgodaj odločajo za prve plesne korake. Številni iz našega konca 
obiskujejo in trenirajo v Plesni šoli Rebula v Šempetru. Enkrat ali 
dvakrat tedensko. Letos so se prvič udeležili tekmovanja na oni 
strani meje: 24° Trofeo internazionale di danza Regione Friuli 
Venezia Giulia 2006.

zmagovalce. Tretje mesto je zase
dla skupina od 7 - 9 let in osvo
jila naslov One Two Step. V sku
pini plešejo trije Ajdovci: Sanja 
Stibilj, David Prosen in Matej 
Filipič.
Tretja je bila tudi skupina od l6 

- 18 let. Skupina nad 18 let, kjer 
plešejo dijaki in dijakinje ajdov
ske srednje šole in Škofijske gim
nazije Vipava je bila sedma.

Na tekmovanju so plesale še 
/T1ekmovanja so se udeležile že Keti Skok, Anja Ciglič, Manuela 
X uveljavljene skupine iz Italije, Mozetič, Nika Vodopivec in 

Hrvaške in Slovenije. Rebulovci Veronika Petrovčič. Čestitamo! 
so bili dvakrat na stopničkah za imi

Hrovat, ter Montijevim Čardašem 
v priredbi Dražena Varge. Poleg 
zlatega priznanja za 95 točk, je 
Vlasta dobila posebno priznanje 
za izbor skladb.
Vipavski tamburaši, ki so pred

lani izdali tudi svojo zgoščenko, 
so svoje znanje pozlatili že leta 
2004 in 2005. Seveda jim načrtov [ 
za prihodnost ne manjka. Volje in 
znanja tudi ne . Čestitke! imi

Počitnice vsem otrokom
ZPM Ajdovščina se letos že osmoi leto pridružuje akciji ZPMS 
Pomežik soncu.

njo zbiramo namenska sredstva 
L-izz. letovanje otrok iz socialno 
ogroženih družin. Teh je vsako leto 
več in nimajo niti najosnovnejših 
pogojev za življenje. Vedno so naj
bolj prizadeti otroci. O letovanju 
lahko samo sanjajo, mi pa jim bomo 
s pomočjo vas - donatorjev - sku
šali te sanje uresničiti. Zanje bo 
letovanje v družbi vrstnikov nekaj 
nepozabnega, svetlega, sončnega 
in zdravju koristnega. V želji, da bi 
se nam pridružilo čimvečje število 
darovalcev, navajamo transakcijski

račun ZPM Ajdovščina, na katerem 
se bodo zbirala namenska sred
stva. Nova KBM d.d., podružnica 
Ajdovščina, št. 04751-0000394307,



17iz naših sredin, fosili
živahno na vasi

Živahno v borštu
etos so se velikonočni prazniki skorajda pokrili s tradicionalno cestnarsko fračarijado. Na ve- 

'l °nočn° nedeljo so v Brajdi pripravili tradicionalno »tolčenje« jajc, ki je sicer teklo v nekoliko 
5 apšem vremenu, kot lansko leto, pa vendarle boji niso bili nič manj srditi. Seveda ni manjkalo 
elikonočnih dobrot in primerne ter dobre poplake. Tudi letos so bili gostje na borjaču Bineta in 

Darije. Zazveneli sta tudi dve harmoniki, ena cestnarska in ena stomažanska.

I^eden dni pozneje so bili po- 
novno na sceni fračarski old- 

tajmerji, ki so najprej prečesali 
borst nad vasjo in ugotovili, da je 
veveričjih gnezd vse manj, da pa 
Vendarle so. Pri Ivanu Vidicoumu 
s° pogasili pohodniško žejo in

v Mlacu čez nekaj minut začeli s 
pravo fračarsko tekmo. Zadevali 
so kot za stavo, boj je bil dolg in 
težak. Med zmagovalce se je prvič 
vpisal rekonvalescent po zahtevni 
operaciji Stojan Volk - Stojčko, 
drugi je bil Branko Štor - Brane, 
tretji pa Miloš Bratina - Šmiko. 
Črni vikend je v svoje anale za
pisal Bojan Vidic - Bojc, ki je bil 
poraženec tako pri frači, kot tudi 
pri briškoli in tršetu. Zdravko Štor 
- Vidja, ki se vsakoletne tekme 
udeleži kot predstavnik Ljubljane, 
je po odlični paštašuti in peče
nem jagenjčku predlagal, da se 
prihodnje leto v gozd odpravijo z

vrečkami za smeti in tako združijo 
prijetno s koristnim in ekološkim. 
Predlog sprva ni bil soglasno spre
jet, po nekaj kozarcih dobrega pa 
vendarle. Žijo drugu lejtu!

Iče

kočnik je tesneje povezal sosednji vasi

Varneje v šolo, cerkev,...
JJa|o je lokalnih cest, na kateri bi srečali toliko pešcev, kot na razmeroma kratki poti med Cesto in 
V|Pavskim Križem. Razlog je preprost: Cestnarji morajo v Križ v vrtec, šolo, cerkev in na pokopališče.

^gradnjo pločnika so začeli že 
^-Jpred 5 leti, ko so ga »potegni- 
*'« le kakih 150 m. Po denarju, bi

lahko rekli. Vendarle so vztrajali 
in ga pozneje zgradili do kriškega 
pokopališča.

Wvvw.volkswagen.si

Geneza: Volksvvagen

K'- ^

Poteza: Robert Lešnik

letoma
■-U T »V30I'.

Passat.
Najbolj slovenski 
avto leta.
Najprej je bila poteza. Prava. Nato geneza. 
Fascinantna. Passat združuje neskončen 
navdih slovenskega oblikovalca Robertaikega (
Lešnika in znamenito Volks' 
doslednost ter predanost de 
To je avtomobil, ki Slovenijo

ter pre 
iobil, k 

znova navdušuje.

tajlom
vednt

PE Nova Gorica
Vojkovo costa 49. tel., 05/3333808 

t*L/fax: 05/3333809
Avto Batič

Umik: v*ak don od 8. or« do 17. ur«, ob sobotah od 8. ur« do 12. ur«

PooOiai4.nl trgovec volil:

Pooblai4.nl Mrvtsar voz«:

® 4 'S?
Skupna poraba: 5,6 - 8,91/100 km. Emisije CC>2:151 - 214 g/km.

»Čakal nas je še zadnji del poti, ki 
je tudi najožji in zato tudi najbolj 
nevaren, predvsem za najmlajše. 
Od pokopališča do »Podkaluone«, 
kot pravimo vhodu skozi kriška 
mestna vrata. Kar v dva občinska 
proračuna smo se morali »uštuli- 
ti«, da je cela zadeva sedaj konča
na. Hvala vsem, ki so nam prisko
čili na pomoč, predvsem občini 
Ajdovščina in KS Vipavski Križ, 
Igorju Česniku in številnim dru
gim posameznikom. Brez prosto
voljnega dela pri takih akcijah ne 
gre. Pločnika je skupaj kakih 750 
m, vreden pa je več kot 10 milijo
nov, seveda, če ne štejem našega 
dela«, pravi predsednik KS Cesta
Albert Kravos. imi

|i m.
IH O

lii . . > i •
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Dobravska 
mladina v akciji
V soboto, 8. aprila, smo v KS Dobravlje že tretje leto zapored 
organizirali in izpeljali spomladansko delovno - čistilno akcijo. 
Glavni akterji so bili starejši mladinci, ki se dogovarjajo o ustano
vitvi društva DOBRA VOUA. Že samo ime društva v nastajanju 
nam pove veliko. Iz njega veje optimizem in prepričanje, da se z 
dobro voljo lahko marsikaj doseže.

T^vobre volje so bili tudi ude- 
-L/leženci sobotne akcije, saj 
se jih je zbralo okrog trideset. 
To število ne vključuje številnih 
posameznikov, ki so bili delovno 
razpoloženi v bližnji okolici svo
jih domov.

In kaj vse je bilo postorjeno v 
okviru akcije?

Očiščeno je grmičevje, vejevje 
in drevje okrog športnega igriš
ča. Očiščeni in poglobljeni so 
jaški za postavitev električnih 
drogov. S tem je pripravljen te
ren za ponovno ureditev elek
trične razsvetljave in asfaltiranje 
igrišča, ki je planirano v tem 
letu (sodelovanje z občino in OŠ 
Dobravlje).

Požagano je bilo drevje in grmi
čevje ob potoku, kjer je načrto
van nov dostop do stanovanjskih 
hiš v zaselku Hrib in očiščeno 
grmovje okrog parkirišča pri va
škem pokopališču.

Na odvoz čaka nekaj odsluže
nih avtomobilov in avtomobil
skih karoserij.

V okviru čistilne akcije so bili 
napolnjeni štirje zabojniki za ko
sovni odpad. Načrtovano je bilo 
tudi beljenje obeh avtobusnih 
postajališč kar pa bo opravljeno 
do prireditve ob šagri Sv. Petra, 
ki bo letos že četrta po vrsti.

Posekano grmičevje in različni 
drugi lesni odpadki so začasno 
deponirani na poljski poti ob že
leznici. Mladinci bodo na pred
večer praznika dela organizirali 
družabni večer ob kresu. Tako 
bosta ubiti dve muhi na en mah 
- zgorel bo kup vejevja in odpad
nega lesa, udeleženci kresovanja 
pa bodo praznik dela pričakali 
dobre volje.
Društvo DOBRA VOLJA je za 

mesec maj napovedalo že novo 
akcijo. V nedeljo, 14. maja pri
pravljajo pohod Dobravcev na 
Čaven. Želijo si, da bi se pohoda 
udeležilo čimveč vaščanov in 
njihovih znancev. Njihov cilj je, 
da bi majski pohod postal tradi
cionalen.

vv

nosa naravna 
dediščina - 42
Naključna najdba!

\/Lokavcu, zaselek Čohi- 
. Boršt, je v letu 1944 družina 

Černigoj začela z gradnjo dru- 
zinske hiše. Pri kopanju temeljev 
So naleteli na večjo skalo. Tam je 
največ brečastega materiala, ki 
^ je v davnini privalil s pobočja 

ote. Skalo so razbili in začude
ni obstali. Na dveh kosih sta bili 
‘epo vidni-školjki. Oba primer- 

a> majhna koščka so spravili in

ohranili. V soboto, 8. aprila letos, 
torej kar 12 let po najdbi, so mi o 
tem pripovedovali na tekmova
nju v Bovcu. Obiskal sem jih in 
pokazali so mi oba primerka.Že 
na prvi pogled je bilo jasno, da 
so v primerkih lupine dveh raz
ličnih školjk. Na pobočju Gore

Oba primerka sta iz geološke 
dobe zgornja jura (starost cca 
160 milijonov let). Lupini školjk 
sta v sivo-belem apnencu, ki pa 
se rahlo loči od grebenskega 
apnenca s koralami. Naj povem, 
da sem pred dvema letoma v ne
posredni bližini najdišča s školj-

koraliti tako prekristalizirani, 
da se koral ni dalo določiti. Obe 
najdišči školjk in koral pa sodita 
v pobočne grušče-pobočna bre
ča. Kosi in koščki kamenja, med 
njimi tudi velike skale, se krušijo 
pod vrhom strmih sten gore in 
»potujejo« proti dolini. Na me
liščih ostanejo v obliki grušča, 
v globini podorov pa jih obliva 
voda prepojena z raztopljenim 
apnencem in jih zlepi v brečo. 
V primeru školjk so Černigojevi 
našli skalo na meji med breča- 
stim materialom in stabilnimi 
Hišnimi plastmi. Spomnijo se da 
je na dnu temelja zelo »čudno di
šalo« kar je bilo verjetno od pri
mesi v fiišu.

Najdba školjk je zanimiva zato, 
ker so sicer med mnogimi fosili 
školjke iz obdobja jure zelo red
ke, vsaj iz mojih dosedanjih iz
kušenj. Veliko je koral, razmero
ma mnogo je različnih izumrlih 
skupin morskih gob, na našem 
koncu pa so školjke iz zgornje 
jure redke.

Vsekakor je zanimivo, da so 
Černigojevi oba primerka skrb

no hranili kar 12 let in pohvalno, 
da so mi to povedali in dovolili 
objavo. Verjetno je takih naključ
nih najdb na našem območju 
še več, pa zanje ne vemo. Je pa 
vsaka taka najdba redkih fosilov 
opozorilo in dokaz, da se okoli 
nas skriva še veliko neznanega 
in čaka....

V obeh primerkih sta le po ena 
lupina školjke, torej premalo, da 
bi se lahko školjke določilo. Večja 
školjka je podobna školjkam iz 
rodu Hinnites, manjša pa rodu 
Placunopsis.-toda oboje le po zu
nanjemu izgledu »podobno«, saj 
bosta primerka iz Lokavca-vsaj 
zaenkrat- ostala brez »imena in 
priimka«.

Stanislav Bačar
je fosilov veliko-predvsem koral, kami našel nekaj primerkov s 
školjk pa razmeroma malo. koralami v apnencu. Žal so bili



»Popucan« Vogršček
V nedeljo, 23. aprila 2006, so člani jadralnega društva SAPCA iz Sela ob pomoči Športno kulturnega dru
štva WADA in ekipe Civilne zaščite iz Ajdovščine izpeljali čistilno akcijo na vodnem zajetju Vogršček.

^ bralo se je preko 30 članov Ajdovščina opravil preventivni 
^Jomenjenih društev, ki so ogled brežin jezera in preventiv- 
med 9. in 17. uro počistili okoli- no akcijo plovbe z gumenjakom, 
co Vogrščka na vzhodni strani, Akcija se je zaključila z družab- 
ki spada pod ajdovsko občino, nim delom - piknikom, le-ta pa z 
Pobrali so smeti na obrežju, po- demonstracijo, ki je prikazovala, 
kosili travo, očistili z robido zaraš- kako je potrebno ob odhodu zapu- 
čeno obrežje, posekali grmovje in stiti prostor v naravi. Vse sedanje 
suho vejevja, očistili steklovino na in bodoče uporabnike prosimo, 
obrežju jezera in opravili tudi dru- da prostor za seboj puščajo urejen 
ga čistilna dela. V okviru akcije je in da odpadke odlagajo v za-to na- 
oddelek Civilne zaščite Občine meščen kontejner. rk

Za jadralski podmladek
Osnovna šola Danila Lokarja ima novo, zanimivo in redko obšolsko dejavnost. V sodelovanju z 
Društvom Wada namreč na šoli poteka jadralni krožek.

Zgodovina vinogradništva
T Tino ima dolgo in bogato zgo-
V dovino, ki se začenja že pred 

našim štetjem. Orel je namreč v 
zameno za rešitev iz smrtonosne
ga objema kače rešitelja obdaroval 
s pečkami, ki so se kasneje razvile 
v vinsko trto. Iz grozdov, ki jih je 
trta obrodila so iztisnili sok, ki so 
ga dali piti na smrt obsojenemu, 
da bi videli kaj se bo z njim zgo
dilo. Ta najprej ni hotel piti, saj je 
bila pijača grenka in kisla, nato pa 
je postajal vedno boljše volje in za
čel je peti in plesati, nazadnje pa 
je zaspal. Zjutraj pa se ni spomnil 
veliko. Že takoj na začetku so to
rej odkrili pozitivne in negativ
ne učinke vina, ki lahko postane 
strup, če ga uživamo v prevelikih 
količinah.

V Starem Egiptu je grozd pred
stavljal simbol zdravja in življenj
ske moči, vino pa je bilo sveta 
pijača, ki so jo darovali bogu rodo

vitnosti, Ozirisu. V antiki so vino 
darovali namesto živalskih dari
tev, saj je veljalo za pijačo s skriv
nostno mitološko močjo, za pijačo 
bogov. Grki so vino redčili z vodo, 
kar pa je bilo še pri Egipčanih ne
sprejemljivo. Poznali pa so tudi 
že zdravilno moč vina, ki ga je 
Hipokrat v majhnih količinah pri
poročal celo otrokom. Že takrat je 
namreč veljalo, da naj vsak pije le 
toliko kot lahko nosi. Prav Grki so 
bili tisti, ki so trto prinesli tudi v 
Sredozemlje, od koder so se vino
gradi razširili tudi k nam. V zgod
njem Rimu je bilo vino redko, bolj 
razširjeno pa je postalo z ustano
vitvijo republike, ko je Cezar vino 
pripeljal na dvor. Tudi Rimljani so, 
podobno kot Grki, vino mešali z 
vodo in mu dodajali led. Poznali 
so tudi mojstre pitja, ki so skrbeli 
za vinsko kulturo.

Pa da ne boste mislili, da sega

^T^animanje je bilo precejšnje, 
^-(trenutno ga obiskuje 14 
učencev od 5. do 9- razreda. Tako 
dečki, kot deklice se spoznavajo 
z osnovami jadranja in ostalimi 
potrebnimi mornarskimi
veščinami. Njihov mentor je 
preizkušeni morski volk Valter 
Štrancar. Če bo vse potekalo 
po načrtih in če bodo mladim 
jadralcem vremena naklonjena, 
potem bodo ob zaključku šolske 
sezone tudi zajadrali. To so si 
otroci gotovo že želeli v svojih 
najlepših sanjah. S trudom 
in zagnanostjo se jim bodo 
uresničile
Fotografija je nastala pri ogledu tek
movalne jadrnice Flaying Junior ki 
je v svetu ponovno zelo popularen 
razred

gmh

globoko v preteklost le svetovna 
vinska zgodovina! Tudi na naših 
tleh se je vinogradništvo začelo 
že zelo zgodaj in sicer okrog leta 
400 pr.n.št., ko so trto k nam pri
nesli Kelti, zato lahko rečemo, 
da je Slovenija tradicionalno vi
nogradniška dežela. Rimljani 
so vinogradništvo pri nas le še 
izboljšali in razširili, saj je bil v 
preteklosti obseg vinogradov ve
liko večji kot danes. Širjenje vino
gradov v novoosvojenih rimskih 
pokrajinah so pospeševali pred
vsem rimski priseljenci in vojni 
veterani. Nekakšno središče vino
gradništva se je oblikovalo na da
našnjem Ptuju, kjer so našli veliko 
ostankov vinskih posod. Tudi ko 
je Dominician prepovedal saditi 
trto v osvojenih pokrajinah, to 
ni bistveno vplivalo na slovensko 
vinogradništvo. Veliko vlogo za 
razvoj vinogradništva pa je imelo 
tudi krščanstvo, ki v svojih obre
dih uporablja vino.

2 razpadom rimskega imperija 
je bilo prizadeto tudi vinograd
ništvo na naših tleh, v srednjem 
veku pa so za vinogradništvo skr
beli predvsem menihi, ki so po
membno prispevali h kakovosti z 
uvedbo novih izboljšanih postop
kov priprave vin. Ponoven vzpon 
vinogradništva se je začel v 11. 
stoletju s Karlom Velikem, vendar 
pa so glavni vinogradniki in kle
tarji živeli v samostanih. V takrat
nih vinogradih na Primorskem so 
sadili predvsem rebulo, zelen in 
pinelo med belimi in refošk med 
rdečimi sortami. Da je bilo takrat
no vino dobre kakovosti pričajo 
tudi razni pisci, med njimi tudi

Zrcalce, zrcalce 
na mizi povej...
... kdaj bo NK Primorje prvak v deželi tej ? Novi direktor klub« 
Kristjan Markovič in novi trener prve ekipe Bojan Prašnikar s« 
18. aprila, na predstavitveni novinarski konferenci s tem vpraša
njem nista ubadala.

TJo par mesečni rezultatski 
X in idejni krizi, ko je vodstvo 
kluba odstavilo prejšnjega tre
nerja in najelo ( do konca sezone 
z možnostjo podaljšanja ) celo 
“najtrofejnešega” slovenskega 
trenerja, so njune misli usmerje
ne h “krpanju” sezone. Prašnikar 
pravi, da ima Ajdovščino rad. Pri 
nas je služil vojaški rok, njego
va nogometna igralska pot se je 
večkrat vila tudi po naši vetrov
ni dolini, tu ima veliko nogo
metnih prijateljev, posebej ome
nja. Božidarja Kotnika. O ekipi

Janez Svetokriški, ki v svojih pri
digah večkrat omenja pitje vina. 
Za goriško vinogradništvo pa je 
pomembna tudi knjiga Antona 
Maruška, v kateri opisuje prede
lavo grozdja na Goriškem. Vina iz 
slovenskih dežel pa so bila znana 
in spoštovana tudi na dunajskem 
dvoru, z Goriške in Vipavske so 
bila cenjena predvsem sladka vina, 
med katerimi je izstopal pikolit.

V 18. in 19. stoletju so za boljše 
gospodarstvo in uvajanje novosti 
skrbele deželne Kmetijske druž
be, ki so izdajale tudi strokovno 
literaturo. Na Kranjskem je Janez 
Bleiweis začel izdajati časopis 
Kmetijske in rokodelske novice, 
kot priloga pa je izšla tudi prva 
vinogradniška knjiga Vinoreja, 
ki jo je napisal Matija Vertovec iz 
Šentvida pri Vipavi. Za napredek 
vinogradništva pa je pomembna 
tudi ustanovitev poskusne posta
je v Gorici in Mariboru ter kme
tijskih šol na Slapu pri Vipavi, 
Mariboru in Grmu pri Novem me
stu. Te šole so vzgajale mlade vino
gradnike, ki so se lotevali obnove 
vinogradov, opustošenih zaradi 
nevarnih bolezni in škodljivcev, 
predvsem trtne uši. Za obnovo 
nasadov je bilo treba vzgojiti trse, 
ki so bili odporni proti novim bo
leznim in škodljivcem. Tako je bila 
pri nas ustanovljena trsničarska 
zadruga v Vrhpolju, v Vipavi pa je 
začela leta 1894 delovati vinarska 
zadruga. Čez devet let pa je bila 
v središču Vipave zgrajena tudi 
zadružna vinska klet. Danes stoji 
klet na drugem koncu in je pravna 
naslednica prve vinarske zadruge 
v Sloveniji. Pod Avstro-Ogrsko je

je povedal novi trener malo, kar 
je razumljivo. Da je zašla v teža
ve, nam pove pogled na lestvico, 
kjer Primorje zaseda predpredza
dnje mesto. Da je potrebno eki
po motivirati, v igro vpeti vizijo 
in da je treba najti pot do gola, 
ve tudi novi trener, ki za razliko 
od prejšnjega vodi tekmo in eki
po s klopi aktivno. Če bi pri teffl 
še zaprli vrzeli do svojega gola, 
bi tudi tekma s Celjani končala 
drugače. Sicer pa - priložnosti 
za zrcalce bo še dovolj....

Foto in tekst Mitja Tripkovic

bila Vipavska dolina razdeljena 
na dve deželi, meja pa je potekala 
po reki Hubelj. Na Kranjskem so 
pridelovali pinelo, zelen in laški 
rizling, na Goriškem pa malvazijo, 
rebulo in mnogo drugih domačih 
sort.
Vinogradništvo je bilo pred prvo 

svetovno vojno v težavnem pol
ožaju, ki se je z razpadom Avstro- 
Ogrske še poslabšal, saj so mnoga 
vinorodna območja izgubila svoja 
tržišča. To so občutili tudi vino
gradniki z Vipavskega, ki so jih 
nove italijanske oblasti zelo ovi
rale pri prodaji vina na že usta
ljenih tržiščih. Prodaja vipavskih 
vin je zato močno padla predvsem 
v pomembnih srednjeevropskih 
mestih, kot so bila Trst, Praga in 
Dunaj. Obnova vinogradov je za
stala, cene vina pa so bile nespod
budne. Položaj bi se polagoma 
lahko izboljšal, če ne bi prišlo do 
splošne gospodarske krize, kjer so 
obstoječe vinarske zadruge odig
rale pomembno vlogo.

Slovenski vinogradniki so že 
med vojnama začeli razmišljati o 
zaščiti slovenskega vina, kar pa 
najprej ni obrodilo sadov. Šele po 
drugi svetovni vojni so vinograd
niki pod vodstvom profesorja 
Veseliča zaščitili znak slovenskih 
vin in sicer ob drugi mednarodni 
razstavi vin v Ljubljani leta 1956. 
Z zaščitno znamko slovenskih vin, 
ki je kolektivna blagovna znamka 
z geografskih poreklom in zago
tovljeno kakovostjo, pa so sloven
sko vino začeli označevati leta 
1969 na Ptuju.

TAMARA AMBROŽIČ, 
se nadaljuje
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Dan namiznega tenisa v 
Ajdovščini
^ar ajdovskega namiznoteniškega turnirja, ki ga vsako leto organizira namiznoteniški klub Burja, 
le v odlični organizaciji, številnih tekmovalcih in pestrem programu.

O- aprila se je v Ajdovščini, 
'-^odvijal 6. namiznoteniški 
tumir za jakostno lestvico v se- 
2°ni 2005/2006 za rekreativce 
ln veterane, ki je bil tudi 3- me- 
^orialni turnir Miloša Rušta 
_ vkniovanje je potekalo v ve- 

dvorani športnega centra 
°lice. Na 12. mizah je tekmo- 

va!o prek 100 tekmovalcev, ki sc 
ili razporejeni v 7 kategorij za 

Posameznike in posameznice 
Podtem, ko je bilo tekmovanje 
v dvojicah razdeljeno v 4 kate- 
gorije. Tekmovanje je potekale 
°d 9h zjutraj, vse tja do poznih 
Popoldanskih ur, ko so se odig 
^ali finali posameznih kategorij 
'^boljši v posameznih katego

rijah so prejeli medalje in prak
tične nagrade.
Tekmovalce, ki so prišli iz vse 

Slovenije, so organizatorji že v 
preteklih letih razvadili z do
danim programom ob in po sa
mem tekmovanju. Tudi letošnja 
prireditev ni bil nobena izjema. 
Ob samem tekmovanju je pote
kala degustacija vipavskih vin 
in energijske pijače. Za vse, ki 
so želeli kaj novega iz namizno
teniškega prodajnega programa, 
pa so lahko kupili, zamenjali 
ali servisirali namiznoteniško 
opremo, na stojnici, postavljeni 
ob prireditvenem prostoru.

Po končanem tekmovanju se 
je ves vrvež preselil na bližnjo

turistično kmetijo, kjer je sledila 
večerja in podelitev medalj. Za 
presenečenje so poskrbeli člani 
Kulturno umetniškega društva 
vipavskih tamburašev. S svojim 
repertoarjem so se izkazali in 
poželi ovacije pinkponkašev. 
Ovacije in pohvale pa so letele 
tudi na člane domačega namiz
noteniškega kluba, ki so vzorno 
združili tekmovanje in druženje 
ljubiteljev pinkponka.

Vse, ki si želite igranja namiz
nega tenisa, vas NMK Burja vabi 
na tedensko rekreativno vadbo, 
ki poteka vsak četrtek od 19-21h 
v večnamenskem prostoru SŠ 
Vena Pilona.

Denis Črnilogar

V

Šahovska tekmovanja
zaključku šolskega leta bo tekmovanje mladih šahistov iz šahovskih krožkov osnovnih šol 

^jdovščina, Budanje, Col in Vipava. Tekmovanje je organizirano prvič, saj so letos na novo pričeli 
Gelovati krožki na Colu in v Vipavi. Koristilo bo mladim za primerjavo znanja in jim dalo še večji za- 
9°n za nadaljnje delo. Letos se je v krožke vključilo nekaj nad 70 učencev. Vsako leto jih je več.

T Tbkviru občinskega praznika
V občine Ajdovščina organizira

mo tekmovanje med ekipami šol 
Severne Primorske in zamejstva. 
Letos bo 13- maja v Srednji šoli Veno 
Pilon v Ajdovščini s pričetkom ob 
9.uri. Tekmovanje je tradicionalno 
- šesto po vrsti. Med mladimi je po
stalo priljubljeno, saj se ga udeležuje
jo vse šole iz tega področja, ki imajo 
organizirane šahovske krožke.

Konec maja, v nedeljo, 28.5., bo 
še turnir v pospešenem šahu. 
Udeležujejo se ga šahisti iz raznih 
koncev Slovenije. Lansko leto je zma
gal Leon Mazi iz Pesnice - Zgornja 
Bistra. Tudi to tekmovanje je že šesto 
po vrsti. Prirejamo ga v okviru praz
novanja »AJDOVŠČINA V MAJU«.

Silvo Trošt

Majski tek čez Lavričev trg
gajski tek Ajdovščina 2006 sodi v serijo tekov za pokal Primorskih novic, ki se izvajajo v spomla- 
I anskem in jesenskem času na območju severne in južne primorske-tudi v zamejstvu. Že drugo 
6 o pa je dogodek uvrščen tudi v serijo tekov za Slovenski pokal, letos bo tek prvič štel tudi za 
P°kal Slovenske vojske. Prireditev bo v soboto, 13. maja ob 9.00 ter zaključkom ob 17.00 uri.

r^Vroci se bodo v 18 starostnih 
kategorijah pomerili na raz- 

aaljah od 300 do 2000 m.
. k 10-30 sledi pohod, ki je name- 

n,en vsem, ki si želijo rekreacije in 
^Poznavanja Ajdovščine ter njenih 
Sodovinskih in naravnih zname

nitosti.
T nadaljevanju bo na programu 

oh kategoriji s pričetkom
11-00 uri. Proga bo potekala s 

partom izpred športnega centra 
»D k6 P°ti mimo ranča

°nre volje«do žage proti Lokavcu.

Nadaljuje se skozi zaselka Brith in 
Paljki ter vrnitvijo na prvotno ce
sto do gostišča Alba (Brod). Tekače 
čaka vzpon mimo zaselka Čohi in 
Gorenje. Od tu naprej pa spust do 
izvira Hublja. Zadnji del trase po
teka po makadamski in gozdni 
poti v zaselek Grivče, po cesti IV 
Prekomorske mimo vrtca Hubelj, 
čez Lavričev trg po Gregorčičevi 
cesti na ulico Quiliano in na cilj 
pred ŠC Police.

Po končanem tekmovanju sledi 
razglasitev rezultatov ter podari

tev praktičnih daril udeležencem. 
Med podelitvijo bodo potekali na
stopi plesnih, navijaških ter hip- 
hop skupin iz Ajdovščine.

Vzporedno s tekaško prireditvi
jo bo potekal tudi konjeniški po
hod izpred ŠC Police mimo izvira 
Hubelj proti Predmeji ter vožnje s 
konjsko vprego »zapravljivčki« po 
ulicah Ajdovščine. V popoldan
skem času med 14.00 in 17.00 uro 
bo na travniku ob srednji šoli Vena 
Pilona prikaz spretnostnega jaha
nja med ovirami.

Šport bogati človekov značaj, do
bro voljo in duha. Prireditev ne 
moremo smatrati samo kot tekmo
vanje za dosego rezultata. Dogodek 
je namenjen druženju ter spozna
vanju v prijetnem in sproščenem 
vzdušju. Vabimo prebivalce vseh 
starosti iz Ajdovščine in okolice, 
da se nam na prireditvi pridružijo 
ter skupaj z nami popestrijo šport
no dogajanje. ZŠA

Državni prvaki
Velika športna dvorana na ajdovskih Policah je v četrtek, 13. 
aprila, gostila finale državnega osnovnošolskega rokometnega 
prvenstva za dečke. Med štirimi ekipami, ki so se skozi kvalifi
kacije uvrstile na zaključni turnir, je na veliko veselje nabito pol
nih tribun najboljše igre prikazala ekipa domače osnovne šole 
Danila Lokarja in tako osvojila naslov državnih prvakov.

Poštah državni prvaki.
Igralci: Urban Vidmar, Matija Gusič, Anže Krapež, Martin Marc, Andraž Kete, 
Matej Slokar, Janž Kompare, Tine Besednjak, Jan Markeljc, Matija Velikonja, 
Niko Bajc, MiselJež, Patrih Savnik, NejcMajeršič; trenerja: Aleksander Lapajne, 
Marko Cencič.

A jdovski rokometaši so 
Xvpod vodstvom Aleksandra 
Lapajneta najprej z 20:18 prema
gali moštvo osnovne šole Škofja 
Loka - mesto, nato so bili z 16:10 
boljši od osnovne šole Ormož, v 
zadnji tekmi turnirja, ki je odlo
čala o naslovu najboljše šole v dr
žavi, pa so z 14:10 ugnali še mo
štvo II. osnovne šole iz Slovenj 
Gradca. Slednji so bili na koncu 
drugi, tretji so bili Ormožani, 
četrti pa Škofjeločani. Ob tem 
je posebna komisija, sestavljena 
iz trenerjev in sodnikov, izbrala 
najboljše posameznike finala.

Med nagrajenimi sta bila tudi 
Ajdovca, in sicer je najboljši 
obrambni igralec postal postal 
Urban Vidmar, najboljši vratar pa 
Martin Marc, medtem, ko je bil z 
31 zadetki najboljši strelec Jan 
Korošec iz Škofja Loke, najbolj
ši igralec pa Jure Šavc iz Slovenj 
Gradca. Ob tem so se z glasnim 
navijanjem na tribunah izkazali 
navijači, s plesnimi točkami ple
salke vseh šol udeleženk, z odlič
no pripravljenim tekmovanjem 
pa tudi organizatorji, tj. osnovna 
šola Danila Lokarja.

Marko Cencič

Modelarji spet
uspešni
1.aprila je na letališču v Vipavi potekalo državno prvenstvo za 
mladince v letalskem modelarstvu - kategorija prostoletečih 
modelov.

^lato iz prejšnjega leta je ubra- 
m jnil Tomaž Slokar iz Lokavca,, 
član društva Ventus Ajdovščina. 
Drugi je bil Ambrož Vrtovec iz 
novogoriškega kluba mladih 
tehnikov, tretji pa Luka Kralj iz 
šempeterskega kluba mladih 
tehnikov.

Tomaž Slokar se je naslednjo 
soboto, 8.04.2006, udeležil tek
movanja v Bovcu, ki sodi v ci

klus pokala Slovenije. V katego
riji F1A Junior je osvojil tretje 
mesto, pred njim sta bila Jernej 
Grom iz Vrhnike in Boris Ovček 
MD Gomurje.

Na istem tekmovanju je Matjaž 
Černigoj iz Lokavca osvojil 4. 
mesto v kategoriji F1A člani. Za 
laskavi naslov se je potegovalo 
29 tekmovalcev iz vse Slovenije. 
Čestitamo!!! sb
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»Popucan« Vogršček
V nedeljo, 23. aprila 2006, so člani jadralnega društva SAPCA iz Sela ob pomoči Športno kulturnega dru
štva WADA in ekipe Civilne zaščite iz Ajdovščine izpeljali čistilno akcijo na vodnem zajetju Vogršček.

^bralo se je preko 30 članov 
/ jomenjenih društev, ki SO 
med 9. in 17. uro počistili okoli
co Vogrščka na vzhodni strani, 
ki spada pod ajdovsko občino. 
Pobrali so smeti na obrežju, po
kosili travo, očistili z robido zaraš
čeno obrežje, posekali grmovje in 
suho vejevja, očistili steklovino na 
obrežju jezera in opravili tudi dru
ga čistilna dela. V okviru akcije je 
oddelek Civilne zaščite Občine

Ajdovščina opravil preventivni 
ogled brežin jezera in preventiv
no akcijo plovbe z gumenjakom. 
Akcija se je zaključila z družab
nim delom - piknikom, le-ta pa z 
demonstracijo, ki je prikazovala, 
kako je potrebno ob odhodu zapu
stiti prostor v naravi. Vse sedanje 
in bodoče uporabnike prosimo, 
da prostor za seboj puščajo urejen 
in da odpadke odlagajo v za-to na
meščen kontejner. rk

Za jadralski podmladek
Osnovna šola Danila Lokarja ima novo, zanimivo in redko obšolsko dejavnost. V sodelovanju z 
Društvom Wada namreč na šoli poteka jadralni krožek.

^^animanje je bilo precejšnje, 
£ Jtrenutno ga obiskuje 14 
učencev od 5. do 9- razreda. Tako 
dečki, kot deklice se spoznavajo 
z osnovami jadranja in ostalimi 
potrebnimi mornarskimi
veščinami. Njihov mentor je 
preizkušeni morski volk Valter 
Štrancar. Če bo vse potekalo 
po načrtih in če bodo mladim 
jadralcem vremena naklonjena, 
potem bodo ob zaključku šolske 
sezone tudi zajadrali. To so si 
otroci gotovo že želeli v svojih 
najlepših sanjah. S trudom 
in zagnanostjo se jim bodo 
uresničile
Fotografija je nastala pri ogledu tek
movalne jadrnice Flaying Janior ki 
je v svetu ponovno zelo popularen 
razred

gmh

Zrcalce, zrcalce 
na mizi povej...
... kdaj bo NK Primorje prvak v deželi tej ? Novi direktor kluba 
Kristjan Markovič in novi trener prve ekipe Bojan Prašnikar se 
18. aprila, na predstavitveni novinarski konferenci s tem vpraŠfl' 
njem nista ubadala.

T)o par mesečni rezultatski 
Ji in idejni krizi, ko je vodstvo 
kluba odstavilo prejšnjega tre
nerja in najelo ( do konca sezone 
z možnostjo podaljšanja ) celo 
“najtrofejnešega” slovenskega 
trenerja, so njune misli usmerje
ne h “krpanju” sezone. Prašnikar 
pravi, da ima Ajdovščino rad. Pri 
nas je služil vojaški rok, njego
va nogometna igralska pot se je 
večkrat vila tudi po naši vetrov
ni dolini, tu ima veliko nogo
metnih prijateljev, posebej ome
nja. Božidarja Kotnika. O ekipi

je povedal novi trener malo, kar 
je razumljivo. Da je zašla v teža
ve, nam pove pogled na lestvico, 
kjer Primorje zasedapredpredza- 
dnje mesto. Da je potrebno eki
po motivirati, v igro vpeti vizijo 
in da je treba najti pot do gola, 
ve tudi novi trener, ki za razliko 
od prejšnjega vodi tekmo in eki- f| 
po s klopi aktivno. Če bi pri tem 
še zaprli vrzeli do svojega gola, 
bi tudi tekma s Celjani končala 
drugače. Sicer pa - priložnosti 
za zrcalce bo še dovolj....

Foto in tekst Mitja Tripkovic

Vipavske 
vinske 
zgodbe 1
Tamara Ambrožič

Zgodovina vinogradništva
Tino ima dolgo in bogato zgo-

V dovino, ki se začenja že pred 
našim štetjem. Orel je namreč v 
zameno za rešitev iz smrtonosne
ga objema kače rešitelja obdaroval 
s pečkami, ki so se kasneje razvile 
v vinsko trto. Iz grozdov, ki jih je 
trta obrodila so iztisnili sok, ki so 
ga dali piti na smrt obsojenemu, 
da bi videli kaj se bo z njim zgo
dilo. Ta najprej ni hotel piti, saj je 
bila pijača grenka in kisla, nato pa 
je postajal vedno boljše volje in za
čel je peti in plesati, nazadnje pa 
je zaspal. Zjutraj pa se ni spomnil 
veliko. Že takoj na začetku so to
rej odkrili pozitivne in negativ
ne učinke vina, ki lahko postane 
strup, če ga uživamo v prevelikih 
količinah.

V Starem Egiptu je grozd pred
stavljal simbol zdravja in življenj
ske moči, vino pa je bilo sveta 
pijača, ki so jo darovali bogu rodo

vitnosti, Ozirisu. V antiki so vino 
darovali namesto živalskih dari
tev, saj je veljalo za pijačo s skriv
nostno mitološko močjo, za pijačo 
bogov. Grki so vino redčili z vodo, 
kar pa je bilo še pri Egipčanih ne
sprejemljivo. Poznali pa so tudi 
že zdravilno moč vina, ki ga je 
Hipokrat v majhnih količinah pri
poročal celo otrokom. Že takrat je 
namreč veljalo, da naj vsak pije le 
toliko kot lahko nosi. Prav Grki so 
bili tisti, ki so trto prinesli tudi v 
Sredozemlje, od koder so se vino
gradi razširili tudi k nam. V zgod
njem Rimu je bilo vino redko, bolj 
razširjeno pa je postalo z ustano
vitvijo republike, ko je Cezar vino 
pripeljal na dvor. Tudi Rimljani so, 
podobno kot Grki, vino mešali z 
vodo in mu dodajali led. Poznali 
so tudi mojstre pitja, ki so skrbeli 
za vinsko kulturo.

Pa da ne boste mislili, da sega

globoko v preteklost le svetovna 
vinska zgodovina! Tudi na naših 
tleh se je vinogradništvo začelo 
že zelo zgodaj in sicer okrog leta 
400 pr.n.št., ko so trto k nam pri
nesli Kelti, zato lahko rečemo, 
da je Slovenija tradicionalno vi
nogradniška dežela. Rimljani 
so vinogradništvo pri nas le še 
izboljšali in razširili, saj je bil v 
preteklosti obseg vinogradov ve
liko večji kot danes. Širjenje vino
gradov v novoosvojenih rimskih 
pokrajinah so pospeševali pred
vsem rimski priseljenci in vojni 
veterani. Nekakšno središče vino
gradništva se je oblikovalo na da
našnjem Ptuju, kjer so našli veliko 
ostankov vinskih posod. Tudi ko 
je Dominician prepovedal saditi 
trto v osvojenih pokrajinah, to 
ni bistveno vplivalo na slovensko 
vinogradništvo. Veliko vlogo za 
razvoj vinogradništva pa je imelo 
tudi krščanstvo, ki v svojih obre
dih uporablja vino.

Z razpadom rimskega imperija 
je bilo prizadeto tudi vinograd
ništvo na naših tleh, v srednjem 
veku pa so za vinogradništvo skr
beli predvsem menihi, ki so po
membno prispevali h kakovosti z 
uvedbo novih izboljšanih postop
kov priprave vin. Ponoven vzpon 
vinogradništva se je začel v 11. 
stoletju s Karlom Velikem, vendar 
pa so glavni vinogradniki in kle
tarji živeli v samostanih. V takrat
nih vinogradih na Primorskem so 
sadili predvsem rebulo, zelen in 
pinelo med belimi in refošk med 
rdečimi sortami. Da je bilo takrat
no vino dobre kakovosti pričajo 
tudi razni pisci, med njimi tudi

Janez Svetokriški, ki v svojih pri
digah večkrat omenja pitje vina. 
Za goriško vinogradništvo pa je 
pomembna tudi knjiga Antona 
Maruška, v kateri opisuje prede
lavo grozdja na Goriškem. Vina iz 
slovenskih dežel pa so bila znana 
in spoštovana tudi na dunajskem 
dvoru, z Goriške in Vipavske so 
bila cenjena predvsem sladka vina, 
med katerimi je izstopal pikolit.

V 18. in 19. stoletju so za boljše 
gospodarstvo in uvajanje novosti 
skrbele deželne Kmetijske druž
be, ki so izdajale tudi strokovno 
literaturo. Na Kranjskem je Janez 
Bleiweis začel izdajati časopis 
Kmetijske in rokodelske novice, 
kot priloga pa je izšla tudi prva 
vinogradniška knjiga Vinoreja, 
ki jo je napisal Matija Vertovec iz 
Šentvida pri Vipavi. Za napredek 
vinogradništva pa je pomembna 
tudi ustanovitev poskusne posta
je v Gorici in Mariboru ter kme
tijskih šol na Slapu pri Vipavi, 
Mariboru in Grmu pri Novem me
stu. Te šole so vzgajale mlade vino
gradnike, ki so se lotevali obnove 
vinogradov, opustošenih zaradi 
nevarnih bolezni in škodljivcev, 
predvsem trtne uši. Za obnovo 
nasadov je bilo treba vzgojiti trse, 
ki so bili odporni proti novim bo
leznim in škodljivcem. Tako je bila 
pri nas ustanovljena trsničarska 
zadruga v Vrhpolju, v Vipavi pa je 
začela leta 1894 delovati vinarska 
zadruga. Čez devet let pa je bila 
v središču Vipave zgrajena tudi 
zadružna vinska klet. Danes stoji 
klet na drugem koncu in je pravna 
naslednica prve vinarske zadruge 
v Sloveniji. Pod Avstro-Ogrsko je

bila Vipavska dolina razdeljena 
na dve deželi, meja pa je potekala 
po reki Hubelj. Na Kranjskem so 
pridelovali pinelo, zelen in laški 
rizling, na Goriškem pa malvazijo, 
rebulo in mnogo drugih domačih 
sort.
Vinogradništvo je bilo pred prvo 

svetovno vojno v težavnem pol
ožaju, ki se je z razpadom Avstro- 
Ogrske še poslabšal, saj so mnoga 
vinorodna območja izgubila svoja 
tržišča. To so občutili tudi vino
gradniki z Vipavskega, ki so jih 
nove italijanske oblasti zelo ovi
rale pri prodaji vina na že usta
ljenih tržiščih. Prodaja vipavskih 
vin je zato močno padla predvsem 
v pomembnih srednjeevropskih 
mestih, kot so bila Trst, Praga in 
Dunaj. Obnova vinogradov je za
stala, cene vina pa so bile nespod
budne. Položaj bi se polagoma 
lahko izboljšal, če ne bi prišlo do 
splošne gospodarske krize, kjer so 
obstoječe vinarske zadruge odig
rale pomembno vlogo.

Slovenski vinogradniki so že 
med vojnama začeli razmišljati o 
zaščiti slovenskega vina, kar pa 
najprej ni obrodilo sadov. Šele po 
drugi svetovni vojni so vinograd
niki pod vodstvom profesorja 
Veseliča zaščitili znak slovenskih 
vin in sicer ob drugi mednarodni 
razstavi vin v Ljubljani leta 1956- 
Z zaščitno znamko slovenskih vin, 
ki je kolektivna blagovna znamka 
z geografskih poreklom in zago
tovljeno kakovostjo, pa so sloven
sko vino začeli označevati leta 
1969 na Ptuju.

TAMARA AMBROŽIČ, 
se nadaljuje



19

Dan namiznega tenisa v
A • I v* v •Ajdovščini

f-ar ajdovskega namiznoteniškega turnirja, ki ga vsako leto organizira namiznoteniški klub Burja, 
le v odlični organizaciji, številnih tekmovalcih in pestrem programu.

Q aprila se je v Ajdovščini, 
^odvijal 6. namiznoteniški 
turnir za jakostno lestvico v se- 
2°ni 2005/2006 za rekreativce 
ln veterane, ki je bil tudi 3. me- 
^°rialni turnir Miloša Rušta. 
ekmovanje je potekalo v ve- 
*ki dvorani športnega centra 
°hce. Na 12. mizah je tekmo

valo prek 100 tekmovalcev, ki so 
ui razporejeni, v 7 kategorij za 

Posameznike in posameznice, 
Medtem, ko je bilo tekmovanje 
v dvojicah razdeljeno v 4 kate- 
§°rije. Tekmovanje je potekalo 
°d 9h zjutraj, vse tja do poznih 
P°Poldanskih ur, ko so se odig- 
rad finali posameznih kategorij. 
Najboljši v posameznih katego

rijah so prejeli medalje in prak
tične nagrade.
Tekmovalce, ki so prišli iz vse 

Slovenije, so organizatorji že v 
preteklih letih razvadili z do
danim programom ob in po sa
mem tekmovanju. Tudi letošnja 
prireditev ni bil nobena izjema. 
Ob samem tekmovanju je pote
kala degustacija vipavskih vin 
in energijske pijače. Za vse, ki 
so želeli kaj novega iz namizno
teniškega prodajnega programa, 
pa so lahko kupili, zamenjali 
ali servisirali namiznoteniško 
opremo, na stojnici, postavljeni 
ob prireditvenem prostoru.

Po končanem tekmovanju se 
je ves vrvež preselil na bližnjo

turistično kmetijo, kjer je sledila 
večerja in podelitev medalj. Za 
presenečenje so poskrbeli člani 
Kulturno umetniškega društva 
vipavskih tamburašev. S svojim 
repertoarjem so se izkazali in 
poželi ovacije pinkponkašev. 
Ovacije in pohvale pa so letele 
tudi na člane domačega namiz
noteniškega kluba, ki so vzorno 
združili tekmovanje in druženje 
ljubiteljev pinkponka.

Vse, ki si želite igranja namiz
nega tenisa, vas NMK Burja vabi 
na tedensko rekreativno vadbo, 
ki poteka vsak četrtek od 19-2Ih 
v večnamenskem prostoru SŠ 
Vena Pilona.

Denis Crnilogar

V

Šahovska tekmovanja
zaključku šolskega leta bo tekmovanje mladih šahistov iz šahovskih krožkov osnovnih šol 

^jdovščina, Budanje, Col in Vipava. Tekmovanje je organizirano prvič, saj so letos na novo pričeli 
delovati krožki na Colu in v Vipavi. Koristilo bo mladim za primerjavo znanja in jim dalo še večji za- 
90r> za nadaljnje delo. Letos se je v krožke vključilo nekaj nad 70 učencev. Vsako leto jih je več.

T Tbkviru občinskega praznika
V občine Ajdovščina organizira

mo tekmovanje med ekipami šol 
Severne Primorske in zamejstva. 
Letos bo 13. maja v Srednji šoli Veno 
Pilon v Ajdovščini s pričetkom ob 
9.uri. Tekmovanje je tradicionalno 
- šesto po vrsti. Med mladimi je po
stalo priljubljeno, saj se ga udeležuje
jo vse šole iz tega področja, ki imajo 
organizirane šahovske krožke.

Konec maja, v nedeljo, 28.5., bo 
še turnir v pospešenem šahu. 
Udeležujejo se ga šahisti iz raznih 
koncev Slovenije. Lansko leto je zma
gal Leon Mazi iz Pesnice - Zgornja 
Bistra. Tudi to tekmovanje je že šesto 
po vrsti. Prirejamo ga v okviru praz
novanja »AJDOVŠČINA V MAJU«.

Silvo Trošt

Majski tek čez Lavričev trg
|^aiski tek Ajdovščina 2006 sodi v serijo tekov za pokal Primorskih novic, ki se izvajajo v spomla- 
anskem in jesenskem času na območju severne in južne primorske-tudi v zamejstvu. Že drugo 

6t° Pa je dogodek uvrščen tudi v serijo tekov za Slovenski pokal, letos bo tek prvič štel tudi za 
P°kal Slovenske vojske. Prireditev bo v soboto, 13. maja ob 9.00 ter zaključkom ob 17.00 uri.

r^\troci se bodo v 18 starostnih 
kategorijah pomerili na raz

mah od 300 do 2000 m.
. k 10.30 sledi pohod, ki je name- 

n)en vsem, ki si želijo rekreacije in 
^Poznavanja Ajdovščine ter njenih 
Sodovinskih in naravnih zname- 

nitosti.
T nadaljevanju bo na programu 
^ članskih kategoriji s pričetkom 

11.00 uri. Proga bo potekala s 
anom izpred športnega centra 

»D k6 P0!* mimo ranča
0 revolje«do žage proti Lokavcu.

Nadaljuje se skozi zaselka Brith in 
Paljki ter vrnitvijo na prvotno ce
sto do gostišča Alba (Brod). Tekače 
čaka vzpon mimo zaselka Čohi in 
Gorenje. Od tu naprej pa spust do 
izvira Hublja. Zadnji del trase po
teka po makadamski in gozdni 
poti v zaselek Grivče, po cesti IV 
Prekomorske mimo vrtca Hubelj, 
čez Lavričev trg po Gregorčičevi 
cesti na ulico Quiliano in na cilj 
pred ŠC Police.

Po končanem tekmovanju sledi 
razglasitev rezultatov ter podari

tev praktičnih daril udeležencem. 
Med podelitvijo bodo potekali na
stopi plesnih, navijaških ter hip- 
hop skupin iz Ajdovščine.

Vzporedno s tekaško prireditvi
jo bo potekal tudi konjeniški po
hod izpred ŠC Police mimo izvira 
Hubelj proti Predmeji ter vožnje s 
konjsko vprego »zapravljivčki« po 
ulicah Ajdovščine. V popoldan
skem času med 14.00 in 17.00 uro 
bo na travniku ob srednji šoli Vena 
Pilona prikaz spretnostnega jaha
nja med ovirami.

Šport bogati človekov značaj, do
bro voljo in duha. Prireditev ne 
moremo smatrati samo kot tekmo
vanje za dosego rezultata. Dogodek 
je namenjen druženju ter spozna
vanju v prijetnem in sproščenem 
vzdušju. Vabimo prebivalce vseh 
starosti iz Ajdovščine in okolice, 
da se nam na prireditvi pridružijo 
ter skupaj z nami popestrijo šport
no dogajanje. ZŠA

Državni prvaki
Velika športna dvorana na ajdovskih Policah je v četrtek, 13. 
aprila, gostila finale državnega osnovnošolskega rokometnega 
prvenstva za dečke. Med štirimi ekipami, ki so se skozi kvalifi
kacije uvrstile na zaključni turnir, je na veliko veselje nabito pol
nih tribun najboljše igre prikazala ekipa domače osnovne šole 
Danila Lokarja in tako osvojila naslov državnih prvakov.

Postali državni prvaki.
Igralci: Urban Vidmar, Matija Gusič, Anže Krapež, Martin Marc, Andraž Kete, 
Matej Slokar, Janž Kompare, Tine Besednjak, Jan Markeljc, Matija Velikonja, 
Niko Bajc, MiselJež, Patrih Savnik, NejcMajeršič; trenerja: Aleksander Lapajne, 
Marko Cencič.

A jdovski rokometaši so 
zVpod vodstvom Aleksandra 
Lapajneta najprej z 20:18 prema
gali moštvo osnovne šole Škofja 
Loka - mesto, nato so bili z 16:10 
boljši od osnovne šole Ormož, v 
zadnji tekmi turnirja, ki je odlo
čala o naslovu najboljše šole v dr
žavi, pa so z 14:10 ugnali še mo
štvo II. osnovne šole iz Slovenj 
Gradca. Slednji so bili na koncu 
drugi, tretji so bili Ormožani, 
četrti pa Škofjeločani. Ob tem 
je posebna komisija, sestavljena 
iz trenerjev in sodnikov, izbrala 
najboljše posameznike finala.

Med nagrajenimi sta bila tudi 
Ajdovca, in sicer je najboljši 
obrambni igralec postal postal 
Urban Vidmar, najboljši vratar pa 
Martin Marc, medtem, ko je bil z 
31 zadetki najboljši strelec Jan 
Korošec iz Škofja Loke, najbolj
ši igralec pa Jure Šavc iz Slovenj 
Gradca. Ob tem so se z glasnim 
navijanjem na tribunah izkazali 
navijači, s plesnimi točkami ple
salke vseh šol udeleženk, z odlič
no pripravljenim tekmovanjem 
pa tudi organizatorji, tj. osnovna 
šola Danila Lokarja.

Marko Cencič

Modelarji spet
uspešni
1.aprila je na letališču v Vipavi potekalo državno prvenstvo za 
mladince v letalskem modelarstvu - kategorija prostoletečih 
modelov.

lato iz prejšnjega leta je ubra
nil Tomaž Slokar iz Lokavca,, 

član društva Ventus Ajdovščina. 
Drugi je bil Ambrož Vrtovec iz 
novogoriškega kluba mladih 
tehnikov, tretji pa Luka Kralj iz 
šempeterskega kluba mladih 
tehnikov.
Tomaž Slokar se je naslednjo 

soboto, 8.04.2006, udeležil tek
movanja v Bovcu, ki sodi v ci

klus pokala Slovenije. V katego
riji F1A Junior je osvojil tretje 
mesto, pred njim sta bila Jernej 
Grom iz Vrhnike in Boris Ovček 
MD Gomurje.

Na istem tekmovanju je Matjaž 
Černigoj iz Lokavca osvojil 4. 
mesto v kategoriji F1A člani. Za 
laskavi naslov se je potegovalo 
29 tekmovalcev iz vse Slovenije. 
Čestitamo!!! sb
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Socialni demokrati v Bruslju
Na povabilo predsednika Socialnih demokratov in evropskega poslanca Boruta Pahorja, je bila v 
dneh od 18. aprila do 21. aprila letos skupina predstavnikov SD iz cele Slovenije na motivacijskem 
obisku v Bruslju. Namen obiska je bila seznanitev z evropskimi institucijami, medsebojna izmenja
va izkušenj, mnenj in priprave na izvajanje nalog, ki nas v tem letu čakajo.

T TBruslju nas je prvi dan v 
V Evropskem parlamentu sprejel 

Borut Pahor. Po kratki predstavitvi 
organiziranosti in dela samega par
lamenta, je odgovarjal na zastavlje
na vprašanja. Več časa in izmenja
ve mnenj je bilo na temo evropske 
ustave, pa tudi na prihajajoče ob
dobje, ko bo v letu 2007 Slovenija 
predsedovala Evropskemu parla
mentu, na kratko pa smo se sezna
nili tudi z organiziranostjo in se
stavo parlamenta ter nalogami, ki

jih ima naš poslanec Borut Pahor. 
V popoldanskem času je bil voden 
ogled Sveta EU. Predavala sta nam 
Polona Šenk in Matej Pedicek iz ge
neralnega sekretariata - slovenska 
sekcija.

Naslednji dan smo bili na Odboru 
regij. Obisk je bil voden s strani 
sekretariata PES v Odboru regij 
(stranke evropskih socialnih demo
kratov). Sprejela nas je gospa Olga 
Fotinou, ki je predstavila pomen 
in delo Odbora. Opozorila nas je

na pomembne datume pri razvoju 
te institucije, vse od Maastrichtske 
pogodbe, pa do Ustavne pogodbe, 
ki so jo v letu 2004 v Rimu podpisa
li predsedniki držav in vlad in velja 
od 1.11.2006 dalje. Ta pogodba je 
ključnega pomena pri spremlja
nju izvajanja načela susidiarnosti 
in daje pravico, da odbor sproži 
postopek pred Evropskim sodiš
čem, če meni, da sprejeta zakono
daja EU ne spoštuje pristojnosti 
regionalnih in lokalnih skupnosti. 
Evropska ustava določa, da se mora 
Parlament posvetovati z Odborom 
regij. Naša vprašanja so bila name
njena predvsem načinu pridobiva
nja sredstev, ki jih Slovenija lahko 
dobi iz EU, seveda le v primerih, da 
izpolni vse postavljene pogoje. To 
srečanje je pustilo na udeležence 
prijeten vtis ter dalo neko pričako
vano upanje za naš razvoj.

Obisk smo zaključili z ogledom 
Bruslja, zanimivega mesta Bruggea 
ter izmenjavo medsebojnih vtisov. 
Z ogledom in seznanitvijo z delom 
in organizacijo evropskih insti
tucij smo si pridobili ali izboljšali 
predstavo o njihovi pomembnosti 
ter tudi o vlogi Slovenije v teh in
tegracijah.

Zorka Stegovec Vidmar

Za lepoto in čistočo narave
T)o kar dolgi in mrzli zimi se 
-E^ je prebudila pomlad. Narava 
je prebarvala drevesa in trave 
z nežno svetlo zeleno barvo in 
po njej natrosila pisano paleto 
barv prvih pomladnih cvetlic. 
Prelepo. Človek ostrmi nad to le
poto, nad tem čudežem narave.
Vendar ne strmimo vsi ljudje, 

ne občudujemo vsi te lepote. Ta 
naša narava je polna nesnage, ki 
jo po njej razmetava neodgovo
ren človek. Človek, ki ljubi nara
vo, ki ljubi lepoto in čistočo, tega 
ne more narediti, ne more meta
ti odpadkov iz avta na cesto, kjer 
se vozi, ne more puščati na raz

nih krajih cele vreče smeti, otro
ških plenic, starih štedilnikov in 
vseh mogočih

neuporabnih stvari.
Tega odgovoren, zrel človek, ne 

more narediti.
Pomislimo, do kdaj bo narava 

sprejemala tako neodgovoren in 
grd način ravnanja.Vsi vemo , da 
nas je že začela opozarjati.Kdo jo 
more ustaviti, ko prične razkazo
vati svojo moč?

Zato, dragi ljudje, začnimo spre
minjati ta negativni odnos do 
narave. Ne čakajmo, da se bodo 
spremenili drugi, vsak mora naj
prej začeti spreminjati

sebe. Le tako se bo začel spre
minjati svet, narava bo postala 
lepša, čistejša, saj v njej ne bo 
več nesnage.

Postanimo novi ljudje, skrbi
mo, da bomo puščali smeti tam, 
kamor sodijo, saj je za to povsod 
dobro poskrbljeno. Ne čakajmo 
na jutri, spremenimo se danes, 
spremenimo se v resnici.

Narava nam bo hvaležna, pred
vsem pa bomo zadovolji mi 
sami.

Povabimo drug drugega k no
vemu načinu razmišljanja in de
lovanja. Pa srečno!

M.Cigoj

Bodo Črniče 
res dobile novo 
cestno podobo ?
V zadnji predvolilni kampanji je v ajdovski občini kandidiral 
poslanca dr. Andrej Bajuk. Z evrobusom je s člani Nove Sloveni)* 
prišel tudi v Črniče in se predstavil krajanom. Bilo je prijetno sre
čanje, pa tudi koristno. Pozdravil ga je tudi predsednik KS Črnice 
in mu predstavil problem obnove črniške ceste, ki se vleče vse od 
odprtja hitre ceste.

T'\r. Bajuk je obljubil, da če 
JL/bo izvoljen , se bo potrudil 
rešiti ta problem. Bil je izvoljen 
in kot vemo, je kasneje postal fi
nančni minister, na kar smo zelo 
ponosni , saj si je v razmeroma 
kratkem času prislužil laskavi 
naslov: »Najboljši finančni mini
ster v Evropi«.

Kljub temu ni pozabil na dano 
obljubo .Za poškodovano cesto v 
Črničah so zagotovljena sredstva 
na DRSC, za gradnjo pločnika, 
pa je sredstva zagotovila (še ne'v 
celoti) ajdovska občina.

Tako se veselimo dne, ko se bo 
pričela obnova, ki bo zelo pove
čala varnost predvsem pešcev- 
otrok, saj ti veliko hodijo peš 
tudi iz Malovš in Gojač, kar pa je 
po zelo prometni cesti brez ploč
nika zelo nevarno.
Tudi v KS Gojače -Malovše se 

bodo nadaljevala investicijska 
dela, pričeta v lanskem letu, za kar 
sva si prizadevala skupaj s svet
nikom in sokrajanom Zoranom 
Podgornikom.Asfaltno prevleko 
bo dobila cesta v Malovše, ob ka

teri je bil v lanskem letu narejen 
podporni zid.

Tako bo vhod v Malovše oza
ljšan, saj v križišču stoji nova 
kapelica, ki jo je domačin Jožko 
Krkoč sezidal na svojem zemljiš
ču, s pomočjo zavzetih krajanov.

Kapelica je tako lepa, da je 
vredna ogleda. Marija, ki je v njej 
našla svoj dom, saj je nanj kar ne
kaj let čakala v malovški cerkvi, 
sprejme vsakega, ki pride v vas, 
pozdravlja vsakega ,ki odhaja in 
blagoslavlja vse mimoidoče.

Letos bomo tudi dokončali raz
širitev in preasfaltacijo športne
ga igrišča pri kulturnem domn 
Gojače -Malovše.Tako bomo 
imeli še več možnosti za razna 
druženja v našem lepem domu 
in ob njem.

Minka Cigoj
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T)o velikem razmahu igralništva 
JL v Novi Gorici se je ta družbeno 
in socialno (pa tudi ekonomsko) 
vprašljiva »gospodarska panoga« 
razširila v osrčje Vipavske doli
ne, ki je do sedaj veljala za zdra
vo in kleno narodno, gospodar
sko in kmetijsko jedro Slovenije. 
Nekateri jo imenujejo celo sloven

materami ali igralnicami?
ski Kanaan (obljubljeno deželo). 
Na praznik mater in slovenskih 
žena je Ajdovščina v svojem osrčju 
dobila igralnico Golden club z 102 
igralnimi avtomati in 18 igralnimi 
mesti na ruleti. Soglasje k odprtju 
tovrstne dejavnosti je dal občinski 
svet občine Ajdovščina.

Petindvajseti marec je tako po
stal prelomnica, ko smo v naši ob
čini temeljne in univerzalne vred
note, kot so delo, družina, zdravje 
posameznikov in celotne skupno
sti postavili na stalno preizkušnjo. 
Nerazumna je namreč družba, ki 
dopusti, da se za ceno nekaj delo
vnih mest, oživitve nočnega živ
ljenja v nekem starem hotelu in 
bogatenja lastnikov, nastavlja past, 
kjer večina izgublja. Pod lažnim 
občutkom igre in zabave večina 
ljudi izgublja in propada. Ob njih 
izgubljajo in propadajo tudi druži
ne ter njihovi prijatelji in znanci.

Na negativne posledice skoraj ni
hče ne opozarja. Hitro bo mogoče

na Ajdovskem opaziti povečane 
probleme v povezavi z drogami, 
prostitucijo, kriminalom na po
dročju kraj in izsiljevanja ter ne
nazadnje probleme s parkiranjem. 
Ključni in veliko bolj usodni pro
blemi, ki jih ta dejavnost prinaša 
s seboj, pa se bodo po izkušnjah 
drugih držav pokazali čez ne
kaj let. Posledice so dolgoročne 
in temeljito zaorjejo v miselnost 
prebivalcev in lokalne skupnosti. 
Igralništvo bo postalo ne samo 
nov način zabave, temveč tudi nov 
način razmišljanja in bivanja, ki se 
mu okolje dolgo ne more upirati. 
Človek ni več svoje sreče kovač, 
temveč je sreča edino v brezdel
nem služenju denarja - hazardu. 
Igralniška dejavnost povzroča 
družbi tudi velike sekundarne 
stroške, ki jih preko proračunov 
plačujemo vsi skupaj. Takšni oti
pljivi stroški so na ravni zdravstva 
in svetovanja (zdravljenje odvis
nikov od iger in drog, njihovih

družin in žrtev kriminala), proiz
vodnje (zmanjšana produktivnost 
igralcev, odsotnosti), kriminala 
(povečani stroški za policijo, pra
vosodje in kaznovanje, varovanje 
objektov in druge lastnine), stro
škov za raziskave in pomoči dru
žinam zasvojenih, programi pre
ventive. Sredstva, ki jih sicer ljudje 
varčujejo za osnovne družinske 
potrebe, nakup stanovanja, avta 
končajo v žepih lastnikov. V našem 
primeru torej nekaj v Gorici, nekaj 
v Sežani in nekaj v Ljubljani.

Analize kažejo, da kujejo igralni
ce največje dobičke ravno na ra
čun zasvojenih igralcev. Predvsem 
igralni saloni so namenjeni široki 
populaciji in hočejo sodobnemu 
človeku, predvsem pa mladim, po
nuditi igralništvo kot nov način 
preživljanja prostega časa ter od 
njega izvabiti kar največ denar
ja. To pa je dovolj, da se »okužiš z 
boleznijo zasvojenosti od iger na 
srečo«, kot pravijo v skupini za so-

mopomoč Anonimni hazarderji.
Večja kot je ponudba, več bo tudi 

slovenskih igralcev. Žal v Sloveniji 
še ni bila narejena resna in multi- 
disciplinarna analiza o problemih 
in posledicah, ki jih ta dejavnost 
prinaša. Države, ki pa imajo takš
ne izkušnje opozarjajo pred nega
tivnimi vplivi in so zelo previdne 
pri odpiranju takšne dejavnosti na 
svojem ozemlju, zato se raje odlo
čajo za razvoj takšne dejavnosti v 
državah, kjer pač to dopuščajo.

Na koncu se sprašujem, kakšno 
družbeno in ekonomsko škodo je 
občina naredila z dovoljenjem za 
tovrstno dejavnost.

Nedavno se je krog prebivalcev 
uprl odprtju pisarne za napotitev 
odvisnikov od drog v ustanove za 
zdravljenje. Čudi me, da smo na 
drugi strani dopustili igralniško 
dejavnost, ki poleg mnogih dru
gih s seboj prinaša tudi problem 
odvisnosti od drog.

JANEZ LAMPE
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Pred nami je prvi pomladanski
Pogled v zapiske naših policistov, 
' tokrat zajema obdobje med 29. 

Mn 19. 4 2006.
^TVINE: občanki s Polževe uli- 
v Ajdovščini je iz stanovanjske 

1Se neznanec, ki je vstopil skozi 
^Pprto okno, izmaknil manjšo 
s atlico v kateri je hranila doku- 
®ente in manjšo vsoto denarja; na 

oriški cesti v Ajdovščini je bila iz 
^Zaklenjenega osebnega vozila 
odtujena mapa, vkateri je bilo grad- 
en° dovoljenje in kupoprodajna 

Pogodba o nakupu stanovanjske 
iše; okoli 1.5 kubičnega metra 

Peska izpred stanovanjske hiše na 
esti IX. Korpusa v Ajdovščini; iz 

odklenjene stanovanjske hiše na 
tkeniški ulici v Ajdovščini je bili 

odtujen GSM aparat in denarnica 
v kateri je bilo okoli 15. 000 SIT 
111 osebni dokumenti; z dvorišča 
v Vrhpolju je bilo odpeljano nere- 
jdstrirano, nezaklenjeno motorno 
°lo Malagutti; iz oblačila, ki je 
do brez nadzora puščeno na obe- 

falniku v čakalnici ZD Ajdovščina, 
kil odtujen GSM aparat; pred lo- 

ak>m Dve papigi v Ajdovščini je 
Poskus tatvine kolesa preprečil 
astnik sam, ki je kolo vzel z vozila 
^katerega ga je zmikavt naložil,

PPP
da bi ga odpeljal; v naselju Plače je 
neznanec z vozila poškodovanega 
v prometni nesreči snel obe regis
trski tablici; nepozorni občanki 
iz Ajdovščine sta dve ženski, med 
tem, ko sta ji nudili zdravstvene 
storitve merjenje krvnega tlaka, 
izmaknili denarnico; iz odklenje
ne stanovanjske hiše je storilec 
odnesel denarnico, GSM aparat 
znamke Sony Ericsson T 300 in 
digitalni aparat znamke Konica 
Minolta Dimage, lastnik je odtu
jene predmete pogrešil šele po 
nekaj dneh; iz torbice oškodovan
ke sta bila odtujena denarnica in 
mobilni telefon znamke Nokia; iz 
odklenjene stanovanjske hiše v 
Žapužah je ponoči neznanec od
tujil GSM aparat in denarnico, ki 
je bila naslednji dan najdena, ven
dar brez vsebine; v Vrhoplju so ob
čanu odtujili drva; v poslovalnici 
Loterije Slovenije v Mercator cen
tru v Ajdovščini je neznanec s pro
dajnega pulta izmaknil paket hi
trih srečk Sedmica; med kontrolo 
prometa so policisti v Logu usta
vili voznika osebnega vozila, ki je 
imel na vozilu nameščeno registr
sko tablico, ki je bila prek noči od
tujena z vozila v Ajdovščini;

VLOM S TATVINO: v prostore 
podjetja O. K. M. v Ajdovščini, ne
pridiprav je nasilno odprl okno in 
iz prostorov odnesel dva prenosna 
računalnika in večjo vsoto denar
ja;

CESTNI PROMET: tokratnim 
prometni nesrečam je v treh pri
merih botrovala divjad, ki je sko
čila na vozišče; na Tovarniški ulici 
v Ajdovščini je do nesreče prišlo 
zaradi nepravilnega premika vo
zila; na bencinskem servisu Agip 
v Ajdovščini je prišlo do oplaze- 
nja med dvema tovornima vozi

loma; do oplazenja je prišlo tudi 
v Rebernicah, kjer pa je povzro
čitelj odpeljal z mesta nesreče ne 
da bi soudeležencu nudil podatke; 
v Logu se je zaradi neprilagojene 
hitrosti glede na stanje in lastnosti 
ceste zgodila prometna nesreča s 
telesnimi poškodbami; policisti 
so si ogledali tudi vozilo, katero je 
bilo poškodovano v prometni ne
sreči na zasebnem zemljišču.

POŠKODOVANJE TUJE
LASTNINE: v Budanjah, kjer to 
postaja nacionalni šport, so ne
znanci pomazali z barvo fasado 
stanovanjske hiše; ravno tako v 
Budanjah je neznanec v fasado 
stanovanjske hiše vrgel predmet 
napolnjen z barvo in s sprejem po
pisal fasado, po ugotovitvah je šlo 
za očitno maščevanje oškodovan
cu; v Žapužah je krajan z varilnim 
aparatom zavaril posodo za smeti, 
ki je v skupni lasti; na parkirišču 
pred Farna centrom v Vipavi se je 
neznani storilec znesel nad oseb
nim vozilom, v le tega je večkrat 
vrgel kovinsko konstrukcijo na
menjeno parkiranju koles, ste
klenico in večji kamen, s čimer 
je poškodoval pokrov motorja, 
vetrobransko steklo, prednja iz 
zadnja leva vrata ter obe vzvratni 
ogledali, lastnik je oškodovan za 
okoli 300. 000 SIT; pred Lekarno v 
Ajdovščini so obravnavali poško
dovanje osebnega vozila s strani 
neznanega vozila.
JRM: v Podgriču sta si zaradi 

zemljišča v lase skočila sokrajana; 
v gostinskem lokalu Dve papigi 
v Ajdovščini je gost brez vzroka 
z roko udaril gosta; v Gabrjah je 
prišlo do verbalnega spora med 
sosedoma; posredovali so v dru
žinskem sporu, med katerim 
je sin pretepel očeta; v okolici

Ajdovščine je vinjeni mož z roko v 
predel obraza večkrat udaril ženo; 
ravno tako v okolici Ajdovščine 
je vinjeni mož pretepel ženo, ki 
je bila primorana zbežati iz hiše, 
mož je nato odšel do lope ob hiši, 
kjer je z jeklenko plina grozil, da 
bo zažgal hišo, ko se je vrnil v hišo 
je v kuhinji pograbil večji nož in 
ga vrgel ženi v hrbet, vendar jo je 
zadel z ročajem. Ker se razgrajač 
navkljub prihodu policistov ni po
miril, so odredili pridržanje. Dan 
kasneje so možakarja našli na pol
ju, 100 metrov od domače hiše, 
kjer se je obesil.

OGROŽANJE VARNOSTI: v
Porečah se je sosed z lopato znesel 
nad psom in grozil tudi lastniku 
psa; v Stomažu sta se sprla in si gro
zila soseda; v okolici Ajdovščine 
sta se zaradi mejnikov na parceli 
sprla soseda, pri tem je izmed njiju 
drugega napadel s krampom in ga 
poškodoval po glavi in roki;

OSTALO: ogledali so si dve pri
zorišči požara, manjšega travni
škega ob cesti Col - Ajdovščina, 
katerega je povzročila avtomo
bilska pnevmatika, ki se je vnela, 
drugemu je botrovala napaka na 
kavnem aparatu v gostinskem lo
kalu v Črničah; v stanovanju na 
Bevkovi ulici so si z zdravnikom 
iz ZD Ajdovščina ogledali žensko, 
ki ni kazala znakov življenja, ugo
tovljeno je bil, da je umrla naravne 
smrti; med montažo prezračeval
nih naprav v lokalu na Lavričevem 
trgu v Ajdovščini je z lestve padel 
delavec in se pri tem poškodoval; v 
okolici Ajdovščine so obravnavali 
dejanje grdega ravnanja, katerega 
je osumljen sorodnik ovaditeljice 
in kaznivo dejanje goljufije, kate
rega je osumljen moški, ki se je po
javil v enem izmed stanovanjskih

blokov, ki je proti plačilu menjal 
ključavnice, storitev je zaračuna
val vnaprej, vendar storitve kasne
je ni opravil.

Na policijski postaji v Ajdovščini 
je v hrambi kolo znamke Rog 
Merlin, srebrno - rdeče barve in 
motorna žaga znamke Tomos.

OPOZORILO:
Policisti so v minulem obdobju 

obravnavali več kaznivih dejanj, v 
katerih so storilci izkoristili zane
marjanje samozaščitnih ukrepov, 
kot so puščanje denarnic oz. tor
bic brez nadzora in odklenjenih 
stanovanjskih objektov. Zato poli
cisti, da ne bi prihajalo do nelju
bih dogodkov, krajanom svetujejo, 
da izvajajo samozaščitne ukrepe, 
tako da vrednejših predmetov ne 
puščajo brez nadzora, zaklepajo 
vrata stanovanj in stanovanjskih 
hiš, osebnih vozil in primerno 
zavarujejo gospodarske objekte. 
Prav tako opozarjajo na razne ose
be, ki se v zadnjem času pojavlja
jo na območju Vipavske doline in 
nudijo različne storitve ( opravlja
nje posameznih del, medicinske 
storitve). Policisti svetujejo, da 
preden s takimi osebami sklepate 
dogovore, preverite njihove refe
rence ter v kolikor se vam njihova 
ponudba zdi sumljiva o tem obve
stite Policijo na telefonsko števil
ko 113.

Ksimeroni

SPrejemi novih članov v društvo ajdovskih tabornikov.

Rdeče in modre rutke
Dorniki iz roda Mladi bori Ajdovščina so se dobro ogreli že pred prihodom pomladi. V aprilu 

s° namreč organizirali kar dva sprejema novih članov v taborniške družine. Uradna vključitev 
|J0vopečenih tabornikov v ustrezne starostne skupine in njihova prisega predstavljata svojevrstno 
°zivetje, ki ga nekaj mesecev po vpisu izvedejo njihovi taborniški kolegi.

j A mlajše člane so letos vodniki 
. >2 roda Mladi bori Ajdovščina
p Peljali sprejem kar v Novi Gorici. 
red osnovno šolo Franca Erjavca 
0 se v soboto, 1. aprila udeležili 

ječanja, ki ga za medvedke in če- 
e ice vsako leto organizira novo

goriški rod Soških Mejašev. Veselo 
ječanje je potekalo v znamenju 
|.!r Usa in norčij, kot so si jih zamis- 
'1 ‘OPniatorji. V okviru različnih 
elavnic so otroci izdelovali ma- 

i e’ rutice, se učili raznih trikov,... 
se Stikali s čarobnimi čokolad

nimi kroglicami. Po zabavnem dru
ženju s sovrstniki iz drugih rodov 
so novi člani iz ajdovskega roda iz
rekli tudi zaobljubo in v znamenje 
pripadnosti družini medvedkov in 
čebelic prejeli rdečo rutko.

Sprejem za popotnike in popo
tnice je potekal 7. in 8. aprila na 
Čavnu. Za vključitev v to družino 
morajo posamezniki, stari od 16 
do 21 let, uspešno opraviti številne 
preizkušnje. Šele nato si lahko na
denejo modro rutko, prepoznav
ni element te starostne skupine

tabornikov. Svojevrsten preizkus 
vzdržljivosti novih članov so še 
dan pred odhodom obetale neu
godne vremenske razmere. Načrte 
o napornem vzponu na 1242 m 
visok vrh, pa je preprečilo izboljša
nje vremena, tako da je bila pot od 
Predmeje do koče na Čavnu skoraj
da prelahka za testiranje vzdržlji
vosti. Tudi težki nahrbtniki, polni 
hrane in ostale opreme ter sneg, ki 
je na določenih predelih segal celo 
do pasu, popotnikom in popotni
cam niso predstavljali večjih težav. 
Na vrhu so morali novi člani pred 
prisego in uradnim prejemom mo
dre rutke premagati še test preži
vetja v snegu.

Uspešno opravljene preizkušnje, 
tako mlajših kot starejših članov 
roda Mladi bori, potrjujejo, da so 
bili predhodni meseci učenja in 
osvajanja taborniških veščin učin
koviti. Osvojeno znanje bodo lahko 
v naslednjih mesecih intenzivno 
nadgrajevali v okviru rednih vodo- 
vih srečanj in drugih predvidenih 
akcij. Tudi letos se namreč ajdov
ski ljubitelji narave odpravljajo na 
taborjenje, ki bo od 13. do 22. julija 
prvič potekalo v dolini Trente. Za 
nove člane roda bo to še posebej 
zanimivo doživetje, polno novih 
preizkušenj.

»mb«

Zabavno za varnost
IGRAJMO SE ZA VARNOST - pod tem naslovom bo 12. maja 
letos že v tretje potekala prireditev (pred tem je nekaj let zapore
doma potekala pod drugačnimi naslovi), namenjena otrokom in 
mladostnikom, ki skozi atraktivne dogodke poskuša ozaveščati 
o pomenu varnosti v prometu. Glavni organizator in koordina
tor akcije je Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu, ob 
veliki pomoči Policijske postaje Ajdovščina in v sodelovanju z 
ostalimi službami, ki skrbijo za preventivo in varnost ter društvi, 
katerih osnovni namen je motivacija otrok.

"Prireditev bo tudi letos poteka- Jumnikar, prikaz reševanja z vrvno 
-L la na, upamo sončen petkov tehniko Jamarskega društva Danilo 
dopoldan, 12. maja, na parkirišču Remškar, prikazi opreme vseh so- 
Športnega centra Police. Tokrat se delujočih služb, spretnostna vožnja 
bo zgodil rop menjalnice, ropar bo s kolesi, delavnice ZPM Ajdovščina, 
pobegnil in povzročil prometno lutkovna predstava Srednje šole 
nesrečo na prehodu za pešce ter Vena Pilon,.... 
se zaletel v zid. Takoj bodo na kraj Tako kot doslej bo tudi v letošnjem 
nesreče prihiteli policisti, reševalci letu Svet za preventivo in vzgojo v 
iz Urgentne službe Zdravstvenega cestnem prometu organiziral brez- 
doma Ajdovščina, gasilci iz Gasilsko plačni prevoz otrok iz vseh ajdov- 
reševalnega centra Ajdovščina - vo- skih šol na prireditev, 
žilo se bo namreč še vžgalo... Srečamo se torej v petek, 12. maja

Ob osrednji atrakciji bo za otroke dopoldan na parkirišču Športnega 
pripravljenih še cela vrsta drugih centra Police, kjer se bomo igrali za 
aktivnosti: poligon varne vožnje varnost! sh



22 koledar
KOLEDAR 
PRIREDITEV 
ZA MAJ:
RAZSTAVE

PILONOVA GALERIJA, Prešernova 3, 
Ajdovščina:
V maju pripravljajo v Pilonovi galeriji razstavo 
VValterja Bianchija.
Sreda. 31. maj ob 19.00 - DEČEK-Z ŽOGO, 
recital poezije Darinke Slanovec, članice 
Zveze paraplegikov Slovenije; sodelujejo člani 
dramske skupine Društva animatorjev Norma 
7 z Brij na Vipavskem in komorna skupina Duo 
škabelj. Vabi vas Društvo animatorjev Norma 7.
V zgornjih nadstropjih je na ogled stalna zbirka 
Pilonovih likovnih del in fotografij.
Ogledi: od torka do petka med 10.00 in 17.00 
uro, sobota in nedelja med 15.00 in 18.00 uro. 
INFO: 05/368-91-77 
MUZEJSKA STAVBA V AJDOVŠČINI 
Na ogled ponuja dvoje stalnih zbirk:
ZBIRKA FOSILOV Staneta Bačarja v spodnjih 
prostorih muzejske stavbe.
ARHEOLOŠKA ZBIRKA, s poudarkom na 
rimskodobni Ajdovščini pa je razstavljena v 
zgornjih prostorih muzejske stavbe. Avtorica 
zbirke je Beatriče Žbona Trkman, arheologinja 
Goriškega muzeja.
Ogledi: vsako soboto in nedeljo od 13.00 do
18.00 ure, organizirane skupine pa si razstavo 
lahko ogledajo tudi izven omenjenega termina, 
po predhodni najavi na TIC Ajdovščina, 05/36- 
59-140, 051-304-607.
LIČNA HIŠA Ajdovščina
Petek. 12. maj ob 19.00 - otvoritev slikarske
razstave EMI VEGA.
Razstava bo odprta do 2. junija 2006 
Lična hiša še vedno sprejema prijave za 
INDIVIDUALNE URE RISANJA IN SLIKANJA, 
namenjene odraslim in mladini od 14 let naprej, 
ki potekajo ob petkih.
Podrobnosti in informacije v Lični hiši.
V Lični hiši so naprodaj umetniški izdelki: 
grafike, nakit, keramika. Dobrodošli!
Odprto: vsak dan med 9.00 in 13.00 ter med
16.00 in 19.00, sobota v dopoldanskem času 
INFO: 05/368 19 29,040-839-729 
BRJE - NEKDANJA ŠOLA
Petek. 19. maj ob 18.00 - DELAVNICE GLINE 
(3) - vodi Nataša Rupnik.
Ogled razstave fotografij DOTIK SVETLOBE 
je podaljšan do 29. aprila. Avtor razstave 
HERMAN ČATER iz Celja razstavlja doma in 
v tujini, je dobitnik številnih nagrad in priznanj, 
v letu 2005 mu je umetniški svet Fotografske 
zveze Slovenije podelil naslov «Kandidat za 
mojstra fotografije«. Je član Društva upokojenih 
pedagoških delavcev Slovenije. Na ogled 
razstave prisrčno vabi Društvo NORMA7. 
Ogled možen po predhodni najavi po telefonu 
05 3647 519 ali 031 468 462, ga. Majda. 
AVLA OBČINE AJDOVŠČINA 
Na ogled prodajna razstava likovnih del, 
nastalih na koloniji UMETNIKI ZA KARITAS.

PRIREDITVE
DVORANA PRVE SLOVENSKE 
VLADE AJDOVŠČINA
Sobota. 29. april ob 20.00 - koncert MPZ 
IMPERIAL MALE VOICE CHOIR iz Londona, 
pevci so gostje MPZ Srečko Kosovel iz 
Ajdovščine.
Vljudno vabljeni!
Petek, 5. maj ob 18.00 - Slavnostna seja 
ob prazniku Občine Ajdovščina. Slavnostni 
govornik bo župan Občine Ajdovščina, Marjan 
Poljšak.
V kulturnem programu sodelujejo MePZ 
PRIMORJE, pevka POLONA FURLAN in 
pianistka MARTINA BATIČ. Po končani 
slovesnosti bo na Trgu 1. slovenske vlade 
družabno srečanje s skupino GORSKI CVET. 
Vabi vas Občina Ajdovščina
Sobota. 13. maj ob 16.30 - Slovesnost ob 
razglasitvi rezultatov Majskega turnirja DU 
Ajdovščina .
V kulturnem programu bodo sodelovali: pevski 
zbor Večernica, Dramska skupina Žar pri 
društvu Most, plesna skupina Ajda, dramska 
skupina Zarja DU Ajdovščina in učenci OŠ 
Dobravlje in Budanje. Vabljeni!
Sobota. 20 . april ob 20.30 - GLASBENI 
DREVORED - BORIS CAVAZZA KVARTET 
66. BOLŠJA TRŽNICA Sobota. 20. maj 
dopoldne - Trg 1. slovenske vlade Ajdovščina 
Od 10.00 dalje - KRATKOČASNICE z Meto 
Dobrodošli prodajalci, nakupovalci, brskalci, 
slučajno mimoidoči,... Stojnice so pripravljene, 
najem posamezne - 1000 tolarjev.
Info: TIC Ajdovščina 05/36-59-140, 051-304- 
607
DEKLIŠKA VOKALNA SKUPINA 
STOMAŽANKE
Sobota. 6. maj ob 19.00. stara šola v Stomažu 
- 1. pomladni koncert z gosti FANTJE S POD 
VELBA.
Vstopnine ni, vabljeni!
JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE DEJAVNOSTI

Torek, 16. maj ob 10.00 na Osnovni šoli 
Draga Bajca v Vipavi - Medobmočno srečanje 
otroških folklornih skupin.
Sodelujejo: Otroška FS Kresničke iz Hruševja, 
FS Mularija z Borjača iz OS Srečka Kosovela 
iz Sežane, TFS STU iz Boljunca, FS Buške ščice 
an puobče iz Bovca in FS Buške Čeče en puba 
iz Bovca.
Torek. 23. maj, ob 18.00 na dvorcu Zemono 

- Zaključno srečanje otroških in mladinskih 
pevskih zborov Naša pomlad.

Sobota. 20. maj, ob 19.00 v Kulturnem 
domu Vipava - Slavnostni koncert ob 30 
letnici delovanja Lovskega pevskega zbora 
"ZLATOROG".
Info:'05/36 43 072
IZBOR ZA 15. VURBERŠKI FESTIVAL
Podnanos, nedelja. 30. april ob 15.00 
Turistično društvo Podnanos prireja Izbor za 
15. Vurberški festival.
Na izboru sodeluje 17 narodno-zabavnih 
ansamblov in glasbenih skupin.
Prireditev bo vodil Boris Kopitar.
BRJE - zaselek Sv. MARTIN 
Nedelja. 30. april ob 15.00 - KRUH JE 
ŽIVLJENJE; odprtje razstave umetniških 
eksponatov iz nekvašenega testa v cerkvici sv. 
Martina v zaselku Sveti Martin na Brjah. Avtor 
razstave: Nenad BREŠKI. V spremljajočem 
programu bodo člani dramske skupine Društva 
NORMA7 v recitalu predstavili poezijo in 
prozo Marjetke SMREKAR; glasbo bo izvajala 
komorna skupina DUO ŠKABELJ.
Odprtju razstave bo sledila predstavitev 
pokušine vin brejskih vinarjev - možen tudi 
odkup, degustacije raznovrstnih domačih 
kruhov, ogled skalnjaka in naravnega kotička 
z značilnim rastjem; možen bo tudi ogled 
vinske kleti bivše Vinsk8e kraljice Martine 
STEGOVEC.
Razstava bo na ogled do nedelje, 7. maja 2006. 
Vse informacije nudi Turistično kulturno društvo 
SVETI MARTIN Brje 122, 5263 Dobravlje 
Tel.: 05/30 57 585, e-mail: svetimartin. 
turizem@gmail.com 
IGRAJMO SE ZA VARNOST 
Petek. 12. maj od 9.00 do 14.00. parkirišče 
ŠRC Police, Ajdovščina - tradicionalna in 
atraktivna prireditev v organizaciji Sveta 
za preventivo in vzgojo v cestnem prometu 
Ajdovščina in ob sodelovanju Policijske postaje 
Ajdovščina ter drugih služb in društev, ki skrbijo 
za preventivo in motivacijo otrok.
Info: 05 36 59 128 
LAVRIČEVA KNJIŽNICA 
Razpored obiskov potujoče knjižnice za leto 
2006 dobite v knjižnici!
Ure pravljic:
Ajdovščina - vsak četrtek ob 16.45.
Vipava-ob sredah ob 17.00 uri.
Podnanos - ob sredah ob 11.00 uri.
Prireditve:
Torek. 9. maj ob 18.30: Predstavitev knjige 
Danile Žorž: Izklop
Ponedeljek. 15. maj ob 19.00: Ob
mednarodnem dnevu družin vas vabimo na 
predavanje dr. Miha Kramlija 
Ponedeljek. 29. maj ob 19.00: Jamarskodruštvo 
Danilo Remškar iz Ajdovščine in Jamarsko 
društvo iz Logatca: O najglobljih jamah 
Trnovskega gozda. Predavanje bo pospremila 
tudi razstava.
Knjižna srečanja ob kavici:
Torek. 16. maja ob 9.00. Informacije gospa 
Zdenka Žigon (tel. 3689 250 ali 3661 328.) 
Vabljeni!
Študijski krožek ČITALNICA
Vas vabi na svoje srečanje v torek. 23. maja.
ob 18.00 v prostorih knjižnice.
Pogovarjali se bomo o knjigi Argonavti 
vipavskega pisatelja Radivoja Reharja 
Informacije gospa Zdenka Žigon (tel. 3689 
250 ali 3661 328.).
Študijski krožek Kako izboljšati kvaliteto 
življenja?
Vas vabi na svoje srečanje v ponedeljek, 
22. maja , ob 18.30 v prostorih knjižnice. 
Vabljeni!
Vse informacije dobite pri gospe Alenki Furlan 
na telefon 3661 328.
Ob dnevu knjige si boste lahko od 18. aprila 
do konca meseca v preddverju naše knjižnice 
izbirali brezplačne izvode našega odpisanega 
knjižničnega gradiva.

ŠPORT IN REKREACIJA
2. BUBIN SPOMINSKI TEK IN POHOD 
NA JAVORNIK
Sobota, 29. april
Prijave od 7.30 dalje pred Zadružnim domom 
na Colu, startnina znaša 1.500 sit 
Začetek pohoda ob 8.00, start teka ob 10.00 
Razglasitev rezultatov ob 11.30 pred kočo na 
Javorniku
Dolžina proge je 8 km, višinska razlika 511 
metrov
Prijavljeni udeleženci prejmejo na cilju topel 
obrok, majico in spominski kartonček, najhitrejši 
tekači v štirih moških in dveh ženskih kategorijah 
pa tudi pokale, medalje in praktične nagrade. 
Info: 041 621 669 
13. RALLT VIPAVSKA DOLINA 
Sobota. 6. maj

Društvo ljubiteljev starodobnih vozil Vipavska 
dolina organizira enodnevni turistični rally 
starodobnih vozil "Vipavska dolina 2006". 
Proga je dolga 70 km, sestavljena iz treh etap 
in ene točnostne vožnje.
Start bo ob 10.00 izpred Avtocentra Bajc 
(tehnični pregledi) v Ajdovščini. Sledila bo 
točnostna vožnja na parkirišču Mlinotesta. 
Pot se nadaljuje proti Colu in Podkraju, kjer 
bo kratek postanek. Pot vodi do Bukovja in 
Predjame do Predjamskega gradu, kjer bo 
spet kratek postanek. Prvo vozilo bo prispelo 
do Predjamskega gradu približno ob 11.00. 
Vračanje bo preko Landola, Hruševja in 
Razdrtega nazaj v Ajdovščino.
Info: g. Miro Štrancar 040 798 887 ali 05/36 
61 610
ZAVOD ZA ŠPORT AJDOVŠČINA
Sobota. 13. maj ob 9.00. izpred ŠRC Police - 
MAJSKI TEK, ki šteje za pokal Sobote.
Info: 05/364 47 22
MAJSKI ŠPORTNI TURNIR DRUŠTVA
UPOKOJENCEV AJDOVŠČINA
Sobota, 13. maj
Balinanje - športni park Pale
Šah - prostori šahovskega kluba Ajdovščina
Pikado - prostori Društva invalidov Ajdovščina
Streljanje- strelišče slovenske vojske v Vipavi
TEST HOJE
Sobota. 15. maj med 9.00 in 11.00. vojaški 
stadion Vipava - Preizkus telesne zmogljivosti 
ali test hoje. Na testiranje lahko pridejo vsi 
odrasli, stari med 20 in 65 let, normalno telesno 
dejavni. Za akutno bolne in tiste, ki imajo 
kronične bolezni, ki preprečujejo hitro hojo ali 
jemljejo zdravila, ki spreminjajo reakcijo srca 
ob naporu, testiranje ni primerno. V primeru 
slabega vremena testiranje odpade. Vabi vas 
Zdravstveni dom Ajdovščina.
PLANINSKO DRUŠTVO AJDOVŠČINA 
Sobota. 13. maj - Breginj,. Muzci, Breški 
Jalovec, Brezje, Rezija; nezahtevna pot, 6-8 
ur hoje, vodi Anton Vitežnik 
Nedelja. 28. maj - Sappada, Italija; nezahtevna 
pot, 7 - 8 ur hoje, vodi Silvo Peljhan

OBVESTILA
CENTER MLADINSKIH DEJAVNOSTI
Center mladinskih dejavnosti na Centru za 
socialno delo je odprt od ponedeljka do 
petka med 12,30 in 15,00 uro. Tu se lahko 
osnovnošolci udeležijo raznih družabnih 
dejavnosti (pikado, monopoli, umetniške 
delavnice, računalniki, ogled filmov...), deležni 
pa so tudi učne pomoči in pomoči pri pisanju 
domačih nalog.
S pričetkom lepega vremena smo začeli izvajati 
en krat tedensko športne dejavnosti na šolskem 
igrišču. Vsak prvi in tretji petek v mesecu se 
lahko osnovnošolci prijavijo na turnirje v 
košarki in nogometu, ki jih bo CMD izvajal na 
šolskem igrišču. Tedenski program CMD- ja bo 
objavljen na OŠ.
CMD je odprt tudi na Ribniku med 12,00 
do 18,00 uro. Tudi tu potekajo prostočasne 
dejavnosti (pink- ponk, namizni nogomet, 
družabne igre, internet...) ter športne dejavnost 
na prostem.
V CMD - ju poteka tudi tečaj afro- kubanskega 
bobnanja pod vodstvom Roka Škarabota 
(vsako sredo ob 18,30) ter tečaj modernega 
plesa, ki ga vodi Grega Mohorčič (ob sobotah 
ob 16,00). Na slednjega se še lahko prijavite 
na naš e- mail ali po telefonu.
V CMD - ju nudimo tudi »info točko«, 
kjer ponujamo informacije glede šolanja, 
izobraževanja, zaposlitve, informacije o 
kulturnih in drugih prireditvah. Mladim pa 
nudimo tudi svetovanje in podporo, zato nas 
lahko obiščete, če ste v kakršnikoli stiski.
CMD na CSD bo med prvomajskimi počitnicami 
zaprt, na Ribniku pa bo odprt le 28.4.
Info: 368 06 12 ali 368 93 83 
e- mail: cmd.ajdovscina@yahoo.com 
ZVEZA PRIJATELJEV MLADINE 
AJDOVŠČINA
Petek, 28. aprila in sobota. 29. aprila od 10.00 
do 13.00. avla Dvorane prve slovenske vlade 
v Ajdovščini: CIRKUŠKE DELAVNICE ZPM 
AJDOVŠČINA
Izdelovali in oblikovali boste cirkuške 
pripomočke, žonglirali in se po cirkuško 
razgibali.
Delavnice so brezplačne, zaradi lažje 
organizacije se čim prej prijavite na tel.: 05/

368 91 40
Od 9. do 15. maja: TEDEN DRUŽINE: 
brezplačen ogled kulturnih hramov za družine 
v okviru akcije »Za družine brezplačno«. 
Četrtek, 11. maj: Ekskurzija v Ljubljano: voden 
ogled Državnega zbora RS. Za učence višjih 
razredov OŠ iz občin Ajdovščina in Vipava. 
Petek, 12. maj: v sklopu prireditve »Igrajmo 
se varno« občine Ajdovščina, ustvarjalna 
delavnica za otroke na Policah.
V mesecu maju bomo razdeljevali knjižne 
nagrade Društva Bralna značka učencem, ki so 
tekmovali za Bralno značko vseh osem let in si 
tako pridobili naziv »zlati bralec«.
Med prvomajskimi počitnicami organiziramo 
ustvarjalne delavnice v dopoldanskem času. 
Info: 05/ 368 91 40 ali 041 490 360 
OBVESTILA DRUŠTVA UPOKOJENCEV 
AJDOVŠČINA:
Sobota. 8. april - popoldansko kopanje v 
IZOLI
Sobota. 22. april - enodnevni izlet KOČEVSKA 
REKA in GOTENICA 
MERJENJE KRVNEGA TLAKA:
Vsak prvi petek v mesecu med 9.00 in 11.00 v 
prostorih DU Ajdovščina.
Vsako zadnjo sredo v mesecu med 16.00 in
17.00 v prostorih KS Planina.
Vsako sredo med 18.00 in 19.00 v prostorih 
OŠ Črniče.
Vsak prvi petek med 18.00 in 19.00 v prostorih 
KS Budanje.
Vsak prvi petek med 18.00 in 19.00 v prostorih 
KS Gojače.
BALINANJE - vsak torek in četrtek v 
dopoldanskem času v Športnem parku Pale 
PIKADO - vsak ponedeljek in petek od 17.00 
in 19.00 v Palah
REŠEVANJE KRIŽANK - vsak četrtek med
16.00 in 18.00 v Palah
REKREACIJA v Športnem centru Police vsak 
torek med 17.00 in 18.00 
Pisarna DU Ajdovščina obratuje ob ponedeljkih, 
sredah in petkih med 9.00 in 11.00, na naslovu 
Cesta IX. Korpusa 1 v Ajdovščini, tel.: 05/ 36 
61 383
OBVESTILA DRUŠTVA MOST - Univerze 
za 3. življenjsko obdobje 
Nedelja. 7. maj ob 16.30. Galerija doma 
krajanov Vipavski Križ: Odprtje razstave 
skupine »TRI«
V kulturnem programu sodelujeta dramska 
skupina Žar in plesna skupina Ajda pri Društvu 
Most.
Sobota. 13. maj in nedelja. 14. maj: Izlet na 
Boromejske otoke
Dvodnevni izlet v izvedbi TA Marco Polo 
vključuje poleg boromejskih otokov na Lagu 
Maggiore še ogled Bergama in Milana. Cena 
izleta je 25.800 sit in 12 eur pri polni zasedbi 
35 udeležencev. Prijave sprejema Marija 
Štrancar na tel. 36 61 610 ali 031-588-557 
do 3. maja.
Poleg slušateljev tečaja italijanščine vabljeni 
tudi ostali, člani in nečlani društva.
Sobota. 20. maj, planinska koča Paljevo 
nad Plavami: Srečanje univerz za tretje 
življenjsko obdobje Unitre iz Krmina in Mosta 
iz Ajdovščine.
Odhod avtobusa ob 9.30 izpred avtobusne 
postaje Ajdovščina. Prijave s plačilom 2.500 sit 
sprejema Jožica Nusdorfer na sedežu društva v 
torek, 9. maja od 9.00 do 10.00.
Sobota. 27. maj: Strokovna ekskurzija v 
Nabrežino, Repentabor, Miramar 
Odhod avtobusa izpred avtobusne postaje v 
Ajdovščini ob 8.00.
V program ekskurzije so vključeni ogledi 
kamnolomov marmorja, ogledi kamnoseških 
izdelkov v okolici Trsta ter ogled gradu 
Miramar.
Ekskurzijo organizira kamnoseška delavnica 
društva Most, vabljeni tudi ostali člani.
Prijave s plačilom prevoza sprejema Jožica 
Nusdorfer na sedežu društva v torek, 9. maja 
od 9.00 do 10.00.
KARITAS
POMOČ ODVISNIKOM, NJIHOVIM
STARŠEM IN SVOJCEM
Informacije Franc Prelc - 05/674-67-00.
Prva socialna pomoč in sprejem prispevkov 
in dobro ohranjenih in čistih oblačil, pohištva, 
gospodinjskih aparatov in drugih predmetov - 
ponedeljek od 9. do 11. ure, torek in četrtek od 
17. do 18. ure.

Pomoč na domu bolnim, ostarelim in družin0111 
informacije gsm. 041 638 208 - Kator'na 
Deotto
Pomoč otrokom:
Popoldan na Cesti - učna pomoč - sred0 
četrtek od 15. do 17. ure 
Svetovalnica za starše, otroke in mladostnik® 
drugi četrtek v mesecu v domu Karitas na ^® 
od 17. do 18. ure ali na podlagi najave, 
informacije 05 364 79 64 - Tanja Žorž; 
e-pošta: pnc-svetovalnica@kp.karitas.si 
Pomoč materam in otrokom: ,
Materinski dom, VARNA HIŠA - 05 364 79 6 
ali 05 33 00 234; 
e-pošta: karitas.samarijan@rkc.si 
V avli Občine Ajdovščina poteka prod°infl 
razstava likovnih del, nastalih na kolo0'!1
UMETNIKI ZA KARITAS.
Informacije: Karitas vipavske dekanij6'
Ajdovščina, Vipavska cesta 11 (bivša vojaŠni®6 
poleg Upravne enote) vsak ponedeljek meCl 
in 11. uro, vsak torek in četrtek med 17. in 18-

INFO: 05/36-62-372 ali 041-429-713, 6'
pošta: jozica.licen@rkc.si
KLUB KRŠČANSKIH IZOBRAŽENCEV
Srečanja kluba Krščanskih izobražencev 
področje celotne vipavske dekanije so vS . 
drugi torek v mesecu ob 20.00 uri v učiln'01 
ajdovske župnijske cerkve. Vabljeni novi člani- 
Informacije: 031-600-770

Informacije za rubriko Kole<^<,f 
zbiramo do 22. v mesecu.
INFO: 36-59-140, 051-304-607, tic/
ajdovscina@siol.net, www.tic-ajdovscina.5''
TIC Ajdovščina, Lokarjev drevored 8,

yšKULTURNI DOM 
NOVA GORICA

Prireditve v maju:

Zaključni abonmajski koncert Kulturnega dorn0 
Nova Gorica
Petek. 5. maj 2006. ob 20.1.5
Velika dvorana Kulturnega doma Nova Goric0
Komorni orkester Dunajskeg0
koncertnega združenja
Ulf Schirmer, dirigent
Jasminka Stančul, klavir
Rainer Kublbock, trobenta
Za abonma in izven.

Petek. 19. maj 2006. ob 9.00
Mala dvorana Kulturnega doma Nova Gori00
Skladatelj RADO SIMONITIJ, simpozij
Vodita Staša Peršolja in dr. Primož Kuret

Goriške muze na gradu Dobrovo 
Petek. 19. maj 2006. ob 20.15
Večer samospevov Rada Simonitija
Mirjam Kalin, alt
Marko Kobal, bariton
Marjan Trček, tenor
Nataša Valant, klavir
Viteška dvorana gradu Dobrovo
Za abonma in izven

GLASBA Z VRTOV SVETEGA FRANČIŠKA
XI. sezona
Ponedeljek, 29. maj 2006 ob 20.30
Cerkev Frančiškanskega samostaf10
Kostanjevici
MEŠANI PEVSKI ZBOR HRAST,
Doberdoba
Hilarij Lavrenčič, zborovodja

Informacije: Kulturni dom Nova Gorica, 
Bevkov trg 4, 5000 Nova Gorica,

T 05 335 40 10, E pr@kulturnidom-ng.sl 
W www.kulturnidom-ng.si

M Gl MESTNA GALERIJA 
NOVA GORICA

Od četrtka. 11.5.. do ponedeljka. 29. 5. 
Otvoritev razstave ob 20.00
2 X GO
Skupinska razstava
Kustosinja razstave: Klavdija Figelj

T +386 5 33 540 15, F +386 5 33 54020 
W www.mgng.net
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40 % NI2JC CENE OSNOVNE NAROČNINE 
‘ VSI MLADI OD 18 DO 28 LET - NOVA MOŽNOST ŠTUDENTSKE NAROČNINE
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križanke^ oglasi

posl. Avtohiša 
Štrancarjeva 3 
5270 Ajdovščina 
tel.05/366 31 77

Pri nakupu čelade 
komplet krpic 
za čiščenje čelad (10 kos

Akcija traja od 24.4.2006 do 13.5.2006
Www.velo.si. e-naslov: velo.ajdovscina@siol.net
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gsm: 031892 585 ‘\i.6Cjeni

plPNf

ZA MORSKE VOLKOVE 
BESEDNJAK

DIALOGI so med plovbo sicer redki, 
saj jih je težko voditi tam, kjer ima samo 
eden prav. Če pa že pride do njih, se na
vadno pričnejo takole: “Kapitan! Ali je na 
tej barki večkrat voda v spodnjih preda
lih?” Ali pa: “Zakaj gredo vse druge barke 
okoli tiste črne stvari?” Oziroma: “Če so 
tisto tam res samo galebi, zakaj se ne pre
mikajo?” Včasih kak član posadke reče: 
“Uh, kako ročice krmila kar naenkrat ne 
čutim več.” Nezmotljivi počitniški kapi
tan pa včasih pokomentira: “Se vam ne 
zdi, da bi tako velik otok moral biti na 
karti tudi označen?” Po nekaj urah plov
be se zgodi tudi začetek dialoga, kot je: 
“Dragi, kaj nismo zjutraj, ko smo izpluli, 
za seboj vlekli tudi pomožni čolniček?” 
Največkrat pa se dialogi končajo tako, da 
tudi skiper izusti: “Če dobro premislim, 
bo res bolje, da vzamem še sam eno ti
stih drobnih tabletk.”

se nadaljuje ker je prostor

Ime in Priimek:
Naslov:
Rešitev pošljite v kuverti do 20. 05. 2006 na na

slov: Nova Nova d.o.o. Goriška cesta 17, 5270 

Ajdovščina. Na sprednjo stran kuverte pripiši

te: Slikovna križanka ! Med izžrebance bomo 

tudi tokrat razdelili tri flaškone vina.

Izžrebanci križanke 
iz prejšnje številke:
Zvone Koren, Višnje 1, 5273 Col 
Cvetka Gorjan, Tovarniška 3B, Ajdovščina 
Ida Vidmar, Vrtovče 20C, 5295 Branik
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£ Center tehnike, gradnje in pohištva Ajdovščina

Radiokasetofon s CD-jem 
Philips AZ 1575

digital Tuner, daljinski upravljalnik

13.990.

150,18 EUR

Pridite in se ^epričajnk Dobrodošli.

Obiščite nas v novem 
Mercator Trgovskem 
centru v Ajdovščini, 
Vipavska c. 6, 
tel.: 05 / 364 48 00.

1 supermarket
2 cvetličarna
3 tehnika, gradbeni material 

in pohištvo
3a osnovni gradbeni materiali
4 tekstil za dom
5 obutev
8 slaščičarna
7 modna oblačilo
8 papirnica in knjigarna
9 foto storitve 

10 zlatarna

11 modna oblačila
12 kava bar
13 loterija
14 otroško igrišče
15 otroška oprema
16 modna oblačila
17 modni dodatki
18 modna oblačila
19 športna oprema
20 frizerski salon
21 sredstva za varstvo rastlin


